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Потребители Алтернатива

Кино Афера Протест

Задава се драстично
поскъпване на хляба

Стр. 7

БРИКС
загърбват долара

Стр. 9

Стр. 25

Златина Русева представя
у насфилми от „Милениум”

Стр. 2

Скъпите лекарства
дадени на прокурор

Стр. 31

Фенове бойкотират ЦСКА
в мача с „Калиакра”

Стр. 11

Драгомир Стойнев за
антимладежката политика

Интервю
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Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

20 на сто от българите в
активна възраст биха искали
да напуснат страната си. Това
обяви вчера генералният се-
кретар на Международната
конфедерация на профсъюзи-
те Шарън Бъроу. Тя взе учас-
тие в откриването на между-
народна конференция “За-
етост и доходи - диалог за
растеж и по-добро бъдеще на

20% от българите
искат да емигрират

Няколко
ÄÓÌÈ

Таня
ДЖАДЖЕВА

Диагноза
Борисов не знаел, че

върхушката под него три
години прибира пари над
заплата. Тази най-ординер-
на лъжа, изречена с пълно-
то съзнание да бъде уни-
кална глупост, бе пре-
глътната без особено ме-
дийно съпротивление.

Дянков раздал в систе-
мата на финансите 55
милиона бонуси само за
2011 г. Призна го. Това на
никого от колегията не
направи впечатление. Но-
вината липсваше в емиси-
ите. Вчера обаче четем
бомбастично мазно загла-
вие “2,1 милиона бонуси
раздал Орешарски”. Долу
пише, че сумата е за 4
години.

55 милиона. 2 милиона.
Една година. Четири годи-
ни. А сега, де? Кое е пове-
че? Кой да ти каже?

Константинов раздал
10 милиона. В Спешна по-
мощ. Хората още ги ча-
кат. В сайта на МВР
пише, че като ДМС за 2011
г. са предвидени 20 милио-
на. Само в Министерския
съвет са раздадени 4 ми-
лиона. В медиите няма
такава тема.

Министри преди дни на-
гло лъгаха, че при тях
всичко е чисто. Рашидов
излъга. Московски излъга.
Найденов излъга. Дянков
си лъже по принцип. Всич-
ки се правят, че не забе-
лязват лъжата.

По вестниците се вих-
ри обаче едно самоотвер-
жено надскачане колко “са
откраднали” предишните,
колко “са си докарвали
отгоре приближените на
Станишев”. Колеги, а раз-
берете се, стиковайте се,
питайте Го какво да каз-
вате, че някак неловък
разнобой ви се получава.
Осем ли са пустите нагу-
шени милиони по Стани-
шево време, 14 ли са?

Поне на теория елемен-
тарният рефлекс да раз-
личаваш истината и
лъжата е пред скоба, за да
упражняваш журналисти-
ческата професия. Унизи-
телно падение е, че този
рефлекс е мъртъв, а ме-
дийната среда е тежко
болна. Или тежко купена.
Което е същото.

САЩ: В БЪЛГАРИЯ ПРЕСТЪПНИТЕ
НАРКОГРУПИ СА УВЕЛИЧИЛИ ВЛИЯНИЕТО СИ

Стр. 3

България”. Форумът бе орга-
низиран съвместно от МКП,
КНСБ и КТ “Подкрепа”.

Бъроу отбеляза още, че
шестнадесет процента от
българите до 2009 г., а и след
това, са емигрирали от стра-
ната. Според нея тези тревож-
ни процеси могат да бъдат
спрени, ако се вземат активни
мерки положението в страна-

та да се подобри. Изключител-
но ниска е минималната ра-
ботна заплата от 96 евро на
месец за България, което е по-
ловината от заплащането в
Полша, Словения и Литва,
посочи синдикалистката. Тя
отбеляза, че работникът тряб-
ва да оцелява с 3,96 евро на
ден, което според нея е
напълно невъзможно.

16 на сто от сънародниците ни вече са го направили

Стр. 6

Прогнозите на Бъроу по-
казват още, че безработни-
те в България може да стиг-
нат и до 18-19% в края на
годината. Тя подчерта, че
България е загубила много
работни места вследствие на
рецесията от 2009-2011 г., а
безработицата се е удвоила
за този период.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

¡ËÁÌÂÒ˙Ú Â ÔÓÚË‚ Á‡ÍÓ-
ÌÓ‰‡ÚÂÎÌÓ ‰‡ „Ó Á‡‰˙ÎÊ‡Ú
‰‡ ËÁ„‡Ê‰‡ ÒÔÓÚÌË Ò˙Ó˙-
ÊÂÌËˇ.
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ШАРЪН БЪРОУ:

Стр. 3

Повече от 300 души се събраха пред Държавната комисия за енергийно и водно регулиране
в столицата в предупредителен протест, свикан от ВМРО и граждански организации. Исканията
им бяха за мораториум върху цените на комуналните услуги, одържавяване на
електроразпределителните дружества и разваляне на концесията на “Софийска вода” Стр. 5
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България
РЕШЕНИЯ НА НС НА БСП

На основание чл. 39 т. 1 от Устава на Българ-
ската социалистическа партия Националният съвет
на БСП на заседание на 14 януари 2012 г.

РЕШИ:

5. Свиква 48-ия конгрес на БСП в периода до
30 май 2012 г.

- Определя норма на представителство на кон-
греса един делегат на 200 партийни членове;

- При наличие на остатък, по-голям от 100 чле-
нове, се избира още един делегат;

- Общински организации с числен състав по-
малък от 200 социалисти избират един делегат;

- Членовете на НС и ОПКК на БСП, кметовете
на общини и председателите на общински съвети,
социалисти и издигнати от БСП, председателите
на общинските и районните съвети на БСП, които
не са избрани за делегати на 48-ия конгрес, уча-
стват в неговата работа като гости със съвещате-
лен глас;

- НС на женското и младежкото обединение и
НС на Движението на ветераните в БСП избират
по 5 свои представители за делегати.

6. Изборът на делегати за 48-ия конгрес, както
и изборът на делегати за конференциите на об-
щинските организации на БСП да бъдат опреде-
лени на базата на числения състав на организаци-
ите към 31 декември 2011 г.

Националният съвет на БСП на заседание на
18 февруари 2012 г.

РЕШИ:

1. Четиридесет и осмият конгрес на Българска-
та социалистическа партия да се проведе на 19 и
20 май 2012 г. от 10,00 часа в зала 1 на НДК -
София.

2. Приема проект на дневен ред на 48-ия кон-
грес на Българската социалистическа партия:

- “За състоянието на страната и задачите на
БСП” - Политически доклад пред 48-ия конгрес на
БСП.

Докладва:              СЕРГЕЙ СТАНИШЕВ
                председател на НС на БСП

- Отчет за дейността на Националния съвет на
БСП.

Докладва:              СЕРГЕЙ СТАНИШЕВ
                председател на НС на БСП

- Отчет за парламентарната дейност на БСП.

Докладва:   СЕРГЕЙ СТАНИШЕВ
                     председател на ПГКБ

- Отчет за дейността на Общопартийната кон-
тролна комисия на БСП.

Докладва:               ВАЛЕНТИНА БОГДАНОВА
                       председател на ОПКК

- “Съвременната криза и България утре - отго-
ворът на социалистите” - Политическа резолюция
на 48-ия конгрес на БСП.

Докладва:              ГЕОРГИ ПИРИНСКИ

- “Действена БСП за демократична промяна” -
Политическа резолюция на 48-ия конгрес на БСП.

Докладва:              БОЙКО ВЕЛИКОВ

- “Предстоящите избори - по волята на гражда-
ните” - Публичен апел на 48-ия конгрес на БСП.

Докладва:              МИХАИЛ МИКОВ

- Промени в Устава на БСП.

- Избор на общопартийни ръководни органи на
Българската социалистическа партия.

стантинов. Това обяви
троснато вчера преми-
ерът Бойко Борисов. Той
допълни, че  дава този
срок на здравния ми-
нистър, за да намери из-
ход от кризата с високите
цени на лекарствата.
Премиерът призна, че
здравната система е най-
слабото място на прави-
телството. “Наливаме все
повече пари - 3,5 млрд.
за т.г., а не можем да хва-
нем как и къде изтичат”,
мелодраматично обобщи
Борисов.

Той отрече категорич-
но, че шефката на здрав-
ната комисия в парламен-
та Десислава Атанасова
би заела мястото на Кон-
стантинов.

По-късно от изявление
на д-р Стефан Константи-
нов по телевизията стана
ясно, че лично  той е по-
дал сигнал до главния про-
курор на 28 февруари за-
ради договорите за лекар-
ства, сключени от НЗОК
през миналата година.

За пореден път обаче
Константинов заяви, че

Чрез прессъобщения през 1-2
часа НЗОК и МЗ започнаха откри-
та битка за това кой доколко е
знаел за неколкократното поскъп-
ване на лекарствата.

От пресцентъра на НЗОК раз-
пространиха до медиите писмо до
здравния министър д-р Стефан Кон-
стантинов от май 2011 г., в което в
сравнителна таблица са посочени
новите по-високи цени, на които ще
трябва да плаща касата за лекар-
ствата, осигурявани до момента от
здравното ведомство. От него ста-
ва ясно, че цените по позитивен
списък на някои лекарства са в пъти
по-високи от цените по търговете
на МЗ. Съобщението е няколко
часа след телевизионно изявление
на министъра, че няма документ, с
който да е бил информиран за

Ако има основания, ще бъде образувано досъдебно производ-
ство за цените на лекарствата, каза главният прокурор Борис Вел-
чев преди заседанието на Висшия съдебен съвет. Велчев потвърди,
че прокуратурата е била сезирана от здравния министър Стефан
Константинов. Ние проверяваме дали има извършено престъпле-
ние от гледна точка на наказателното право, а не от гледна точка
на лекарствената политика, посочи главният прокурор.

Премиерът умува
за оставката на
д-р Константинов
В МФ знаеха повече за лекарствата, оправдава
се здравният министър

не съществува документ,
с който да е бил аларми-
ран за проблема. Този път
обаче министърът отиде
по-далече и отбеляза, че
е възможно вицепреми-
ерът Симеон Дянков да е
знаел много повече неща
от него, защото е бил в
близки отношения със за-

местничките му Гергана
Павлова и Десислава Ди-
митрова.

ДУМА припомня, че
здравният министър заяви
преди седмица, че едва в
края на февруари разбрал
за завишените цени, по
които здравната каса е
купувала лекарства от “Со-

фарма”. Павлова го уверя-
вала, че медикаментите се
купуват с по-малко пари и
че системата е спокойна.

Гергана Павлова на
свой ред обяви, че изнес-
ла специален доклад, с
който била информирала
Константинов за високите
цени на лекарствата.

Д
о 5-6 дни ще
взема решение
за оставката на
здравния ми-
нистър Кон-

Д-р Тонка Върлева, директор на програмата за превенция и
контрол на ХИВ/СПИН, туберкулоза и малария, е взела близо 120
хил. лв. за 2010 и 2011 г., съобщават от Центъра за защита на
правата в здравеопазването. От НПО представят и списък на хора-
та, получавали възнаграждения по програмата. “Лицата от списъка
не са преки изпълнители по програмата, а сътрудници, мениджъри,
асистенти, супервайзери и консултанти”, подчертават от ЦЗПЗ. В
списъка има 48 служители на МЗ и някои негови структури, пове-
чето с контролни функции над изразходването на средствата във
фонда. “Конфликтът на интереси (да контролираш сам себе си) е
налице и единственият, който не го е забелязал, е министърът на
здравеопазването Стефан Константинов”, коментират от ЦЗПЗ.

Касата и здравният министър
открито кръстосаха шпаги

проблема, и около 2 часа преди
заседанието на парламентарната
здравна комисия, на което д-р Кон-
стантинов трябваше да бъде изслу-
шан за цените на лекарствата.

Около два часа след писмата от
НЗОК до медиите бе пратено прес-
съобщение от МЗ, от което става
ясно, че изпратени до Константи-
нов писма от бившата му замест-
ничка Гергана Павлова и НЗОК не
означават, че той е бил уведомен
за високите цени на лекарствата. В
прессъобщението пише, че  до-
кладът на Павлова до Константи-
нов засяга 94 вида лекарства, кои-
то до 2011 г. бяха купувани от МЗ
чрез търг, а след това от болници-
те чрез множество търгове. “Точно
цените на тези 34 вида лекарства
се увеличиха през м.г. 3-4 пъти. За

съжаление г-жа Павлова нито
веднъж не уведоми министъра за
това. Нейният доклад третира един-
ствено и само 94-те позиции, които
преминаха към болниците. Изводът
от доклада е, че благодарение на
децентрализацията общият ефект е
намаляване на разходите с близо
10%. За да не бъдем голословни,
прилагаме доклада на г-жа Павло-
ва, както и сравнителна таблица на
94-те медикамента, които са пред-
мет на нейния доклад, и 34-те, ко-
ито плаща НЗОК на цени 3-4 пъти
по-високи през 2011 г. в сравнение
с 2010 г.”, пишат от МЗ.

МЗ оспорва и твърденията на
НЗОК, че Константинов е бил уве-
домен за разликата в цените на
въпросните 34 медикамента след
поемането им от касата.

ПРОКУРАТУРАТА МОЖЕ
ДА СЕ ЗАЕМЕ С ЦЕНИТЕ
НА ЛЕКАРСТВАТА

ШЕФКАТА НА ПРОГРАМАТА ЗА
СПИН - СЪС 120 000 ЛВ. БОНУС

Снимка БГНЕС

Директорът на болница “Ло-
зенец” вземал по 15 хил. лв.
месечно от допълнително поло-
жен труд, съобщи самият проф.
д-р Любомир Спасов  на прескон-
ференция, дадена по изричното
нареждане на премиера.

Месечното възнаграждение
на д-р Спасов като директор на
болницата, както той самият обя-
ви, е 1000 лв. плюс 600 лв. като
декан на медицинския факултет
към СУ “Св. Климент Охридски”.

През 2011 г. на екипа на
болницата били раздадени 2,5
млн. лв. за допълнително поло-
жен труд. Бюджетът на болни-
цата за цялата година е бил 31
млн. лв., обясни счетоводителка
на лечебното заведение. В тази
сума са парите от държавния
бюджет, парите за дейности по

“Наливаме все повече пари - 3,5 млрд. за т.г., а не можем да хванем как и
къде изтичат”, мелодраматично обобщи Борисов

15 000 лв. месечно вземал шефът
на правителствена болница

НЗОК, от МЗ за хемодиализа и
приходите от “частни” пациен-
ти. Първоначално МЗ е трябва-
ло да отпусне на болницата
почти 12 млн. лв., но в края на
годината сумата е нараснала до
около 22 млн. лв. Въпросните 10
млн. били за приключване на
обекти и попълване на оборуд-
ването в болницата.

От думите на Спасов и на
счетоводителката не стана ясно
какъв точно е бил бюджетът на
правителствена болница за м.г.

“Лозенец” отговаря на всички
законови изисквания и медицин-
ски стандарти, имаме легитимен
трансплантационен режим, обя-
ви Спасов. От 22 деца, на които
са присаждани органи в “Лозе-
нец” от 2004 г. до момента, 16 са
били успешни, а 6 са починали.

За тях Спасов обясни, че били
увредени по рождение и транс-
плантацията била единствен
шанс за живот. Едно от почина-
лите след трансплантация деца -
Асен, е бил заразен с бактерия-
та псевдомонас от черния дроб,
взет от трупен донор и доставен
от Агенцията за трансплантации,
обясни д-р Спасов. На въпроса
дали екип на правителствена
болница е изследвал органа пре-
ди присаждането му, Спасов от-
говори: “Ние трансплантираме
органа, който се дава”.

На обвиненията, че няма пра-
во да прави чернодробни транс-
плантации, проф. Спасов показа
дипломите си за обща и кардио-
хирургия и бе категоричен, че е
правил единствено чернодробни,
не и бъбречни трансплантации.
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Патриотичен призив от социалната мрежа фейсбук

Малка обява
КУПУВАМ
Колекционер купува
стари броеве на в. „Ра-
ботническо дело”.
0898 51 69 19

Управителният съвет на сдружение
“Балкански чеда” на живущите в София
лица, родом или свързани с общини Троян
и Априлци, на основание на чл.26 от ЗЮЛНЦ
свиква Общо събрание на сдружението на
12.04.2012 г. от 18.30 ч. в салона на ул.
“Шипка”46, София, със следния дневен ред:

1. Приемане на отчет за дейността на
сдружението за 2011 г. и на годишен сче-
товоден отчет за 2011 г.

Юрий Александров Кюлев от гр. София съобщава,
че дипломата за висше образование, специалност
„История“, издадена от Великотърновския универ-

ситет „Св.св. Кирил и Методий“, е изгубена и
следва да се обяви за невалидна.

Съобщението се прави във връзка с издаването
на нова диплома за висше образование.

С Ъ О Б Щ Е Н И Е

С Ъ О Б Щ Е Н И Е

ките в Закона за държав-
ния служител, който отле-
жаваше от месеци в пар-
ламента. С пренаписване-
то от ГЕРБ заявиха, че по
този начин се орязват бо-
нусите. В текстовете оба-
че са заложени възмож-
ности за допълнителни
възнаграждения от непо-
стоянен характер за дър-
жавни служители с изклю-
чителни постижения.

“На базата на какви
постижения ще става
това? Може би на базата
на силикон, руса коса и
дълги крака?”, попита де-
путатът от Коалиция за
България Емилия Масла-
рова. Тя се обърна към уп-
равляващите, че с при-
етия закон вече ще могат
да държат в администра-
цията послушковците, ко-
ито “ходят да се клепат
един друг, за да получат
възнаграждение”.  “Това е
30-ата поправка на този
закон, но далеч не прили-
ча на Петата поправка на
американската конститу-
ция”, заяви Масларова. Тя
настоя някой от управля-
ващите да излезе и от
парламентарната трибуна
да обясни какво точно е

На базата на какви постижения ще се увеличават заплатите - “може би на
базата на силикон, руса коса и дълги крака”, попита Емилия Масларова

ГЕРБ оряза бонусите, прокара
ДМС с „непостоянен” характер
На базата на силикон, руса коса и дълги крака ли ще се раздават тези пари, попитаха от левицата

След поправките възнагражденията ще се
състоят от една постоянна, непроменяща се част,
и друга - от допълнителни възнаграждения,
които ще имат постоянен и непостоянен харак-
тер. Отменя се класът за прослужено време.
Разходите за основни заплати и за допълнителни
възнаграждения с постоянен характер ще са в
размер не по-малък от 70 на сто от средствата
за работна заплата, а разходите за допълнителни
възнаграждения с непостоянен характер са до
30 на сто. Въвежда се възможност за увеличе-
ние на индивидуалната заплата на служителите
според оценката на изпълнението. Премахва се
допълнителното материално стимулиране от
приходи от административни такси и глоби.

бонус. Депутатът коменти-
ра и премахването на тер-
мина брутна заплата, кой-
то се заменя с “основна”
заплата с допълнително
заплащане. Кой и на как-
ва база ще определя тези
изключителни постиже-
ния, попита Масларова.

“Смущаващото е това,
че законът минава ти-
хомълком, че днес синди-
катите не шумят”, комен-
тира и Янаки Стоилов.

Меглена Плугчиева
попита защо сега се при-
ема този закон, след като
по правило такива мерки
се предприемат в начало-
то на едно управление.
Веселин Методиев зададе
същия въпрос и заяви, че
въпросът за заплащането
е последният в една адми-
нистративна реформа. Той
попита защо, след като до
момента не е направено

нищо като реформа, се
говори за заплащане.

Въпреки приказките на
управляващите законопро-
ектът не решава въпроса с
бонусите, обясни отрица-
телния си вот Мая Мано-
лова. Тя бе категорична, че
поправките не закачат ви-
соките етажи на властта,
но са силен удар срещу
онези 250 000 държавни
служители, които са мач-
кани от началото на това
управление. Този закон ги
прави абсолютно полити-
чески зависими от преки-
те им началници, подчер-
та Манолова. Според нея
по този начин не се стиму-
лира създаването на мо-
дерна и работеща адми-
нистрация, а се укрепва
авторитарната държава.

Димчо Михалевски бе
категоричен, че законът
цели единствено да при-

крие демагогията на уп-
равляващите. Той при-
помни, че и Дянков, и Бо-
рисов в началото на ман-
дата заявяваха, че адми-
нистрацията няма да по-

лучи и лев отгоре, докато
не се вдигнат доходите на
хората и пенсиите. Миха-
левски обаче пресметна,
че само за миналата го-
дина фондът за заплаща-

не в администрацията се
е увеличил с 10 млн. лв.
Според сметките е било
възможно да се раздадат
точно по 100 лева за ко-
ледни пенсии.

Действащите в България организира-
ни престъпни групи са увеличили влияни-
ето и участието си в международната
търговия с наркотици, констатира Държав-
ният департамент на САЩ в доклада си
за стратегията за контрол върху трафика
на наркотиците през 2011 г. Те са добре
организирани, финансирани и са загнез-
дени в българското общество. Пратките,
заловени от българските митници, са се
увеличили леко през миналата година,
но остават “исторически ниски”, отбеляз-
ва департаментът. Черноморските приста-
нища все още се използват от трафикан-
тите за пренасяне на кокаин от Южна
Америка и на хероин от Турция и Иран за
Европа. МВР се е отчело за януари-ноем-
ври със заловени 129 кг хероин. Смята
се, че операцията от 21 октомври 2011 г.,
при която бяха иззети над 5000 стръка
канабис, е една от най-мащабните по-
добни операции в Европа.

Държавният департамент държи да
отбележи специално подкрепата на

Ира ТОДОРОВА

С
83-те гласа на
депутатите от
мнозинството
вчера бяха гла-
сувани поправ-

МВнР отзова по спеш-
ност Георги Димитров, кой-
то до сряда представяше
България в Сърбия, да се
яви в София. Това стана
часове след разправия със
зам.-министърката на от-
браната Августина Цветко-
ва, за която Димитров сам
разказа във фейсбук. Авгу-
стина Цветкова бе в Бел-
град на 6 март по покана
на Димитров за прием по
случай националния праз-
ник 3 март. Тя имала орга-

Големият брат:

Аида ОВАНЕС

От стр. 1
Преди това Бъроу призова правител-

ството да намери стратегия и добър
диалог със синдикатите с аргумента, че
“не може само да се реже потреблени-
ето. Трябва да се създаде търсене и да
се инвестира в работни места, да се
реформира данъчната политика на пра-
вителството”, обясни Шарън Бъроу.

28 информационни и 10 кариерни цен-
трове ще бъдат създадени за повишаване
на заетостта при младежите като част от
мерките по Националната инициатива
“Работа за младите хора в България”.

При откриването на форума ми-
нистър Тотю Младенов подчерта, че
мерките по Националния план за дей-
ствие по заетостта и оперативна про-

Престъпните наркогрупи
са увеличили влиянието си

ГДБОП за разследване, довело до зала-
вяне на 460 кг кокаин във Франция и 290
- в Гърция. България е въвела “един от
най-добрите контролни механизми в Ев-
ропа” за бързо засичане на така нарече-
ните “дизайнерски наркотици”.

Корупцията остава “сериозен про-
блем в полицията, митниците и сред
съдиите и прокурорите”, се казва още в
доклада. Комплицирани съдебни проце-
дури и вратички в законите водят до
прекомерни отлагания на дела, което
затруднява ефективното преследване на
организираната престъпност и случаите
на корупция.

Препоръките на Държавния департа-
мент към България са: правителството да
засили законите за конфискация на иму-
щество и борба с корупцията, нужни са
допълнителни реформи в полицията и
съдебната власт. Работата на митничес-
ката агенция се нуждае от допълнително
подобрение, за да може “усилията срещу
наркотиците да останат приоритет”.

Шарън Бъроу: 20% от българите
искат да емигрират

грама “Развитие на човешките ресурси”
са насочени към субсидирана заетост,
стажуване и чиракуване, за обучение и
квалификация. Идеята е в срок до 4
месеца да се намери работа на
завършилите средно или висше образо-
вание младежи.

Според Йозеф Ниемец, заместник-
генерален директор на Европейската
конфедерация на профсъюзите, над 40
процента от населението на ЕС живее
на границата на бедността. Най-уязви-
ми са възрастните, младите и дори де-
цата, отбеляза той. Според него обаче
проблемът не е само български, а се
отнася за цяла Европа. Изход от ситуа-
цията може да бъде намерен в под-
държането на устойчиво икономическо
развитие и разкриването на качествени
работни места, убеден е Ниемец.

ОТЗОВАХА СПЕШНО ПОСЛАНИК
ЗАРАДИ СКАНДАЛ ВЪВ ФЕЙСБУК

низирана среща със сръб-
ския министър на отбрана-
та Драган Шутановац. В
последния момент Цветко-
ва заявява на Димитров, че
той няма да я придружи,
както е по програма. Вбе-
сен, посланикът съобщи в
социалната мрежа за на-
рушения дипломатически
протокол и изпрати сигна-
ли до МВнР и МО.

Говорителката на МВнР
Весела Чернева заяви, че
Георги Димитров има указ,

издаден от президента
Плевнелиев. Има и валид-
на заповед за прекратява-
не на задграничната му ко-
мандировка. Фактът, че
продължава да пребивава
в Белград, опровергава
всякакви претенции за
професионализъм, комен-
тира Чернева.

ДУМА припомня, че Ге-
орги Димитров обжалва
решението на министъра и
спечели делото на първа
инстанция.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

2. Обсъждане на евентуални промени
в състава на Управителния съвет и в Ус-
тава на сдружението.

3. Разни.
При липса на кворум, на основание на

чл.27 от ЗЮЛНЦ, събранието ще се прове-
де същия ден в 19.30 ч. на същото място
и при същия дневен ред.

Председател на УС:
( проф. Б. Делийска)
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Към момента имаме около 380
молби за помилване, посочи вицепре-
зидентът Маргарита Попова, предста-
вяйки новата комисия по помилвания-
та към президентската институция. 130
са заварените от предишната, а ден
по-рано новата комисия по помилва-
нията е дала становище по 80 препи-
ски, като за всички се е произнесла с
отказ от помилване.

Попова се съобразила със стано-
вището на комисията по някои от слу-
чаите, други казуси още обмисля. Това
не означава, че в бъдеще няма да се
дава становище за помилване, така
вицепрезидентът обясни досегашните
откази на новата комисия.

Най-много молби за помилвания са
постъпили от затворите в София, Ста-
ра Загора, Ловеч и Пазарджик. Коми-
сията е успяла вече да прегледа 540
досиета от предишните два мандата.

Председател на комисията по по-
милванията е Ива Пушкарова, спе-
циалист по наказателно право, пре-
подавател в СУ. Членове са крими-
ноложката Юлия Бояджиева, шефка-
та на ЦИК и бивш конституционен
съдия Снежана Начева и съдебният
психиатър Владимир Велинов. Коми-
сията ще има и пети, ротационен
член, който на 6 месеца ще се сме-
ня. Стана ясно, че на този етап коми-
сията ще заседава всяка седмица, а
на всяко 10-о число от месеца ще
отчита свършеното.

Спипали родни
наркодилъри
във Виена

Дилъри на наркотици били
задържани във Виена в съвместна-
та операция за противодействие
на международния трафик от
ГДБОП и специализирани служби
от Австрия. На виенски адрес били
арестувани българските гражда-
ни: И.П. (23), известен на МВР и
осъждан, и Х.Г.(34), също познат на
органите на реда у нас. В работа-
та по случая било изяснено, че
двамата са привлечени като тра-
фиканти у нас и изпращани в ав-
стрийската столица да работят
като дилъри на наркотици. По
време на задържането им от тях
са иззети 65 г хероин и 3200 евро.

Баба „дари” 11 500 лв.
и 3500 долара
на измамник

 Криминалисти от VI РПУ в
София издирват измамник на възра-
стна столичанка. 84-годишна жена
е поредната жертва на телефонна
измама. К.М. се разделила с 11 500
лв. и 3500 щатски долара след
обаждане на измамник, представил
се за лекар от Окръжна болница.
Пред жертвата мъжът съобщил, че
дъщеря й е ранена при пътен инци-
дент и за операцията са необходи-
ми 30 000 лв. В разговора се вклю-
чила жена, представила се за дъще-
рята и поискала всички спестени
пари да бъдат дадени на човек,
изпратен от мнимия доктор.

Сутрешния “бяг” на този автомобил
завърши край гара “Подуяне” така, за

щастие без жертви

380 затворници чакат помилване от новата комисия
Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

ито едно от пред-
ложенията на опо-
зицията за проме-
ни в обществения
транспорт в София

Маргарита Попова обеща редовно да присъства на заседанията
на новата комисия по помилванията

ГЕРБ окончателно
вдигна цените
за паркиране

По 30 млн. лв. годишен дефицит трупала общината заради частните линии

Н
Деси ВЕЛЕВА

не бе прието от ГЕРБ по вре-
ме на заседанието на Сто-
личния общински съвет вче-
ра. Управляващите отказаха
да подкрепят идеите за пре-
махване на служебния або-
намент и за отпадане на ди-
ференцираното заплащане
на винетка за първа и втора
кола на живеещите в центъ-
ра на столицата. Според гер-
баджиите 150 лв. годишен
абонамент за паркиране на
автомобил близо до дома бил
твърде ниска такса, дори бо-
нус. Така властта увеличи
цените за паркиране в центъ-
ра на София от 1 септември.
Паркирането в “синя” зона
става 2 лв. на час, в “зелена”
зона - 1 лв. Двете зони ще
работят от 8 до 19 ч. през

седмицата и от 8 до 14 ч. в
събота. По 150 лв. годишно
ще плащат живеещите в
първата зона и 100 лв. - във
втората за паркиране на
първа кола. За втори автомо-
бил таксите са тройни. Цена-
та за “служебен абонамент”
става 450 лв. за “зелена” зона
и 650 лв. за “синя” зона.

От БСП и част от “Синята
коалиция” също отказаха да
подкрепят програмата за
развитие на транспорта, как-
то и промените в общински-
те наредби, свързани с пови-
шаването на цените. Общин-
ският съветник от БСП Же-
льо Бойчев определи про-
грамата като набор от мерки
и намерения, които не удов-
летворяват колегите му. Спо-
ред групата на БСП няма да
се стигне до качествени про-
мени в обществения транс-
порт. Червените съветници
алармираха, че програмата
само ще завиши приходите
на общината. Те определиха

като основни проблеми на
транспорта в София финан-
сирането и контрола на раз-
ходите и липсата на връзка
между отделните звена в
сферата на превозите. Жельо
Бойчев отбеляза, че в доку-
мента липсва и политиката
на общината за бъдещето на
линиите, дадени на частни
оператори. Откакто сме ги
пуснали, всяка година има
дефицит от 30 млн. лв., ко-
ментира той. Колегата му от
БСП Георги Свиленски също
настоя да разбере какво ще
се случи след 4-5 години,
когато изтичат договорите с
фирмите, които стопанисват
частните линии. От БСП на-
стояха и бъдещият довеждащ
транспорт до метростанции-
те да се обслужва от общин-
ско дружество. Свиленски на-
помни и че докато преди 20
години от депата сутрин са
излизали 1700 превозни
средства, сега те са 800.
Въпреки настояванията си от

БСП не получиха и отговор
на какво основание с вдигат
цените за служебен абона-
мент и таксата за принуди-
телно задържане на автомо-
бил.

От “Синята коалиция” пък
определиха служебния або-
намент като незаконен и се
противопоставиха на общин-
ския тормоз върху живеещи-
те в центъра. Според съвет-
ниците с увеличените цени
се въвежда данък “център”.

Шефката на групата на
ГЕРБ Малина Едрева пък ци-
тира социологическо проуч-
ване, поръчано от общината,
според което 87% от столи-
чани искат промени в органи-
зацията на движението на
транспорта. 48% не са съглас-
ни обаче да има платено пар-
киране и в събота. 26% са на
мнение, че цена от 2 лв. в
“синя” зона ще ги ограничи
да отиват с колите в центъра,
14% ще започнат да използ-
ват градски транспорт.

ДЕНЯ НА СПАСЕНИЕТО
ОТБЕЛЯЗВАТ
БЪЛГАРСКИТЕ ЕВРЕИ

врейската общност в София днес ще
отбележи Деня на спасението - 69
години от спасяването на българските
евреи, и ще почете паметта на евре-

Е След бедствието в село Бисер
БЧК беше една от първите органи-
зации, протегнала ръка на хората,
заяви в Добрич председателят Хри-
сто Григоров. 850 хил. лв. са събра-
ни за възстановяване на къщите в
Бисер по сметка на БЧК, добави
той.

Бисер трябва да бъде наречено
село на съпричастността, изтъкна
Григоров и подчерта, че въпреки
бедността повечето българи се от-
зозават при бедствия.

БЧК поддържа пет склада с най-
необходимото при бедствия и ава-
рии на територията на страната. За
харманлийските села е отворен
складът в Капитан Андреево.

ите от Македония, Беломорска Тракия и Пи-
рот, депортирани в нацистките лагери на
смъртта през 1943 г. От 11 ч. пред паметна-
та плоча до сградата на НС ще има възпо-
менателна церемония, в която ще участват
вицепрезидентът Маргарита Попова, кмети-
цата Йорданка Фандъкова, председателят
на ОЕБ “Шалом” Максим Бенвенисти, пред-
ставители на еврейската общност, участни-
ци в събитията от 1943 г., народни предста-
вители, ученици от 134 СОУ “Димчо Дебе-
лянов” с изучаване на иврит. Възпоменател-
на церемония ще има и пред паметната
плоча на дома на Димитър Пешев на ул.
“Неофит Рилски” 47.

По сметката на БЧК са събрани
850 000 лв. за село Бисер
Дана РУСЕВА 36,6% ръст на

доброволците от-
чита Областният
съвет на БЧК в
Добрич за 2011 г.
16 400 часа труд
са положили доб-
роволно присъе-
динилите се към
БЧК. 470 души са

работили по програми. За областна-
та организация много важни са
т.нар. “предизвикани спонтанни доб-
роволци” - хора с конкретни способ-
ности и подготовка. Два нови клуба
са създадени към младежкия БЧК
в Генерал Тошево. С тях клубовете
стават шест със 150 членове. 460 са
младежите-доброволци на възраст
14-18 г. и 422 -над 18 г.

СОС ЗАСЕДАВА
ИЗВЪНРЕДНО
ЗА СИГУРНОСТТА

Деси ВИОЛЕТОВА

Извънредно заседание на Столич-
ния общински съвет ще бъде свикано
в най-скоро време за обсъждане на
обществения ред и сигурността в Со-
фия заради убийството на Марио Дан-
чев в Студентския град. На него ще
бъде изслушан доклад на СДВР и от
ГЕРБ вече са подготвили писма до
дирекцията. За свикване на такова за-
седание настояха от “Синята коали-
ция”, като припомниха, че подобна
извънредна сесия е имало и след
убийството на студента Стоян Балтов
през 2008 г. Общинските съветници
настояха да се изпълнява споразуме-
нието между СОС и СДВР всяка годи-
на на сесия да се изслушва доклад за
криминогенната обстановка в София.

Рецидивист
е задържан за
въоръжен грабеж

Задържан е 28-годишен рециди-
вист за грабеж и побой. Въоръжен
с тояга и газов пистолет, Ц.С. от
с. Томпсън нахлул в дома на 78-
годишен мъж в с. Реброво, нанесъл
му побой с тоягата и дървен чук
и му взел 20 лв. След грабежа на-
падателят изхвърлил оръжието в
р. Искър, а парите похарчил.
Задържан е в РУ на МВР в Своге
и привлечен като обвиняем.
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В София демонстрираха
с плакати „Стига грабеж”
Големите ВиК оператори продължават да формират
цените в нарушение на закона, пресметнаха от ВМРО

“Ще ви насиним зоната”, заканиха се демонстрантите

“Семерджиев, бъди мъж!”,
“Стига грабеж!”, “ЧЕЗ, изЧЕЗни!”,
“Топлофикация лъже!”, “Водата -
в обществени ръце!”, “Ток, вода,
лекарства, парно, сини зони...
СПЕКУЛА”, “Синя зона=грабеж!”
и още плакати носеха демонст-
ранти в София вчера. Повече от
300 души се събраха пред
Държавната комисия за енергий-
но и водно регулиране в преду-
предителен протест, свикан от
ВМРО и граждански организа-
ции и проведен под мотото
“Мъжки срещу монополите”. Ис-
канията им бяха за мораториум
върху цените на комуналните
услуги, одържавяване на елект-
роразпределителните дружест-
ва и разваляне на концесията
на “Софийска вода”. Протестите
ще продължат в други градове
на страната и ще свършат с
митинг в София, обещаха орга-
низаторите.

Красимир Каракачанов крити-
кува действията на шефа на
ДКЕВР Ангел Семерджиев и за-
яви, че “комисията продължава
да обслужва интересите на мо-
нополистите”. Общинският съвет-
ник от ВМРО Ангел Джамбазки
даде конкретни предложения по
цените на тока и водата. Той
напомни и за текущия проблем с
увеличаването на синята зона в
София, който е още една форма
на ценови терор. Протестиращи
носеха и плакати с надпис “Ще
ви насиним зоната”.

ВМРО започна и поредица от
обжалвания пред Върховния ад-
министративен съд на решения-
та на ДКЕВР за увеличаване на
цената на водата за потребители
в няколко града. Починът е част
от кампанията “Водоснабдяване-
то в обществени ръце”, започна-
ла в София, където зам.-предсе-
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ПРОТЕСТИРАХА
И СРЕЩУ
ЦЕКО МИНЕВ
С ЦВЕТЯ И
БАЛОНИ

Гражданската група
“За Витоша” протестира с
цветя и балони пред сгра-
дата на спортното минис-
терство срещу боса на
Българската федерация по
ски Цеко Минев и редица
държавни институции. Ак-
цията бе с наслов “Да бла-
годарим от сърце за вели-
колепния ски сезон на Ви-
тоша”. Добре известно е,
че ски сезонът в плани-
ната до София не започна,
тъй като собственикът
на съоръженията “Витоша
ски” отказа да ги открие.
Изискването на новия За-
кон за горите всеки лифт и
влек да се експлоатират
само след учреден серви-
тут бе използвано като по-
вод. За сервитут пък не
можело да се кандидатст-
ва заради липсата на одо-
брен подробен устройст-
вен план.  Управляващите
заявиха, че такъв проблем
не съществува, но въпре-
ки това “Витоша ски” не
пожела да открие лифтове-
те и пистите в планината.
Фирмата си издейства про-
мяна в “горския” закон,
според която може да
строи върху горските тере-
ни без промяна на пред-
назначението им.

дателят на ВМРО поиска разва-
ляне на концесията на “Софий-
ска вода”, обжалва повишението
на цената пред ВАС и подготвя
местен референдум за връщане
на водата на София в публично
управление.

Преди седмици подобни дей-
ствия започна във Варна другият
зам.-председател на ВМРО Кос-
тадин Костадинов. Джамбазки и
Костадинов разкриха данни за
цели квартали, населени с роми,

които не плащат вода, а тя се
калкулира в сметките на изряд-
ните платци. Общо 76 000 лв.
например дължат циганските се-
мейства от 32 общински жилища
в бл. 23 в столичния “Люлин”.

След поредното увеличение
цената на водата в Хасково пък
става 2,90 лв. за куб. метър. Ана-
лизът на данните на големите
ВиК оператори: “Софийска вода”
АД, ВиК-Варна, ВиК-Пловдив,
ВиК-Бургас, също показва, че

цените са определяни и
продължават да се формират в
нарушение на закона, на дейст-
ващата Наредба за регулиране
на цените на ВиК услугите и в
нарушение на решенията на
ДКЕВР за бизнесплановете на
дружествата.

Преди дни пък лидерът на
ВМРО заяви, че е време бълга-
рите отново да протестират, осо-
бено след разкритията за цените
на лекарствата и заради поред-

ните спекулативни увеличения на
цените на комуналните услуги и
на енергоносителите. Каракача-
нов определи политиката на мо-
нополистите като “мародерство”.

БХК:
Най-дискриминирани
в заплащането са
жените между 35 и 44 г.

Дизайнерска инсталация от боксови ръкавици бе
изложена в градинката пред НС по случай

Международния ден на женската солидарност.
Проектът е под наслов “Белият ъгъл”, а автор е

Деница Петрова

С

ореден протест
срещу проучването
и добива на шистов
газ в България ще

редно 40 дни пове-
че трябва да рабо-
ти жената в Бълга-
рия годишно, за да

получи заплащане като
на един мъж. Ако жената
е между 35 и 44 години,
тя трябва да работи сред-
но 55 дни повече, за да
получи парите на мъж на
същата възраст. Това са
част от изводите на из-
следване на Българския
хелзинкски комитет за
дискриминацията на же-
ните на пазара на труда
в България, фокусирано
върху липсата на равно
заплащане. Изследване-
то се базира на данни от
Националния статистиче-
ски институт и Евростат.
Пследните обработени
данни са от 2010 г.

Разликата в заплаща-
нето между мъже и жени
в България се увеличава
в последните няколко го-
дини - 13,6% през 2008
г., 15,3% за 2009 г., 15,7%
- 2010 г. По-голяма е раз-
ликата в заплащането на
пълен работен ден -
16,1% в полза на мъжете.
Дискриминацията се усе-
ща най-силно при възра-
стовата група 35-44 годи-
ни, когато жените полу-
чават средно с 21,8% по-
малко от мъжете.

Изненадващо най-го-
лямо е несъответствието
в държавния сектор,
където се включват
държавното управление,
но и всички държавни
предприятия - в него же-
ните взимат средно с
22,1% по-ниски заплати
от мъжете. По последни
данни, пропастта в запла-
щането средно за ЕС е
16,4%. Всяка година зна-

чително повече жени в
България завършват вис-
ше образование - 6 от
всеки 10 завършили уни-
верситет са жени. Това
обаче не се изразява в
по-висока заетост или в
изравняване на разлика-
та в заплащането между
мъже и жени. През 2010
г. 63% от мъжете са били
заети на пазара на труда
срещу 56,4% от жените.

П
Нов протест срещу шистовия газ

се проведе в събота под
мотото “Борбата продъл-
жава! За окончателна за-
брана на шистовия газ!”
Протестът ще се състои
от 11,30 до 14 часа край
паметника на Патриарх
Евтимий, съобщиха орга-
низаторите. Искането е за
ясни и актуални регула-
ции, прозрачност и граж-
данско участие в работа-
та на съответните коми-
сии, организирани от за-
конодателната и изпълни-

телната власт.
“Настояваме за изгот-

вяне на нова актуална
нормативна база за вся-
какви добивни дейности,
включително нов Закон за
концесиите, тъй като на-
стоящият отваря широка
врата за ограбването на
природните ресурси на
българската държава”,
казват организаторите. Те
обявиха, че излизат на по-
редния протест, провоки-
рани от факти и действия
на управляващите, стана-
ли известни след гласува-
нето от Народното събра-
ние на безсрочната за-

брана върху използване-
то на технологията хид-
равличен удар. “От изказ-
вания на министър Трай-
ков пред медиите науча-
ваме, че се сформира Кон-
султативна комисия за
шистовия газ, а нито граж-
данската ни инициатива
(както ни бе обещано от
председателя на парла-
мента Цецка Цачева),
нито учените, които пре-
дупреждават за опаснос-
тите при проучванията и
добива на шистов газ, са
поканени за участие в
тази комисия”, коментират
протестиращите.

ОБРАХА
КЕБАПЧЕТАТА
НА СЕЛО БЯЛА

Крад-
ци влез-
ли през
нощта в
р е с т о -
ранта на
с е л о
Б я л а ,
Сливен-
ско, и отмъкнали водката и
кебапчетата на заведението.
Според полицията цялата
плячка е на стойност около
500 лв.

Образувано е досъдебно
производство, а извършите-
лите са заловени, съобщи
сайта sliveninfo.com. Те са
двама криминално проявени
от гр. Елхово и от с. Бяла.

Напрежение

В Катуница горяха
имоти на Рашкови

Стопанска постройка, собственост на почи-
налия син на Кирил Рашков Иван, горя мина-
лата нощ в Катуница. При пожара са изгорели
и три автомобила. Имотът бил преотдаден под
наем на жител на селото. В сградата, около
1000 кв. метра, той складирал слама и сено,
съобщи директорът на Областната дирекция на
МВР в Пловдив ст. комисар Тодор Чонов. Той
обясни, че се работи по всички версии за по-
жара, включително умишлен палеж.

Огънят лумнал около два след полунощ, но
сигнал за пожар бил подаден три часа по-
късно. В гасенето са участвали пет противопо-
жарни екипа. В огромната сграда са били и
трите изгорели автомобила - два буса “Форд
Транзит” и “Фолксваген Каравел” и лек авто-
мобил. Изгорели са още близо 1500 бали сла-
ма и балирани парцали. Бил повреден и по-
кривът на постройката.
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ългария ще влезе в
рецесия през 2012 г.
и ако не се актуали-
зира бюджетът, мо-
же да стигнем и до

Според експерт

Вървим към
свръхдефицит

Б
Икономиката ни щяла да се свие с цели 3% през тази година

процедура по свръхдефицит.
За това предупреди в ин-

тервю за Дарик радио иконо-
мистът Петър Чобанов, който
преди години оглавяваше
агенцията за анализи и про-
гнози към финансовото мини-
стерство, а след това и Коми-
сията за финансов надзор. Чо-
банов бе категоричен, че вече
има номинален спад на ико-
номиката ни, което означава
и драстичен спад на приходи-
те в бюджета. Според експер-
та икономиката ни тази годи-

Петър Чобанов

на ще се свие с цели 3 на сто.
Ако страната надхвърли

бюджетен дефицит от 3%, ще
наруши два финансови пакта

- европейският, който бе под-
писан в началото на март,
както и българският фискален
пакт, където максималната
граница на дефицита е опре-
делена на 2%.

Чобанов изтъкна, че брут-
ният вътрешен продукт (БВП)
за последното тримесечие на
2011 г. е по-нисък от БВП за
същия период на 2010 г., кое-
то значи, че вече имаме но-
минален спад в икономиката,
като той е доста значителен -
с 2,8%. По думите му това е
ясен сигнал, че българската
икономика навлиза в състоя-
ние на рецесия. Номинално
свиване на икономиката озна-
чава по-ниски приходи в бюд-

жета от очакваните. Това оз-
начава, че без да се вземат
мерки за оптимизиране на
разходите, тяхното намалява-
не съдържа потенциал за ви-
сок дефицит, обясни той. Дори
да вземем същия номинален
размер на БВП, какъвто има-
ме за миналата година, и да
предположим, че той няма да
се свие допълнително, ако
разходите бъдат изпълнени в
минимално изражение, какви-
то са планирани, това означа-
ва, че дефицитът ще над-
хвърли 3%, което пак означа-
ва, че ще изпаднем в ситуа-
ция на свръхдефицит, без да
се вземат допълнителни мер-
ки, обясни Чобанов.

ПОКРИВАТ
ВЪНШНИЯ
ДЪЛГ СЪС
СРЕБЪРНИЯ
ФОНД?

Има възможност с прихо-
дите от продажба на
дружества от енергийния
сектор да се осигури

финансиране на плащането по
външния ни дълг. Това стана
ясно от изявление на министъ-
ра на икономиката, енергети-
ката и туризма Трайчо Трай-
ков след церемонията по
връчването на наградите на
съюза “Произведено в Бълга-
рия” “Златна мартеница” в сря-
да вечерта, съобщи БТА.

От приватизацията на ми-

Т
ра

йч
о 

Т
ра

йк
ов

норитарния дял на Българския
енергиен холдинг (БЕХ) ще
получим най-малко 1 млрд. лв.,
каза пред журналисти ми-
нистърът. По думите му от про-
дажбата на миноритарните дя-
лове от електроразпредели-
телните предприятия (ЕРП),
управлявани от Е.ОН и ЧЕЗ,
може да се осигурят приходи
поне от по 80-90 млн. лв.

Трайков каза, че финансо-
вият министър ще реши каква
част от сумата от бъдещите
сделки с енергийни държавни
активи би могла да бъде отде-
лена за плащането по
външния дълг. Цялата сума за
плащане по външния дълг на
страната през 2013 г. е близо
2 млрд. лв.

Това на практика означа-
ва, че външният дълг ще бъде
покрит с пари за Сребърния
фонд. В момента приходите от
приватизация по закон влизат
в Сребърния фонд, а парите в
него не могат да се пипат до
2017 г., откогато се очаква със
средствата в него да се вдиг-
нат сериозно пенсиите. Финан-
совият министър Симеон Дян-
ков обаче наскоро предложи
промени в управлението на
Сребърния фонд, които да поз-
волят по-активно управление
на събраните средства и инве-
стирането на до 70% от тях в
държавни ценни книжа.

ургазлия с доход от
11,7 млн. лв. през
2011 г. е на първо
място по приходи

Б

Бургазлия декларира
доход от над 11 млн. лв.

за миналата година.
Това показва обобщена
справка на НАП от пода-

дените до този момент
декларации за облагане
на доходите на физичес-
ките лица. Според стати-
стиката на НАП 40-те
най-богати българи са
заработили през мина-

лата година 140 млн. лв.
Междувременно ста-

на ясно още, че от нача-
лото на годината до края
на февруари декларации
за облагане на доходите
на физическите лица са
подали общо 70 000 чо-
века. Близо 6300 от тях
са получени в НАП чрез
интернет, подписани с
електронен подпис.

Декларациите за об-
лагане на доходите на
физическите лица тази
година се подават до 2
май, тъй като 30 април е
почивен ден. От НАП
напомнят, че деклара-
ция не подават тези
граждани, които са има-
ли доходи само от тру-
дови правоотношения и
нямат данък за довнася-
не или възстановяване,
като в същото време
няма да ползват да-
нъчни облекчения.

Три седмици остават до
крайния срок за
свързване на касови-
те апарати на
търговците в
страната с НАП,
напомнят от
приходната
агенция.
До момен-
та изиск-
ването е
изпълнено от
около 180 000
фирми. Данъчните
започват проверки
на 2 април, като всеки,
който отчита оборота си на
устройство без дистанционна
връзка, ще бъде санкциониран с
до 10 000 лв., а обектът му ще бъде запечатан, докато
изпълни изискването, предупреждават от Национал-
ната агенция за приходите.

Сред най-изрядните към фиска до момента са
търговците на хранителни стоки, като над 20 000 таки-
ва обекта са свързали касовите си апарати с НАП.
Магазините за дрехи с дистанционна връзка са около
8000, а обектите за медицински услуги -  близо 7900.

изнесът е против законода-
телно да му бъде вменено
задължението да изгражда
спортни съоръжения на ра-

ържавата е започнала раз-
следване по издадените
вече разрешителни за про-
екти в изграждане на цен-

Още 3 седмици за
свързването на
касовите апарати

Комисия ще прави одит
на всички договори за ВЕИ

Д
трали от възобновяемите енергий-
ни източници (ВЕИ). Това съобщи
изпълнителният директор на
Българската фотоволтаична асо-
циация Никола Газдов на пре-
сконференция вчера. Той уточни,
че не знае кой точно извършва
разследването - Министерството
на икономиката, енергетиката и
туризма (МИЕТ), Министерският
съвет или парламентарната коми-
сия по енергетика. По неофици-
ална информация вече има сфор-
мирана комисия, която да напра-
ви одит на всички договори за
“зелени” електроцентрали, съоб-
щи пък LiveBiz. Според сайта сред
подобни проверки, за които на-
мекват от браншовите организа-
ции, трябва да бъдат тези на
длъжностни лица и роднините им
като например бившия шеф на
Националната електрическа ком-
пания (НЕК) Красимир Първанов,
бизнесмена Иво Прокопиев и бан-
керката Цветелина Бориславова.

На свой ред Българската
вятърноенергийна асоциация
(БГВЕА) поиска да бъдат прове-
рени всички договори и всички
проекти с нарушения да бъдат
спрени без разлика кой е инвес-

титорът.
Според председателя на над-

зорния съвет на БГВЕА Николай
Николов България няма стабил-
на инвестиционна бизнес среда и
се наблюдава регулаторна неси-
гурност. Считаме, че разговори-
те, които сме водели с министер-
ството - да бъде направена про-
верка на договорите, които вече
са сключени, бяха абсолютно ка-
тегорични, каза той. Според него
обаче от асоциацията не могат да
назоват имената на фирмите, ко-
ито са допуснали нарушения, нито
кои са конкретните договори.

Бизнесът е против задължителния
фитнес в работата

Б
ботните места или да плаща за
спортуването на служителите си,
тъй като се натоварва икономиче-
ски в условията на криза. Това съоб-
щиха от Българската стопанска
камара (БСК) вчера по повод вне-
сени от ГЕРБ поправки в Закона за
устройството на територията и в
Закона за физическото възпитание
и спорта.

Предложенията на управлява-
щите са работодателят да бъде
длъжен “да изгради поне едно по-
мещение за спортна дейност заед-
но със санитарни помещения за
своите работници или служители”.
Ако обаче няма тази възможност,
фирмата ще трябва “да осигури
средства или възможности за полз-
ване на други спортни обекти или съоръжения,
или да извърши реконструкция на съществува-
щия обект”.

Според БСК вносителят на корекциите не
е направил задължителна оценка за иконо-
мическо въздействие от въвеждането на тези
задължения върху работодателите и бюдже-
тите на централно и местно ниво, особено
като се отчитат условията на криза, в които
оцелява българската икономика. Бизнесът
смята още, че предложената норма вменява
на работодателя задължения при неясни кри-
терии за съответните разходи.

От камарата посочват, че подкрепят създава-
нето на условия и масовизиране на заниманията
със спорт от подрастващите и възрастните, вклю-
чително на работещите, за сметка на изгражда-
нето на дублиращи крупни спортни съоръжения
с ниска натовареност и ефективност.

БСК още веднъж призова управляващите да
се въведат задължителни изисквания за работ-
ните сгради за изграждане на помещения за
съхраняване и предварителна обработка на ма-
сово разпространени отпадъци - пластмаса, из-
лязло от употреба електрическо и електронно
оборудване и други.
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и сладкарите в България Мариана Кукуше-
ва. Според нея цената на насъщния обаче
може да бъде овладяна, ако големите ве-
риги намалят надценките си. Така крайният
потребител ще усети минимално увеличе-
нието, категорична бе тя.

При яйцата надценката е между 5 и
10%, при хляба варира от 20 до 40 на сто,
обясни Кукушева. Тя даде пример с Русия,
където колегите й нямат право да слагат
надценка над 10 на сто. Основната причи-
на за поскъпването е увеличението на
цената на брашното с от 10 до 20% в раз-
личните региони. Върху скока на цените на
хляба влияние ще окаже и тежката зима,
която унищожи земеделски площи. Очаква
се цената на пшеницата тази година да
счупи всички рекорди, защото освен у нас
люта зима имаше във всички страни от Чер-
номорския регион като Казахстан, Русия,
Украйна и Румъния. Тези държави са воде-

40% надценка слагали големите вериги
магазини, ако я намалят,
цената може да бъде овладяна

Ц

От 20 до 30 % е покачването на цените на пшеницата,
царевицата и слънчогледа от началото на годината.
Това съобщи Борис Ангелов, директор на Регионалния
център на Софийската стокова борса в Монтана, пред
“Фокус”. Цената на слънчогледа от 500-600 лв. се е
покачила на 760-800 лв. за тон без ДДС. Той посочи, че
около 360 лв. се търгува тон качествена пшеница, а
царевицата - за 350 лв. и има тенденция на покачване
на цените. Това е зърното, което най-много се търсело
засега. За овес и рапица няма нито предлагане, нито
търсене на пазара. Цената на ечемика е 350-400 лв.,
каза Ангелов. На стоковата борса за Северозападна
България има достатъчно запаси от всички видове
зърно. Според Борис Ангелов тази година няма да е
лоша, а покачването на цените след месец март е
нормален процес, тъй като има по-голямо търсене на
зърно. Складовете започват да се освобождават от
запасите си и да се почистват, за да могат да поемат
новата реколта от ечемик и пшеница, която ще постъпи
след три месеца.

Фитосанитарните инспектори
към ОДБХ Варна възбраниха пар-
тида от 18,5 т картофи с произ-
ход Полша, съобщиха от Българ-
ската агенция по безопасност на

технологична дървесина, съобщи дирек-
торът му Манол Тодоров, цитиран от
“Дарик”. Основната причина е в про-
дължаващите неуредици в нормативна-
та уредба за провеждане на търгове за
дървесина. Изкуственият дефицит се
подхранва и от безконтролния износ на
суровина главно за Турция и Австрия.

85% от продукцията на “Фазерлес” е
за експорт. За първи път от 35 години
предприятието спира технологичния си
процес, заяви Манол Тодоров. Пред за-
тваряне са и останалите 5 големи дърво-

Повишава се цената и
на щраусовите яйца. Това
съобщи собственикът на
ферма за щрауси в Смо-
лянско Никола Чаталба-
шев пред “Фокус”. Пови-
шението се дължи на по-
скъпите горива и фуражи.
Сувенирните, или така
наречените “празни
яйца”, се продават вече
за 20 лв., а досегашната
цена е била 15 лв. за
брой. Яйцата, които са за

Върнахме на Полша 18,5 т нередовни картофи 800 лв. за тон слънчоглед
в Северозападна България

ЗАРАДИ КАШАТА С ТЪРГОВЕТЕ
ЗА ДЪРВЕСИНА

За пръв път от 35 г. спря
завод за преработка

С 10 лева скочи яйцето от щраус
консумация, вече са на
цена от 50 лв. за брой,
при стара цена 40 лв.
Според Чаталбашев в
този бранш цената не
определя търсенето, за-
щото щраусовите яйца
не са стока за масова
консумация, а се търсят
обикновено от туристи и
ценители. Особено атрак-
тивни са рисуваните
яйца, защото те са уни-
кати. Точно такива уни-

кални сувенирни яйца се
търсят около Великден.
Вече има поръчки за го-
лемия християнски праз-
ник. Яйценосният период
на щраусите е от пролет-
та до есента, като за
месец един щраус снася
15 - 20 яйца. За разлика
от кокошките, щраусите
във смолянската ферма
са пасищни и са “прека-
лено щастливи”, каза
собственикът им.

преработвателни фирми в страната. “Оп-
ределено в сектора има много коруп-
ция, но тя не е свързана с преработва-
телите”, коментира директорът. За ситу-
ацията писмено са уведомени вицепре-
миерът Симеон Дянков и министрите
Трайчо Трайков и Мирослав Найденов.

Преработвателите настояват за ясни
правила в дългосрочните продажби на
дървесина, за временна забрана на
търговията със страни извън ЕС и за
квоти в общността. Докато това стане,
фирмите ще разчитат правителството да
осигури директно договаряне с държав-
ните предприятия за дърводобив, за да
бъде обезпечена дейността им поне до
средата на годината.

С
илистренското предприятие за
производство на дървесновлак-
нести плочи “Фазерлес” преус-
танови работа поради липса на

храните (БАБХ). Продукцията ще
бъде върната към производителя
поради липса на необходимите
документи за движение на тери-
торията на ЕС.

На 27 февруари е
получен сигнал от
Гранична полиция на
ГКПП Кардам за вли-
зане на пратка кар-
тофи с произход Пол-
ша. След проверка
фитосанитарните ин-
спектори установяват
липса на необходи-
мите документи за
движение в ЕС. Цяла-
та продукция е поста-
вена под карантина в
склад под контрола
на ОДБХ Варна.

След справка с
полските фитосани-

тарни власти се потвърди, че пол-
ският производител не е регист-
риран при тях и движението на
партидата е нерегламентирано,
се казва в съобщението на БАБХ.

Продукцията е запечатана и
е върната на полския износител
в склад под контрола на полски-
те фитосанитарни власти, които
ще предприемат мерки спрямо
производителя за допускане на
нерегламентираното движение
на пратката в Полша и ЕС.

От Българската агенция по бе-
зопасност на храните напомнят
на всички вносители и търговци,
че при липса на необходимите
документи за движение на кар-
тофи от Полша пратките ще бъдат
връщани или унищожавани, като
всички разходи по предприетите
мерки са за сметка на вносите-
лите или търговците.

рова, зам.-председател на
Областния съюз на пчелари-
те, цитирана от “Фокус”. Висо-
ката смъртност е причинена
не само от ниските температу-
ри, но и от липсата на подго-
товка на пчеларите, които не
са очаквали подобни студове.
Било е възможно пчелните се-
мейства да се спасят при доб-
ро подхранване.

Според Петрова, няма из-
чезване на цели пчелни се-
мейства или т. нар. “синдром
на празния кошер”. Има по-
слаби семейства, с по-слаба
имунна система на пчелите,
което води до гибел на пчел-
ното семейство, заяви тя и про-
гнозира, че загубата на пчел-
ните семейства ще се отрази
на добивите. Според нея про-
дукция тази година няма да е
в същите количества като
предходната. Ниският добив
обаче няма да се отрази на
цената на пчелния мед, каза
още Валентина Петрова.

До 40%
смъртност
на пчелите в
Павликенско

щи износителки на пшеница в
световен мащаб и реколтите
им до голяма степен опреде-
лят цените при търговията с
основната суровина за хляба.

Цените на почти всички ви-
дове суровини, материали,
електроенергия и горива
вървят нагоре, каза и Коста-
дин Георгиев, хлебопроизво-
дител от Видинско, пред “Фо-
кус”. В рамките на един месец
двойно се е покачила цената
на яйцата - един от основните
продукти в сладкарството и
хлебопроизводството. “Преди
Нова година имаше един пе-
риод, в който цените на браш-
ното бяха стабилни благода-
рение на хубавата и богата
реколта от предишния плодо-

ената на хляба ще скочи заради
поскъпването на електроенерги-
ята и брашното, заяви за Дартс
нюз председателят на федера-
цията на хлебопроизводителите

М
ежду 30 и 40% е смърт-
ността на пчелите в
Павликенско, съобщи
вчера Валентина Пет-

даващ сезон. В настоящия момент цените
на брашната се покачват, което няма да
спре, тъй като качествената пшеница на-
малява”, обясни хлебопроизводителят. Това
неминуемо ще доведе до необходимост и

икономическа принуда за повишаване на
цените на тази продукция. Георгиев уточ-
ни, че всеки хлебопроизводител ще реаги-
ра по различен начин и ще увеличи цена-
та на хляба, когато прецени.

Задава се драстично
поскъпване на хляба
Задава се драстично
поскъпване на хляба
Задава се драстично
поскъпване на хляба
Задава се драстично
поскъпване на хляба
Задава се драстично
поскъпване на хляба



8 ПЕТЪК 9 МАРТ 2012

Свят кратки
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

от самото
н а ч а л о
подкрепя
п р о ц е с а

Демократизацията
в Сирия трябва да
продължи
Позиция на Изпълнителното бюро на НС на БСП и на
ПГКБ относно развитието на ситуацията в страната

Саркози се оттегля
при загуба

Президентът на Франция Ни-
кола Саркози обеща да се оттегли
от политиката, ако изгуби пред-
стоящите президентски избори.
“Да, ще се заема с нещо друго,
засега не знам с какво”, обясни
Саркози по повод развитието на
кариерата му при евентуален из-
борен провал тази пролет. Той
допълни, че ако бъде преизбран, ще
намали броя на депутатите в
Националното събрание с 10-15 на
сто. В долната камара на френския
парламент заседават 577 души, а
в горната - 348 депутати.

Хаменей похвали
Обама

Върховният лидер на Иран
Аятолах Али Хаменей привет-
ства коментара на американ-
ския президент Барак Обама,
който “заглуши” думите за евен-
туален военен удар срещу Ис-
лямската република по повод
ядрената им програма. “Тези
думи са добри и показват изход
от илюзията”, казал Хаменей,
цитиран от “Ал Арабия”. Обама
заяви във вторник, че ядрената
програма на Иран не е заплаха
в момента и че все още има
възможност за дипломатическо
разрешаване на проблема. В
същото време кандидатите за
президент от Републиканската
партия настояват за прилага-
нето на военни действия сре-
щу Ислямската република.

Гърция взела оръжие
за над 1 млрд. евро

През 2010 г. Гърция е закупила
от страните-членки на ЕС оръжие
за над един милиард евро. Покупки-
те станали по време на прегово-
рите за получаване на първия спа-
сителен икономически пакет за
Атина. Най-голямата сделка е под-
писана с Франция, която продава
на Гърция самолети на стойност
794 млн. евро. Холандия и Германия
са продали военно оборудване за
по около 90 млн. евро, Италия за 52
млн. и Испания за 33 млн. евро.
Гърция продължава да бъде една
от страните-членки на ЕС с най-
голям бюджет на министерство-
то на отбраната.

Китай се отказва
от “Еърбъс”

Китай не позволява на китай-
ски компании да купуват самоле-
ти от “Еърбъс”, като ответна
реакция на въведения от ЕС
данък върху въглеродните еми-
сии. Според Луи Галуа, изпълни-
телен директор на Европейския
авиационен и отбранителен кон-
сорциум (ЕАДС), “Еърбъс” е ста-
нал жертва на “мерки на възмез-
дие” от страна на Китай.

Местят държава
заради климатичните
промени

Малката тихоокеанска нация
Кирибати води преговори да
купи земя във Фиджи, за да може
да премести жителите си зара-
ди опасността от нарастващи-
те нива на водата. Това може да
е първата в света, породена от
климата миграция в модерни
времена. Президентът на Кири-
бати Аноте Тонг заяви, че води
преговори за закупуването на
5000 акра земя, която да при-
юти неговите 113 000 сънарод-
ници. Някои от 32-та плоски
коралови атола на Кирибати,
вече изчезват под вълните.

БСП
на демократизация в страни-
те от Северна Африка и Близ-
кия изток. Той трябва да до-
веде до дългосрочна стабил-
ност, сигурност, социален
прогрес и възходящо иконо-
мическо развитие. Само така
може да се отговори на очак-
ванията на младите хора,
които дадоха началото на
т.нар. “Арабска пролет”.

Регионът е твърде разно-
образен и процесите се раз-
виват с различна скорост и
обхват. Не е възможно да
бъдат прилагани общи фор-
мули, всяка страна има сво-
ите особености, съответно и
свой специфичен преход,
който в някои случаи е съпро-
воден с много насилие и
смърт на мирни граждани.

Вълната от протести сре-
щу авторитарните режими в
региона достигна и Сирия
още през март 2011 г., като
мирните демонстрации бяха
посрещнати с жестоки репре-
сии. Според оценките на
ООН за 11 месеца броят на
смъртните случаи е достиг-
нал близо 5500, задържани
са 69 000, от които са осво-

бодени 32 000. Между убити-
те и задържаните са и стоти-
ци деца. Потвърждават се
информации и свидетелства
за масови нарушения на пра-
вата на човека, извършени
от сирийските силови струк-
тури, включително убийства,
отвличания, изтезания и мал-
третиране на задържани
лица. Десетки хиляди сирий-
ски бежанци са потърсили
убежище в съседна Турция.
Тежката ситуация в Сирия се
отразява негативно и върху
Ливан, с което заплашва ста-
билността в целия регион.

Oбещанията за реформи и
амнистии на президента Ба-
шар ал Асад така и не бяха
осъществени, с което ре-
жимът загуби както вътреш-
на, така и международна
легитимност. Инициативите
на международната общност
до този момент не доведоха
до положителен резултат. В
ситуация на продължаващи
военни действия, граничещи
с гражданска война, ре-
жимът в Сирия организира
референдум за промени в
Конституцията -  закъсняла
стъпка, която няма да проме-
ни посоката на събитията.

Като има предвид развити-
ето на ситуацията досега, БСП:

  Изразява солидарност
със сирийския народ и под-
нася своите искрени събо-
лезнования на семействата
на жертвите.

  Настоява за незабав-
но прекратяване на военни-
те действия както от силите
на режима, така и от пара-
военните формирования на
опозицията и осигуряване
на хуманитарни коридори до
бедстващото население.

 Подкрепя засилване на
натиска и установяване на
ефективни санкции срещу
режима, включително пре-
кратяване на всякакви оръ-
жейни доставки. Смята за
контрапродуктивни призиви-
те за въоръжаване на опо-
зицията, което би довело
само до засилване на воен-
ната конфронтация.

 Призовава за едино-
действие на международна-
та общност и гарантиране
на пълно съдействие за ми-
сията на специалния прате-
ник на ООН по кризата в
Сирия Кофи Анан.

 Подкрепя предложения
от Арабската лига план, кой-
то предвижда доброволно
оттегляне на Башар ал Асад
от управлението на страна-
та и осигуряване на мирен

преход към демокрация, ос-
нована на многопартийна
система, зачитане на права-
та на човека, свобода на
медиите. Подчертава необ-
ходимостта всички бъдещи
етапи от развитието на Си-
рия да поставят във фокус
защита на правата на етни-
ческите и религиозните мал-
цинства в страната.

 Присъединява се към
призивите за подобряване
на координацията между
опозиционните групи в Си-
рия и предлага започването
на широк и приобщаващ по-
литически диалог в страната
за гарантиране на нацио-
нално помирение и дълбоки
демократични реформи.

 Отхвърля възможност-
та за чуждестранна военна
намеса в Сирия без санкция
на Съвета за сигурност на
ООН и призовава българско-
то правителство да се
въздържа от позиции, които
биха могли да се тълкуват
като подкрепа за подобни
действия.

 Приканва българското
правителство да предприеме
всички необходими действия,
насочени към гарантиране
на сигурността на български-
те граждани в Сирия.

Италия подкрепя стремежа на Сърбия за евроинтеграция, а получаването на статут на кандидат за членство в ЕС
е историческа стъпка. Рим ще подкрепя Белград по целия път към ЕС, заяви италианският премиер Марио Монти по време
на срещата си с президента на Сърбия Борис Таджич при посещението си в Белград, придружен от министри и множество

италиански бизнесмени

Снимка БГНЕС
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Снимка БГНЕС

Новоизбраният президент на Русия Владимир Путин на среща със сегашния
държавен глава Дмитрий Медведев в ски курорта Красная Поляна край Сочи заяви,
че смята веднага да започне консултации за формирането на ново правителство.

Медведев поздрави Путин по повод избирането му на висшия пост и му пожела
“максимални успехи”

бщият брой на милиардерите в
света е достигнал през 2011 ре-
кордните 1226 души, съобщи сп.
“Форбс”, като средно на всеки се

Над 500 гневни турци от ислямистки групи протестираха в Истанбул срещу
изгарянето на екземпляри на Корана в американската военна база Баграм
в Афганистан, предаде АП. На протеста миналата нощ в квартала около
площад Таксим в града те подпалили американското знаме и скандирали
лозунги срещу САЩ, НАТО и Израел.
Турция сътрудничи на САЩ в Афганистан. Но в Турция има и радикални
ислямски групи, които са против това сътрудничество. Изгарянето на ек-
земплярите на Корана в американската база породи вълна от насилие и
протести в Афганистан, Пакистан и редица арабски страни.

Мексиканският магнат Карлос Слим
оглави отново класацията на “Форбс” на
най-богатите хора в света

Турски ислямисти изгориха US знамето

Във всички страни
членки на ЕС делът на
жените, които са застра-
шени от бедност, преви-
шава съответния дял на
мъжете, съобщава стати-
стическата служба “Евро-
стат”.

През 2011 г. в 27-те
страни в ЕС са живели
257 млн. жени и 245 млн.
мъже, или 105 жени на
100 мъже, предаде Ин-
терфакс. Жените са с око-
ло 15% повече от мъжете
в Балтийските държави. В
Естония и Латвия на 100
мъже има 117 жени, а в
Литва те са 115 на 100
мъже. Равно съотноше-

В ЕС застрашени от
бедност са повече жени

ние между половете е
отчетено в Кипър, Шве-
ция, Люксембург и Малта
- 101 жени на 100 мъже.

По данни за 2010 г. в
европейските държави е
имало 62 млн. жени
(24,5% от цялото женско
население) и 54 млн.
мъже (22,3% от мъжкото
население), които са
били застрашени от бед-
ност и отчуждаване от
обществото. От “Евростат”
поясняват, че това озна-
чава едно от трите - риск
от бедност, сериозни ма-
териални затруднения
или живеене в семейство
с ниска трудова заетост.

Бързо развиващите се лидери на световната ико-
номика от групата БРИКС (Бразилия, Русия, Индия,
Китай и ЮАР) съкращават използването на долари и
разширяват използването във взаимната търговия на
своите национални валути, пише “Файненшъл Таймс”.
На предстоящата на 29 март среща на върха на БРИКС
в Делхи ще бъде подписан договор за взаимно отпу-
скане на кредити в национални валути. Инициатор на
тази стъпка е Китай. Китайската банка за развитие ще
предложи на останалите страни в групата големи
кредити в юани и е готова да приеме техните валути
за финансирането на търговските операции.

“Договорът на БРИКС за създаване на кредитни
линии в национални валути е още една стъпка за
отдалечаване от американския долар. Тя също така
отразява съмнението на бързо развиващите се страни
в изказванията на САЩ, че няма да допуснат обезце-
няването на долара при разрешаването на проблема
със своя държавен дефицит”, отбелязва изданието.

Бъдещето на ЕС е за-
ложено на карта. Ев-
ропейската иконо-
мика се намира в

ПЕС иска от Барозу
гаранции за младежта

огромна беда. Това пишат
в писмото си до председа-
теля на ЕК Жозе Барозо и
до председателя на ЕС
Херман ван Ромпой  пре-
зидентът на ПЕС Сергей
Станишев и председателят
на Групата на социалисти-
те и демократите в ЕП Ха-
нес Свобода. Станишев и
Свобода фокусират внима-
нието на европейските ин-
ституции към конкретни
мерки, които европейската
левица предлага за реша-
ването на ключови за Ев-
ропа проблеми - като на-
маляването на безработи-
цата и подпомагането на
реалната икономика.

Лидерите на европей-
ската левица изразяват
тревогата си от състояние-
то на икономиката на Ев-
ропа - очаква се застой, а
безработицата продължа-
ва да расте. Сериозно при-
теснение буди високият
процент на безработица
сред младите хора в Евро-
па, като в 11 страни член-

ки тя е над средната стой-
ност от 22,1%. “За да се
даде възможност на мла-
дите да си намерят при-
лична работа, ние настоя-
ваме за въвеждането в
цяла Европа на европей-
ска гаранция за младежта,
която да гарантира, че
няма да има млад европе-
ец без работа или обуче-
ние за повече от четири
месеца”, пишат Станишев
и Свобода. Те правят и
предложения за изготвяне-
то на Европейска страте-
гия за младежка заетост,
която следва да бъде фи-
нансирана чрез прераз-
пределение на неизполз-
вани средства от европей-
ските фондове. Според тях
допълнителни средства
могат да се разкрият и от
иновативни начини за фи-
нансиране, сред които ев-
рооблигациите, борбата с
укриването на данъци, чрез
генерирането на нови
данъчни приходи, които
биха допълвали европей-
ската хазна с неколкосто-
тин милиарда евро годиш-
но, без повишаване на
данъчните ставки.

БРИКС загърбват
долара

Нито една страна в све-
та не е постигнала пълно
равенство между половете,
показва доклад на между-
народната неправителстве-
на организация “Сошъл
Уоч”, публикуван по повод
Международния ден на
жената - 8 март.

В доклада е измерен
индексът на равноправие
между половете, като мак-
сималният брой точки в

Няма равенство между половете по света
него е 90. Нито една от
анализираните 154 страни
не са достигнали висок ре-
зултат. Най-близо до пре-
одоляването на неравенст-
вото между мъжете и жени-
те са страните от Северна
Европа. Начело са Норве-
гия, Финландия, Швеция и
Дания съответно с 89, 88,
86 и 84 точки. Най-нисък е
индексът в Афганистан, Йе-
мен, Чад, Нигер, Република

Конго, които получават
съответно 15, 24, 25, 26 и
29 точки. САЩ имат 72, а
Япония 57 точки.

В доклада се посочва
още, че през последните
седем години се увели-
чава присъствието на
жените в политиката.
Броят на жените, заема-
щи поста министър, е
нараснал с 16,7%. В тази
област отново лидери са

северните европейски
държави, където 48,4% от
министерските постове са
поверени на жени. След-
ват страните от Северна
и Южна Америка и афри-
канските държави на юг
от Сахара.

През последните го-
дини обаче броят на же-
ните депутати в света не
се увеличава, се посоч-
ва в документа.

Милиардерите
станаха 1226
души
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O
падат по 3,7 милиарда долара. Това е с
16 повече в сравнение с предходната
година, допълва Франс прес. Тогава пак
се говореше за рекорден брой на мили-
ардерите по света. Всички тези хора, сред
които има и 104 милиардерки, притежа-
ват богатство, оценявано на общо 4,6
трилиона долара.

Само допреди четвърт век милиарде-
рите в света бяха едва 25, отбелязва спи-
санието. Тогава “Форбс” публикува първа-
та си класация, припомня Франс прес. Те
имаха общо състояние от 295 милиарда
долара.

Най-богат за трета поредна година е
72-годишният мексикански телекомуника-
ционен магнат Карлос Слим с 69 милиар-
да долара. Богатството му обаче е нама-
ляло с 5 милиарда в сравнение с пред-
ходната година, отбелязва Франс прес.

На второ място в класацията на мили-
ардерите е съоснователят на Майкрософт
(Microsoft) Бил Гейтс, като богатството му
е достигнало 61 милиарда долара. След
него се нарежда американският инвести-
тор Уорън Бъфет, чието богатство възли-
за на 44 милиарда долара. На четвърто
място е французинът Бернар Арно, собст-
веник на марката луксозни стоки Луи
Вюитон Мое Енеси - Eл Ви Ем Аш (Louis
Vuitton Moet Hennessy - LVMH) със състо-
яние от 41 милиарда долара. Пети е ис-

панецът Амансио Ортега, създател на
модната марка Зара (Zara) със състояние
от 37,5 милиарда долара.

Основателят на социалната мрежа
фейсбук (Facebook) Марк Зукърбърг се
класира на 35 място със състояние от 17,5
милиарда долара. За една година той е
забогатял с 4 милиарда долара.

САЩ имат най-много милиардери в
света - 425. Сред тях е кметът на Ню Йорк
Майкъл Блумбърг, основател на еднои-
менна компания за финансова информа-
ция. Той има 22 милиарда долара и се
качва от 30 на 20 място в класацията.

Русия има 96 милиардери, следвана от
Китай с 95. Иначе в Москва са съсредото-
чени най-много милиардери в света (78).
Следват Ню Йорк и Лондон със съответно
58 и 39 милиардери.

Най-големият губещ сред милиарде-
рите според класацията е индийският
бизнесмен Лакшми Митал, президент на
Арселор Митал (ArcelorMittal). През 2011
г. той е изгубил 10,4 милиарда долара и
за първи път от 2004 г. насам изпада от
челната десятка.

Общо милиардерите в класацията са
от 58 страни. В нея дебют прави Мароко
с трима милиардери.

Сред жените най-високо се нарежда
наследничката на веригата хипермарке-
ти УолМарт (WalMart) американката Кри-
сти Уолтън със състояние от 25,3 милиар-
да долара. Тя е на 11 място в класацията
и за седма поредна година е най-богата-
та жена в света.
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Свят

деца, предимно от кюрдски
произход, преживяват зад ре-
шетките, в много случаи звучи
като от филм на ужасите.

Особеното в кюрдските ре-
гиони в Източна и Югоизточна
Турция е да попаднеш в затво-
ра много лесно. През миналата
година в турски затвори са ле-
жали около 2600 деца и юно-
ши, повечето от които със
съдебно решение са били обя-
вени за “терористи”. Става дума
предимно за деца и юноши,
които дотогава не са се прови-
нявали в нищо, освен че са
хвърлили някой и друг камък
срещу силите за сигурност по
време на кюрдска протестна
демонстрация, или пък че са
били на погребение на някой
член на забранената Кюрдска
работническа партия (ПКК).
Това, по правило, означава за
тях затвор за около 7-8 години.

Неописуеми мъчения

Кюрдски деца и юноши са
били подлагани на неописуеми
жестокости в затвора Позанти
в Адана. “Ставаха неща, за ко-
ито нямам думи”, казва в прото-
колиран разговор 15-годишни-
ят Х.К. Невъобразимото сега си
пробива път към общественост-
та - повече от седем месеца,
след като изтезаваните деца
помолиха за помощ. През
въпросните седем месеца ни-
кой не си е помръднал пръста
- нито министерството на пра-
восъдието, нито парламентът,
нито прокуратурата.

Седмина малолетни се
обърнаха за помощ към тези
институции през юли 2011-а с
писма, в които описват прежи-
вяното в затвора Позанти. 15-
годишният Н.С. например пише:
“Когато пристигнахме, дирек-
торът на затвора ни накара да
му целуваме ръка. След това
пазачи и други затворници ни
пребиха от бой. После ни от-
краднаха парите и дрехите.”

17-годишният С.А. описва
преживяното така: “Другите за-

- Общест-
вото не само
може, но и
трябва да
няма цензу-
ра. Имаме
закон за ме-

диите, който е нещо като
Библия за журналистите.
Има конституция, която
изключва крайностите -
пропагандирането на
фашизъм, насилие, меж-
дуетнически конфликти.
Изключенията не са тол-
кова много, но са много
строги. Затова щом оста-
налото е разрешено, но
се подлага на зачерква-
не или се премълчава,
това е цензура - това, ко-
ето оставя обществото
глухо, сляпо, незнаещо, а
това означава - и неспо-
собно да взима реше-
ния...

Как изглежда цензу-
рата в съвременната рус-
ка журналистика? Вижте
нашите федерални теле-
визионни канали. Пълна
тишина например за ми-
тинга на площад “Болот-
ная”. Никакви сюжети за
митингите в другите гра-
дове. Това нима не е цен-

Нецензурните изрази
Може ли обществото да мине без цензура?

зура? Може ли общест-
вото без такава цензура?
Без съмнение - може! И
трябва, за което ние, жур-
налистите, не бива да
забравяме. Защото ние
обслужваме интересите
на хората, обществото
очаква от нас правдива,
обективна информация.
Нека да удовлетворим
тези потребности.

Изобщо трябва пове-
че да говорим не за цен-
зурата, а за отговорност-
та на човека, който се
обръща към огромен
брой хора. И преди
всичко тя не трябва да
ми позволява на мен,
журналиста, да пропа-
гандирам например на-
ционалистически идеи,
да подкрепям хора, кои-
то са опасни за общест-
вото. Но това не е цензу-
ра. Това е моята отговор-
ност на професионалист
и пред самия мен, и пред
изданието, в което рабо-
тя, и преди всичко пред
обществото, за което аз
работя. Никога в моя ве-
стник няма да призова-
вам например към наси-
лие и бунт.

И никога няма да под-
ложа на редакторска
цензура работата на мо-
ите колеги. Но за мен
това не е проблем, защо-
то работя в колектив на
единомишленици. Въпре-
ки че ако бих срещнал в
статия на колега някаква
гадост, дори и добре ар-
гументира, но по адрес
на хора, които например
са инакомислещи или с
друг цвят на кожата, бих
задраскал това с твърда
ръка. Но всичко това не
е цензура, това е хигие-
на.

А има и такъв вид цен-
зура: цензура на премъл-
чаването. Когато напри-
мер се случва нещо в
някой регион, а властите
се опитват да скрият ин-
формацията от медиите,
подлагайки при това по-
някога хората на риск.
Дълг на журналиста
обаче е веднага да пре-
дупреди за случилото се.
Защото след това ще
бъдат мобилизирани
онези хора, които ведна-
га ще започнат да спа-
сяват другите. Нали
така?

- Нито едно общество
досега не е оставало без
цензура. С помощта на
цензурата човечеството
пази ценностите си, де-
цата си, културата си,
представите си за морал.

Всички развити демо-
крации имат развити и
строги цензурни изисква-
ния. Друг въпрос е, че те
ясно и конкретно са оп-
ределени законодателно.

В много държави е за-
бранена пропагандата на
фашизма, на някои форми
на национализма. В САЩ
много строго се преслед-
ват атаките срещу хора от
друга националност. Въ-
преки че беше съвсем ско-
ро, когато Мартин Лутер
Кинг със съратниците си
излизаше на улицата с
плаката: “Аз съм човек!”.

Няма нужда и хитро-
вато да разсъждаваме
дали информацията, коя-
то се цензурира, вреди на
държавата. Това се опре-
деля от законите. Напри-

мер забранени са теро-
ризмът, пропагандата на
наркотици. Политическа-
та цензура обаче е недо-
пустима.

И още нещо. Свобода-
та на словото и липсата на
отговорност за казаните
думи в нашето общество
са в много лоша пропор-
ция. От една страна, при
нас все пак има политиче-
ска цензура, например
много пъти се е говорило
за стоп-листите в телеви-
зията. В закона това не е
отбелязано, но в телевизи-
онните канали много от
персоните не се виждат в
продължение на много
време. От друга страна, по
телевизията може да мине
например пропаганда на
национализъм.

Има и още нещо, което
не може да се запише за-
конодателно. По централ-
ните телевизионни канали
у нас не съществува морал-
на цензура, каквато има в
цял свят. Тук могат да се
видят направо шокиращи
неща. Например могат да
ни покажат предсмъртните
часове на агонизираща в
страшни болки актриса, ка-

нибалство или процедура-
та на химическа кастрация
на педофил. Всичко това в
“детско време”.

Във връзка с последно-
то се обърнах към Главна-
та прокуратура, но ми от-
говориха, че те нямат лос-
тове за забрана на такива
предавания. Във Франция,
Германия, САЩ такива ло-
стове явно има, защото та-
кова нещо по техните те-
левизии не може да се
види. Явно при нас лошо
работят и обществените
организации, които би
трябвало вече поне сто
пъти да са осъдили такава
телевизия.

А ето една още по-
сложна история. По теле-
визионния канал “Култура”
пуснаха филм за Шерлок
Холмс. Там показаха как
най-важните прозрения
идват на великия детектив
тогава, когато той се дро-
гира. За щастие филмът бе
показан късно вечерта. Аз
имам претенции не худо-
жествени, а цензурни. Все-
ки човек, и артистът в това
число, трябва да има
вътрешни представи за
това, кое може, а кое - не.

ВИТАЛИЙ ЯРОШЕВСКИ, зам. главен редактор на в. „Новая газета”: ЕВГЕНИЙ БУНИМОВИЧ, упълномощен по правата на детето в Москва:

Как Турция създава
терористи
Затворите са пълни с деца, подложени на зверски изтезания
творници омотаха въже около
врата ми и затегнаха примката,
после започнаха да ме бият.
Наричаха ме терорист и ме на-
караха да целувам турското зна-

ме”. Друг малтретиран разказ-
ва, че бил вързан на баскетбо-
лен кош с главата надолу. Най-
вече обаче тези деца говорят
за постоянни изнасилвания от
по-старите затворници. Понасто-
ящем се води разследване.

„Кюрдски лъжи”

Като цяло обаче държавни-
те власти не демонстрират го-
лямо желание да разследват
престъпленията. Дори след по-
явата на първите информации в
печата министърът на правосъ-
дието Садула Ергин от управля-
ващата Партия на справедли-
востта и развитието се опита да
осуети независими разследва-
ния на станалото. Нещо повече:
той се опита да откаже пред-
ставители на опозиционни пар-
тии да посетят затвора Позанти
- с аргумента, че всички аресту-

вани там деца били свързани с
кюрдите и разпространявали
техните лъжи. Трима парламен-
таристи все пак заминаха за ре-
гиона.

Представите-
ли на парламен-
тарно представе-
ната кюрдска
Партия на мира и
д е м о к р а ц и я т а
(БДП) така и не
бяха допуснати в
затвора. А турска
п р а в о з а щ и т н а
организация, за-
ела се със защи-
тата на изтезава-
ните деца и мла-
дежи, разказва
как след осво-
бождаването на
седмината през
юли миналата го-

трация в Адана. Някои директо-
ри на затвори просто бяха пре-
местени на друго място, което
дори прилича на нещо като
“повишение”.

Козметични
промени

При това про-
блемът си остава ма-
сов - независимо че
през 2010 г. под на-
тиска на ЕС Анкара
промени някои от
най-безмилостните
параграфи на антите-
рористичното си за-
конодателство по от-
ношение на малолет-
ните. От 2006 до 2010
г. турски съдии са
произнесли над 4000

щитни организации съобща-
ват, че голяма част от освобо-
дените младежи междувре-
менно пак са в затвора. Един-
ствената разлика за тях е, че
вече не ги изправят пред
извънредни съдилища за те-
рористи, а пред младежки
съдилища в затвори за младе-
жи или пък в затвори от сорта
на Позанти в Адана. Там изле-
жават присъдите си и пълно-
летни, които чакат да бъдат
преместени на друго място.
Сред тях има убийци, нарко-
мани и извършители на тежки
криминални престъпления.

“Искате да знаете какъв е
нашият проблем с кюрдите?”,
пита в коментар либералният
турски в. “Радикал”. И сам отго-
варя: “Дори деца докарваме
дотам да хвърлят камъни сре-

Студенти протестират срещу
антитерористичното законодателство

Всички те ли са терористи?

Т
урските затвори са
пълни с малолетни.
Всеки десети е обви-
нен, че е “терорист”,
а онова, което тези

присъди за “тероризъм” срещу
12- до 17-годишни деца и мла-
дежи. След промяната на зако-
на през 2010-а ситуацията не
се оказа сериозно променена.

Представители на правоза-

щу полицаи. После пък ние ги
хвърляме в затвора и ги подла-
гаме на изтезания и сексуални
издевателства. Ето това е на-
шият кюрдски проблем”, комен-
тира изданието.

дина те били посетени от поли-
цаи, които ги заплашили с нови
репресии, ако не оттеглят по-
казанията си за преживяното в
затвора. Няма никакви санкции
и за затворническата админис-



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

11 ПЕТЪК 9 МАРТ 2012

Интервю
Драгомир Стойнев:

За две години 10 пъти
повече млади зад граница

Интервю на
Аида ПАНИКЯН

Поради недалновидно
държавническо отношение
България губи най-ценния си
ресурс, твърди председателят
на Комисията по труда
и социалната политика в НС

Алиосман Имамов:

Първо трябва да намалим
потреблението на енергия

Интервю на Искра МИЛЕВА

След това може да се мисли
за нови мощности, казва
депутатът от ДПС

 Г-н Стойнев, по дан-
ни на Агенцията по за-
етостта над 19% от мла-
дите хора у нас са без ра-
бота. Вие съобщихте по-
висок процент. Откъде
идва разликата?

- По данни на НСИ хора-
та на възраст 15-24 г. са 26%
от икономически активното
население. Това ги превръ-
ща в ценен ресурс за разви-
тието на нацията, икономи-
ката и обществото. За съжа-
ление налице са множество
факти, доказващи, че държа-
вата не ползва достатъчно
този ресурс, а изпълнява
политики, които отреждат на
младите хора бъдеще без
особени перспективи. През
2010 г. близо 10 хил. млади
хора на 20-34 г. са напусна-
ли страната и живеят в чуж-
бина. Това са само офици-
ално напусналите страната,
т.е. сами са декларирали
промяна на постоянния си

адрес. За сравнение, през
2008 г. това са декларирали
1045 млади хора. Факт, кой-
то показва, че именно мла-
дежите са най-потърпевши-
те от кризата. Поради не-
адекватните си политики,
поради недалновидно
държавническо отношение
България губи най-ценния
си ресурс - губи своето
бъдеще. В момента младеж-
ката безработица не е 19, а
е 29%, т.е. всеки трети на
възраст 15-24 г. е без рабо-
та, а за 2 години равнището
на безработица сред млади-
те хора е нараснало с 10%,
което ни нарежда на първо
място в ЕС по темп на уве-
личение на младежката без-
работица.

 Как може да се про-
мени това положение?

- Апелираме към прави-
телството да предприеме
спешни мерки и да бъде
създадена заетост на мла-
дите хора. Не може да се
остави пазарът на труда
сам да реши този проблем.
Напротив - той ще се
задълбочи, защото млади-
те са с по-малко опит и

съответно са по-малко кон-
курентоспособни и ще за-
губят битката за свободни-
те работни места.

 Има ли БСП предло-
жения за конкретни мер-
ки?

- Да. Коалиция за Бълга-
рия внесе поправки в 3 за-
кона. В Закона за насърча-
ване на заетостта се пред-
лага работодател, наел

младеж до 29 г., да бъде
освободен 6 месеца от пла-
щане на осигурителни вно-
ски. За сметка на това ще
бъде задължен да го наеме
за още 6 месеца.

Предлагаме промяна в
Закона за корпоративно по-
доходно облагане. Работо-
дателят да има право да
намали счетоводния си фи-
нансов резултат, ако е от-

пуснал стипендия на ученик
или студент между 12 и 24
месеца в последните 2 го-
дини преди завършване на
образованието му, и ако
професията му има прило-
жение в съответното пред-
приятие. В случай, че
данъчно задълженото лице
(работодателят) не може да
осигури работа за периода,
през който са намалени
данъците, той трябва да
върне намалението, при-
спаднато от неговото
данъчно задължение. От
данъчна тежест се осво-
бождава размерът на сти-
пендията.

Предложението за про-
мяна в Кодекса за социал-
но осигуряване е във
връзка със започналата
пенсионна реформа, с коя-
то се ограничава възмож-
ността на младите хора да
се пенсионират, ако държа-
вата не им помогне да си
осигурят поне в началото
стаж. Затова предлагаме
времето за получаване на
висше образование да се
зачита за трудов стаж, без
да е необходимо се откупу-
ва. Повече от месец чакаме
отговор на министър Тотю
Младенов на въпрос, зада-
ден от Емилия Масларова,
за мерките, които правител-
ството възнамерява да
предприеме за решаване
на този проблем. Затова ре-
шихме да направим тези
предложения за законода-
телни промени.
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 Г-н Имамов, темата
“Белене” бе спомената
преди ден от ръководст-
вото на ДПС. Какво точ-
но се има предвид под
“грешка”?

- Основният проблем на
България в момента по от-
ношение на енергийния

сектор е енергийната
ефективност. Първо трябва
да решим този проблем,
който ще намали в голяма
степен потреблението на
електроенергия у нас. След
това може евентуално да
се мисли за нови енергий-
ни мощности.

 Европа казва, че по-
добни електроцентрали
вече не са толкова жела-
ни...

- Мисля, че това не

може да бъде сериозен ар-
гумент, защото знаете, че
в Европа се възражда стро-
ителството на атомни еле-
ктроцентрали и мисля, че
те все още имат бъдеще.
Основният проблем е енер-
гийната ефективност и той
трябва да бъде решен на
първо място.

 Какви са опциите?
- На първо място са го-

лемите възможности, които
ни предоставят европей-
ските фондове. На второ
място трябва да се пред-
приемат конкретни мерки с
пестенето на енергия как-
то на потребителско ниво,
така и в производството.
Нашето производство е
силно енергоемко. Това е
един от ясните и безуслов-
ни недостатъци на нашата
икономика. Трябва да на-
малим тази енергоемкост.
Да направим така, че
България за единица про-
дукция да изразходва мно-
го по-малко електроенер-
гия. Ако това се случи, ние
сме сигурни, че онези мощ-
ности, които имаме, ще
стигнат на България. Друг
е въпросът какво ще бъде
потреблението на електро-
енергия след време. Ние
твърдим, че Белене е
грешка при сегашното
търсене на електроенергия
в страната и при условията
на сегашния пазар. В пе-

риод от 10-15 години веро-
ятно потреблението на
електроенергия ще бъде
повишено. Но дотогава
трябва да сме решили про-
блема с ниската енергий-
на ефективност.

 В условия на криза
възможно ли е отсега да
започне намаляването на
потреблението на елект-
роенергия?

- Това е елемент на кон-
курентоспособността на
българската икономика. Не
е въпрос на административ-
но решение. Високата ене-
регийна енергоемкост на
българското производство
го прави неконкурентоспо-
собно. Това е част от себе-
стойността на произвежда-
ната у нас продукция, кое-
то означава, че не само
държавата, а и бизнесът
като цяло - независимо
дали е частен или публи-
чен, трябва да предприеме
конкретни собствени мерки
за намаляване на цената
на тази продукция и за по-
добряване на условията в
това отношение.

 След всички тези
стъпки ли може вече да се
мисли относно Белене?

- Определено. Трябва да
има оценка за бъдещото
потребление на електрое-
нергия у нас, за да може
да има едни значително
по-ниски стойности на

енергоемкост на производ-
ството ни. Това е основна-
та задача в сектор енерге-
тика в момента в България.

 Можем ли да говорим
за някакъв период?

- Това е трудна задача,
въпреки че е необходимо.
Трябва да се направи
дългосрочна оценка на по-
треблението на електрое-
нергия. Тази преценка
трябва да бъде достатъчно
обективна, за да не изпад-
нем и в другата крайност.

 Коя?
- Например след 10 го-

дини да се наложи Бълга-
рия да купува ток. Не из-
ключваме обстоятелството,
че създаването на нови
енергийни мощности ще
бъде необходимо за Бълга-
рия, но това е въпрос на
втори приоритет, като се
има предвид изключител-
ната важност на проблема,
свързан с ефективността на
използването на сегашни-
те мощности.

 Тоест с две думи -
“да не слагаме тигана,
преди да сме хванали ри-
бата”?

- Точно това е формули-
ровката. Първо трябва да се
научим да бъдем иконо-
мични, да направим иконо-
миката си по-конкуренто-
способна, като намалим
енергията, която изразход-
ваме за единица продук-
ция, и след това да мислим
евентуално за допълнител-
ни мощности, ако са ни не-
обходими в близко или да-
лечно бъдеще.
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Общество
9

Датата

Смяна заради смяната

Нещо ще се случи...

АИДА
ПАНИКЯН

ЕВА
КОСТОВА

1230 - БИТКАТА ПРИ КЛОКОТНИЦА. Цар
Иван Асен II разбива войските на
епирския деспот Теодор Комнин.
Василевсът е пленен заедно с
цялото му семейство, а войската
му е освободена. Заради нечу-
ваното си благородство и човеч-
ност Иван Асен II е почитан и
обичан “и не само от българите,
но и от ромеите, и от другите
народи”, пише византийският
хронист Георги Акрополит. В чест на голямата
победа Иван Асен II заповядва да се изгради
църквата “Св. Четиридесет мъченици” в престол-
ния град Търново. (На снимката - монумент на
Иван Асен II край с. Клокотница.)

1926 - РАЖДА СЕ ИВАН ДАВИДКОВ, ПОЕТ,
БЕЛЕТРИСТ, ЕСЕИСТ (УМИРА 1990 Г.). Рабо-

ти във в. “Септемврийче”, кинема-
тографията, радиото. В последните
18 години от живота си е главен
редактор в издателство “Български
писател”. Автор е на стихосбирки
за деца и юноши, сборници с лири-
ка, романи, есеистика. Сред най-по-
пулярните му творби са стихосбирките “Знаме с
петолъчка”, “Светлина от скрежа”, “Каменолом-
на” и др.

1933 - ГЕОРГИ ДИМИТРОВ E АРЕСТУВАН И
ОБВИНЕН ЗА ПОДПАЛВАНЕТО НА РАЙХ-
СТАГА. Обвиняеми заедно с

него в Лайпцигския процес са
още Благой Попов и Васил Та-
нев, както и председателят на ко-
мунистическата фракция в Райх-
стага Ернст Торглер. Заседания-
та на процеса започват на 21 сеп-
тември и приключват на 23 де-
кември с.г. И четиримата са оп-
равдани благодарение и на бле-
стящата защита на Димитров.
Процесът е първият голям удар срещу настъпле-
нието на хитлерофашизма в Европа и света.

1934 - РАЖДА СЕ ЮРИЙ ГАГАРИН, ПЪРВИ
ЯТ ЧОВЕК, ПОЛЕТЯЛ В КОСМОСА (УМИРА
1968 Г.). На 12 април

1961 г. с космическия ко-
раб “Восток 1” Гагарин пра-
ви една обиколка около
Земята. Позивната е
“Кедър”. Целият космичес-
ки полет продължава 1 час
и 48 минути. След него Гагарин става най-изве-
стният човек на планетата. За него пишат всички
вестници в света. Награждават го с ордени,
медали, дипломи, избран е за почетен гражда-
нин на градове от Европа, Азия, Африка, Север-
на и Южна Америка.

1943 - РАЖДА СЕ БОБИ ФИШЕР, АМЕРИ-
КАНСКИ ШАХМАТИСТ (УМИРА 2008 Г.). Ста-

ва световен шампион на 1
септември 1972 г., когато
побеждава след драматич-
на партия руснака Борис
Спаски в Рейкявик, Ислан-
дия. Губи титлата на 3 ап-
рил 1975 г., след като му е
отнета заради неприемли-
вите условия, които поставя за мача си с Анато-
лий Карпов. ФИДЕ определя Хавана за град, в
който ще се проведе двубоят. Американските
власти отказват да пуснат Фишер на кубинска
земя. Той поставя условие партиите да се играят
по телефона. Предложението е отхвърлено, а
Карпов става единственият в история световен
шампион по шахмат, без да е играл партии за
това.

1944 - УМИРА КАРЕЛ ШКОРПИЛ, ЧЕШКО-
БЪЛГАРСКИ АРХЕОЛОГ (Р. 1859 Г.). Заедно

с брат си Херман е един от създате-
лите на българската археологичес-
ка наука и музейно дело. Открива-
тел на първата българска столица
Плиска, където е и погребан (на
снимката). В чест на Карел и Хер-
ман Шкорпил са наречени улицата
във Варна, където е запазена къща-
та им (“Братя Шкорпил”), и варненското с. Шкор-
пиловци.

1959 - ЗА ПЪРВИ ПЪТ Е ПРЕДСТАВЕНА КУК-
ЛАТА БАРБИ. Компания-

та „Мател” я показва на из-
ложение за играчки в Ню
Йорк, САЩ. Само през първа-
та година от излизането на
куклата на пазара са прода-
дени 351 000 бройки, всяка на цена от 3 до-
лара. Досега това е най-продаваната кукла в
света. В началото се произвеждали и блон-
динки, и брюнетки, но скоро пазарът показал
категорично, че Барби трябва да е русокоса.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Ще си търся късмета
навън, защото това не е
държава. Държава, която
не става за нищо, най-
общо казано. Толкова за-
губено време до момен-
та, че не съм сигурен как-
во може да се направи,
за да се живее нормално
в нашата България, неза-
висимо от наблюденията
и от европейските инсти-
туции. Другото е, че
българският бизнес раз-
бира лоялността едност-
ранчиво - работодателят

иска лоялност от теб, а
като дойде времето той
да проявява своята към
тебе, те подминава. Няма
грижа за хората. Струва
си дори да слугувам в
чужбина, но да знам, че
ще се случи нещо напред
във времето. Това твърди
категорично млад мъж,
току-що дипломирал се
мениджър по туризма.

Думи, които обясняват
защо 16 на сто от бълга-
рите вече са емигрирали,
а още 20 на сто се канят
да го направят, както ста-
на ясно вчера. Без дори
да се замислят, че бълга-
ринът винаги ще си оста-
не чужденец сред чужди-
те, щом се отдалечи от
корена си, че неговите
деца ще подобряват де-
мографията на други
държави, че ще пълнят
нечии чужди социални
фондове, а тук ще изне-
могват собствените му

родители, които, ако не
им помагат с гурбетчий-
ските пари, направо са
умрели...

Лошото е, че за това
не си дават сметка и уп-
равниците ни. Въпреки
шикалкавенето и методи-
ките, с които се прави
цифрова еквилибристика у
нас, нещата вече са види-
ми с просто око. Висша
профсъюзна лидерка пак
вчера прогнозира безра-
ботица от 19 процента, а
заетостта върви надолу,
бе нейната констатация.
Наред с припомнянето на
най-ниските ни заплати и
оцеляващите работещи с
цели 3,96 евро на ден. Ар-
гументи “в полза” на еми-
гриращите българи има
много повече - по-лесно е
да се споменат добрите
резултати от 22-годишно-
то ни лутане по пътя на
демокрацията. Но всъщ-
ност е много трудно и това

- просто такива не се на-
мират, колкото и да ги
търсиш... Обезверяването
е тотално, ще ви каже
всеки неспециалист дори.
Озверяването - също. За
традиции отдавна никой
не споменава, с тях, до-
колкото ги има, управни-
ците ни помпат патрио-
тизъм и някакъв опти-
мизъм, които бързо еро-
зират или се обръщат в
нещо друго... Притиснати
от взиране в проблеми и
нерешими казуси в оцеля-
ването. Поединично. Чо-
вешко е всеки да опита
късмета си другаде, по
земи, където също има
проблеми, безработица,
бедност. И все пак - по-
добре там, отколкото тук.
С онази мисъл от начало-
то - че ще се случи нещо
напред във времето. Ако и
да си спомнят честичко
думите за онова облаче
ле бяло...

Говори се, че поредни-
ят здравен министър е...
“пътник”. Изводът е повече
от ясен: опитваш се да пра-
виш реформа - аут! Не пра-
виш реформа - аут! А и това
си е съвсем нормално, за-
щото управляващите няма-
ха ясно виждане за това,
което искат да правят със
системата на здравеопаз-
ване. Знаеха, че трябва да
“ограничат” разходите, но
така и не разбраха откъде
“изтичат” парите. Нямаше
как, защото все има някой,
който трябва да се облаго-
детелства от незнанието
на управляващия. А дали
т.нар. управляващ наисти-
на не знае - това е отделен
въпрос.

От около месец сме сви-
детели на прехвърляне на
топката, наречена цени на
лекарства, от полето на
НЗОК в полето на Минис-
терството на здравеопазва-
нето и обратното. Вчера
дори стана много интерес-
но - през час пресцентро-
вете на двете институции
бълваха писма и докумен-
ти, доказващи кой е по-по-
най-чист по отношение на
поскъпналите неколкократ-
но лекарства. Обаче воде-
вилът “министърът е чист,
защото не знаеше” очевид-
но не минава. Поне засега.

Допреди дни бе зало-
жена на карта съдбата на
шефката на касата заради
бонусите й. Но там нещата

бяха набързо и популистки
решени. Тези дни е под
въпрос дали и третият ми-
нистър на здравеопазване-
то на настоящето правител-
ство няма да си отиде. И да
си отиде, и да не си отиде,
е ясно едно - нещата в
системата няма да тръгнат
към по-добро. И да си оти-
де, и да не си отиде д-р
Константинов, парите за
болничните бюджети ще са
следващият скандал. И
много скоро проблемът с

лекарствата може да бъде
забравен.

Остава въпросът кой е
заинтересован от сканда-
лите с цените на лекарст-
вата и кой се облагодетел-
ства в момента от това?

На хоризонта се зада-
ва нов скандал: възнаграж-
денията на шефове на про-
грамата за превенция на
ХИВ/СПИН и туберкулоза.
Болните от СПИН и тубер-
кулоза не могат дори да си
представят колко здрави

биха били, ако 1/100 от
тези пари бяха отишли за
лечението им.

Оп-п-а-а-а... Преди това
може би ще се вдигне пу-
шилка по друг скандал:
парите от допълнително
положен труд на шефа на
правителствена болница.
Все пак шеф на държавна
болница да взема близо
10% от парите за допълни-
телно възнаграждение за
персонала не е маловажен
проблем. И вероятно един-

ствено неговата глава ще
може да спаси тази на
министъра. Засега.

А и все пак четирима
здравни министри в едно
правителство ще е преце-
дент!

Но на кого му пука?
Въпросът е премиерът

да се появи “в бяло”. Като в
онзи виц с Крикор и Гара-
бед. Какво от това, че може
да минем и към вица за
опашката пред МЗ за по-
редния здравен министър?
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“София инвест инжене-
ринг” създадоха техноло-
гия, която превръща бито-
вия боклук в гориво, при
това - бързо и безвредно
за околната среда. Инста-
лацията, която прави го-
рящ газ от сметта, не е
скъпа; “обича” боклукът да
е влажен (такъв, какъвто
е в битовите контейнери)
и работи с 10 пъти по-мал-
ко енергия от тази, която
ще се получи при изгаря-
нето на добития газ. С
други думи, пускате в ма-
шината един килограм ор-
ганичен отпадък, тя харчи
300 вата ток (колкото 6
крушки по 50 вата), за да
го “върти” 50 минути, и на-
края ви дава газ, при чи-
ето изгаряне се поучават
3 киловата енергия.

След всичките много-
годишни безплодни ми-
тарства със столичния бок-
лук и не само с него, след
все още нерешените спо-
рове как да се балира и
превозва боклукът, да се
гори ли или да се компо-
стира, новината за новата
технология гали ухото и
радва душата. Технологи-
ята представлява разлага-
не на боклука чрез пиро-
лиза при много висока
температура - 2000-3000
градуса. Крайният продукт
е горящ газ, който е смес
от въглероден двуокис и
водород, обяснява ръково-
дителят на екипа проф.
Венко Бешков, директор
на Института по инженер-
на химия. Този газ в хи-
мичната литература е из-
вестен като синтез-газ.
Единственият остатък от
процеса е малко количе-
ство въглерод, което би
могло да се влага напри-
мер при производството
на автомобилни гуми. Ако
пък няма търсене, въгле-
родът може да се върне
обратно в процеса и да се
получи отново въглероден
двуокис. Така технология-
та става безотпадна.

В Германия от такъв
газ правят бензин. Ние
засега бензин няма да
правим, но е достатъчно,
че превръшаме органич-
ния отпадък в гориво, при
това - с по-ефективна и по-
евтина технология, казва
Бешков. Голямо предимст-
во на българската техно-
логия е, че за разлика от
традиционните по света тя
не изисква предварително
сушене на сметта и не
зависи от сезоните, обяс-
нява проф. Бешков. В ин-
ститута е създаден лабо-
раторен образец на инста-
лацията с вместимост 2
литра. С нея учените пра-
вили проби и превръщали
в синтез-газ всякакви ком-
бинации от отпадъци:
кори от лимони и банани,
хляб, хартия, картон, пам-
перси, памук, пластмаса,
шума от дърветата наоко-
ло - всичко, което е орга-
нично и може да гние.

Такава разработка е
изключително важна за

Гориво от
боклукаПанихида в памет

на големия българ-
ски държавник, по-
литик, банкер, обще-
ственик и меценат
Иван Евстратиев Ге-
шов ще бъде отслу-
жена днес от 13 ч. в
храма “Св. София”. С
това по инициатива
на Научния архив на
БАН и на Българския
червен кръст се
възобновява възпо-
минателна традиция,
завещана от Гешов,
който е бил 26 годи-
ни и председател на
БАН. Панихидата ще
бъде отслужена от
Знеполския епископ
Йоан, викарий на Со-
фийския митрополит.

В завещанието си от 1 септември 1923 г. Иван
Евстр. Гешов определя БЧК “да служи всяка годи-
на панихида, на която да се произнася от виден
свещенослужител, общественик или книжовник реч
върху милосърдието, любовта към ближния, дълга
към отечеството, сговора между българските сино-
ве, мира и приятелството между балканските наро-
ди...”, както и да се дава помощ след службата на
български сираци. Гешов е оставил за целта и су-
мата 100 хил. златни лева, която обаче е изчезна-
ла. Отслужването на панихидата е прекъснато след
1944 г.

Иван Евстр. Гешов е роден в Пловдив на 8 фе-
вруари 1849 г. в богато търговско семейство. Учил
е икономика и банкерско дело в Манчестър и Лон-
дон, на 23 години се завръща в Пловдив. По време
на Априлското въстание предоставя сведения на
чуждите анкетьори за разгласяване на турските
зверства, заради което е арестуван. Смъртната му
присъда е заменена със заточение в Мала Азия
след застъпничеството пред Високата порта на
лорд Едуард Хенри Дерби, външен министър на
Англия. В края на март 1878 г. Гешов се завръща
в освободена България. След Берлинския конгрес
е включен в делегацията, която пътува из Европа
за защита на интересите на българското населе-
ние в Източна Румелия.

През 1879 г. министър-председателят Тодор
Бурмов му предлага поста министър на Народното
просвещение. Гешов отказва, преценявайки, че не
е достатъчно подготвен за тази отговорна
длъжност. През лятото на 1883 г. обаче приема да
стане първи директор на БНБ, където изгражда
системата и правилата за работа на банката, кои-
то са запазени и до днес. Създава първия държа-
вен резерв от ценности (ценни метали и валута).

През 1884 г. той е избран за редовен член и за
член на ръководството на Българското книжовно
дружество (първообразът на БАН). По-късно става
председател на БКД. Дарява на БКД 120 хил. лв.,
с които изплаща неговия ипотечен дълг към БНБ,
с условието то да се провъзгласи за академия. Бла-
годарение на активната му дейност и финансова
подкрепа през 1911 г. дружеството се преименува
в Българска академия на науките. Гешов остава
неин председател и спомоществувател до смъртта
си. Като председател на БАН всяка година допълва
държавната субсидия за академията и подпомага
отпечатването на академичното издание “Перио-
дическо списание”. Дарява къщата си на ул. “Сер-
дика” 4 на БАН. Има едно верую - че успяващ
народ е само просветеният народ.

Той и семейството му издържат студенти, пост-
рояват първото студентско общежитие, материал-
но подпомагат около 50 обществени организации.
Гешов е главният радетел за построяването и раз-
витието на Софийския университет. От собствените
си средства Гешов довършва започнатата от Евло-
гий Георгиев болница в Цариград и построява
българско начално училище в Охрид. Над 20 годи-
ни ръководи БЧК.

Дългогодишен народен представител и два
пъти председател на Народното събрание. Изра-
ботва Правила за функциониране и вътрешен ред
на парламента, които в основата си са запазени и
до днес. Внася Закон за задължителното носене
на местни дрехи и обувки, който отваря път на
индустриалното развитие на България. Министър
на финансите в правителствата на Васил Радосла-
вов (1886) и на Константин Стоилов (1894); ми-
нистър-председател и министър на външните ра-
боти и вероизповеданията (1911-1913 г.). В започ-
налата криза в страната намалява заплатите на
министрите (изумително на фона на днешните кри-
зисни “бонуси” за висшите чиновници). След Лон-
донския мирен договор (1913) Гешов подава ос-
тавка. Набеден е от неукото правителство на Стам-
болийски за виновник за първата национална ка-
тастрофа, лекува се в Париж, след убийството на
Стамболийски се връща в България. Умира през
1924 г.

В БАН създадоха супер технология
за превръщане на органичните
отпадъци в енергия

България, която е бедна
на естествени изкопаеми
горива, но пък е благодат-
на за развитие на селско-
то стопанство, което “про-
извежда” достатъчно ко-
личество органични от-
падъци. А от друга страна
- има вечни проблеми с
боклука. Самият Венко
Бешков се занимава с
възобновяеми източници
на енергия от 30-ина го-
дини. Има сериозни раз-
работки, свързани с полу-
чаването на биогаз, които
през 90-те години са били
финансирани по програма
ФАР, а в момента про-
дължават с проект по
Седма рамкова програма
за наука на ЕС. Получа-
ването на синтез-газ оба-
че се оказало достатъчно
интересна задача и еки-
път се заел да я реши.

Сега проф. Бешков е
напълно уверен в ефек-
тивността на технология-
та. Институтът и фирмата
са подали вече и заявка
за патент. По думите на
учения, никъде няма така-
ва технология, при която с
толкова висока температу-
ра, с толкова нисък раз-
ход на енергия и при не-
чувствителност към влага
да се получава такъв ви-
сок резултат. При това ин-
сталацията се пуска мно-
го бързо - за секунди.
Една инсталация с капа-
цитет за преработка на

вместо с пара,
директно със
струята от газ. В
момента екипът
строи пилотна
инсталация за
преработка на
1000 кубика бок-
лук на час, но трябва да
намери площадка за нея,
понеже няма как в инсти-
тута да се стоварват тоно-
ве боклук. Според дирек-
тора интересът към техно-
логията от страна на
МОСВ е голям и вероятно
решение ще се намери.

Най-добрият начин за
такъв тип обработка на
боклука според проф.
Бешков е инсталацията
да се разполага на само-
то сметище, например ди-
ректно в Суходол. Няма
возене на сметта, няма
излишни разходи. Той е
съгласен, че всеки град,
дори всяко малко сели-
ще, би могъл да реши
проблема си със съответ-
ната инсталация. Единст-
веното условие е да има
възможност за сепарира-
не на органичните от не-
органичните отпадъци -
метал, стъкло и пр. Като
слуша човек тези неща,
си мисли - а дали Столич-
ната община ще има ин-
терес към новата техно-
логия, след като с толко-
ва перипетии вече е уре-
дила европейското фи-
нансиране за завод за из-

гаряне на боклука? А вно-
сителите на нефт и газ
как ще реагират? В
България за съжаление
тези въпроси са твърде
основателни.

Напоследък специали-
сти по водите са проявили
интерес същата техноло-
гия да се използва за об-
работване на активните
органични утайки, които
се наслояват в пречиства-
телните станции. Първите
експерименти показали,
че технологията прекрас-
но се справя с утайките и
ги превръща в газ. И този
също тежък за страната
проблем може да бъде
решен. А в крайна сметка,
ако се реализира на прак-
тика технологията, може
да влязат някакви пари и
в института. Проф. Бешков
си мечтае за 200 хил. лв.,
с тях може да се подновят
инсталациите и апарату-
рите в института, с които
биха се направили 200
пъти по 200 хиляди лева.
Само че за БАН 200 хиля-
ди са непостижима сума -
академията не получава
пари от хазната нито за
научна дейност, нито за
апаратури, нито за ток и
парно. Държавният бюд-
жет повече от две години
не отпуска дори заплати-
те на учените в пълен раз-
мер, а те и без това са
ниски. За цялата академия
дефицитът тази година е
22 млн. лв. Ум да имаш и
да го мачкаш, вместо да
го използваш. На това му
се вика глупост. Или зло-
деяние.

Проф. Венко Бешков

Лабораторният
образец на

инсталацията в
Института по

инженерна химия

У
чени от Инсти-
тута по инже-
нерна химия
при БАН съв-
местно с фирма

един тон боклук на
час с обем един куб.
метър би струвала до
100 хил. лв., смята
професорът. Получа-
ва се достатъчно газ
с различни приложе-
ния. Например - за
отопление на всяка-
ви помещения или за
нагряване на котли-
те в тецовете, вместо
с природен газ.
Екипът е изчислил,
че от боклука, който
софиянци изхвърлят
за една година, може
да се получат 140 ме-
гавата енергия. Тя е
достатъчна за два от
осемте котли на ТЕЦ-
София. Синтез-газ
може да се използва
в производствени
процеси, така че тур-
бините да се въртятСтраница на Велиана ХРИСТОВА
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панихида за Иван
Евстр. Гешов

Възобновяват
панихида за Иван
Евстр. Гешов

Възобновяват
панихида за Иван
Евстр. Гешов
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Дискусия

На стр. 23

Българската социа-
листическа партия
започва редовна от-
четно-изборна кампа-
ния. Т.г. тя ще преми-

Само обединени и мотивирани от обща кауза левите могат да отстояват интересите на хората и
да постигнат победа на предстоящите парламентарни избори

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Необходима ни е мотивирана,
мобилизирана и единна БСП

В

Становище на ПК „Единство” за отчетите
и изборите в партията

не в особена обстановка: стра-
ната не е излязла от икономи-
ческата и финансовата криза;
ще се проведе 48-ият партиен
конгрес; предстои подготовка
за парламентарните избори
през 2013 г. В тази обстановка
партийните организации и кон-
ференции трябва да преценят
своята дейност, да обновят
ръководните си органи, да оп-
ределят предстоящите си за-
дачи.

Документът “Основни въ-

проси за обсъждане в хода на
предстоящите отчети и избори
в БСП”, публикуван в ДУМА на
17 януари т.г., е добра основа
за съдържанието на доклади-
те, дискусиите и решенията на
събранията и конференциите.
Ние, членовете на ПК “Единст-
во” при РС на БСП “Оборище”,
ратувайки за единство на пар-
тията, на левите сили, на поко-
ленията смятаме, че е особено
важно да се постави специа-
лен акцент при обсъждането
на следните проблеми.

За членския състав
и организационното
състояние на БСП

Конгресите на БСП и пле-
нумите на Националния съвет
(НС) след 1989 г. утвърдиха
курс за превръщането на БСП
в модерна лява партия от ев-
ропейски тип. Направени бяха
много и съществени промени,
но процесът според нас не е
завършен. Оценките на някои
другари, че БСП вече се е
модернизирала, изразяват по-
скоро желанието това да ста-
не, отколкото реално постиг-
натите резултати. Защото кри-
терий за модернизацията на
една партия не може да бъде
друго, освен увеличаването на
нейното влияние сред народа.
За БСП то още не е факт. На-
шата партия загуби парламен-
тарните избори през 2009 г. и
не се представи убедително в
изборите за кметове и общин-
ски съвети през 2011 г. Колко-
то до постигнатия сравнително
добър резултат на президент-
ските избори, то той е повече
преценка за личните качества
на двойката Калфин - Данаи-
лов, отколкото доказателство
за порасналия авторитет и вли-
яние на БСП, която ги номини-
ра. За това се налага в хода на
отчетите и изборите много се-
риозно да се анализират дан-
ните за състава и дееспособ-
ността на партийните органи-
зации.

Специално внимание би
следвало да се отдели на се-
лищата и сферите на дейност,
в които партийните организа-
ции са се разпуснали. Те тряб-
ва да се заведат на отчет в
общинските съвети, да се оп-
ределят активисти от общин-
ския или областния център,
както и народни представите-
ли от района, които да събе-
рат останалите там партийни
членове, да помогнат за
възстановяване и укрепване на
ОПО.

По някои страни
на кадровия проблем

в БСП

Безспорен факт е многого-
дишната несменяемост на го-
лям брой партийни ръководи-
тели както на местно, така и
на централно равнище. Това
не е здравословно нито за

партията, нито за самите дей-
ци. Сега е най-подходящото
време да се извърши сериозно
обновяване на партийните
ръководства, като се включат в
тях повече млади, образовани
и авторитетни социалисти, ко-
ито живеят с проблемите на
младите хора, могат да подоб-
рят работата сред тях, да осве-
жат и обогатят всестранната
партийна дейност.

Нужно е да се прецени и
доколко е целесъобразно едни
и същи партийни активисти да
заемат едновременно две и
повече длъжности - например
народен представител, предсе-
дател на областното партийно

ръководство, съветник в ОбС и
др. Освен че трудно се
изпълняват няколко длъжнос-
ти, тази практика ограничава
ангажирането на повече соци-
алисти с обществена дейност
и пречи за развитието на кад-
ровия ни потенциал.

В партийни среди се изказ-
ват критични мнения за състо-
янието на парламентарната
ни група. Освен че е два пъти
по-малобройна в сравнение с
миналия парламент, тя не е
достатъчно активна. С изклю-
чение на десетина депутати,
които убедително отстояват
позициите на БСП, гласовете
на останалите много рядко,
или въобще не се чуват. Не
трябва ли и те да се включват
по-често в дебатите, а тяхна-
та активност и компетентност
да бъде основен критерий
при оценяване на дейността
им като народни избраници?

Основателни са и искания-
та на социалистите за по-че-
сти срещи с ръководните пар-
тийни дейци. Техните посеще-
ния в селищата, предприятия-
та и учрежденията не трябва
да се ограничават с разгово-
ри, в които участват само пар-
тийните активи, а да се вник-
ва в състоянието на органи-
зациите, да се изслушват хо-
рата за  проблемите на труда
и безработицата, на търгов-
ското, здравното, транспорт-
ното и културното им обслуж-
ване, за бележките и предло-
женията им към висшестоящи-
те органи.

Добре би било партийните
структури да проявяват по-го-
лям интерес и към българите,
които учат, специализират и
работят в чужбина. Те са мно-
го важна част на националния
кадрови потенциал. Целесъоб-
разно е на общинско, а защо
не и на национално равнище
те да се водят на отчет по брой,
специалности, срокове на
завършване и т.н., да се рабо-
ти както по държавна, така и
по обществена линия за завръ-
щането им в страната и за из-
ползване на техните знания и
опит за просперитета на
България.

Много сериозно безпокой-

ство предизвиква

предстоящият избор
на лидер на БСП

Този въпрос съзнателно се
преекспонира от медиите, по-
вечето от които търсят и сами
провокират сензации и пред-
намерено отклоняват внимани-
ето от другите важни пробле-
ми на предконгресната рабо-
та. “Заслуга” за това имат и
другарите Първанов и Стани-
шев, които водят безпринцип-
ни “престрелки” помежду си.
Ние не можем да си обясним
как те, хора с партиен и жи-
тейски опит, не си дават смет-
ка за резултатите от публич-
ното им противопоставяне
един на друг. И за какво? Как
да се укрепи и засили партия-
та? Коя е най-добрата й визия
за бъдещето на страната? Как-
во да се прави, за да се спече-
лят парламентарните избори?
Нищо подобно! За всички е
видно, че битката е “кой да
води дружината”! Резултатът
не може да бъде друг, освен
нарушаване на единството в
БСП, отслабване на нейния
авторитет и влияние, тъкмо
когато тя трябва да е най-спло-
тена и най-силна, за да побе-
ди на парламентарните избо-
ри. Станишев и Първанов ще
поемат ли отговорност за от-
слабването на партията? Са-
мата партия ще им прости ли
за вредата, която й нанасят?

Според нас трябва незабав-
но да се потуши възникналият

конфликт. Първа крачка към
това трябва да направят два-
мата кандидати за лидерския
пост, като прекратят личните
нападки един към друг и се
съобразят с устава на партия-
та и възприетата от нея демо-
кратична процедура за избора
на председател. В конгреса ще
се получат и обсъдят номина-
циите за този пост от партий-
ните събрания и конференции.
Номинирани може да се ока-
жат не само Станишев и
Първанов. След като се изслу-
шат вижданията на номинира-
ните по основните проблеми,
трябва да се гарантира свобо-
дата на всеки делегат, без

каквито и да било внушения и
манипулации, да гласува по
съвест за онзи кандидат, който
има най-добри лични качества
и най-обоснована визия. От но-
минираните избран ще бъде
един. Останалите следва да
приемат решението на конгре-
са, а НС да осигури най-пълно
да се използват техните зна-
ния, опит и влияние в интерес
на партията и страната.

Време е БСП
да определи ясно

своята коалиционна
политика

Това е необходимо както за
предизборната кампания, така
и за след нея. Колкото и раз-
лични да са идеологическите
предпочитания на отделните
леви партии, те имат един и
същ основен противник - ГЕРБ.
Предлагаме НС на БСП да
инициира преговори с ръко-
водствата на всички леви пар-
тии за съвместни действия.
Най-належащ е диалогът с
ръководствата на “Българска
левица”, “Нова зора”, на кому-
нистическите, земеделските и
др. партии, които са се доказа-
ли като принципна опозиция
на сега управляващите.

Алтернативните
политики и

идеологическата
дейност

Подкрепяме усилията на

НС на БСП за разработване
на алтернативни политики за
развитието на страната. Есте-
ствено е те да са за всички
сектори, но особено внимание
би следвало да се отдели на
селското стопанство. От при-
знат производител и износи-
тел на качествени плодове,
зеленчуци и други продукти на
земеделието, България днес е
принудена да внася повечето
от тях. Над 1/3 от земеделски-
те земи пустеят. Обезлюдяват
се много села и цели райони.
БСП трябва да има визия за
бъдещето на българското
село.

Много е важно политиките

и програмите на партията да
станат достояние на обществе-
ността, на социалистите и
гражданските организации.
Това налага сериозно да се
обогати и активизира нашата
идеологическа дейност. Особе-
ни грижи са нужни за по-доб-
ро използване на големите
възможности на електронните
медии. Повечето от тях имат
предавания със свободен
достъп на слушателите и зри-
телите до камерите и микро-
фоните. Пред тях по-често
трябва да застават добре под-
готвени партийни кадри и ак-
тивисти, научни дейци и спе-
циалисти, които да разясняват
политиката на БСП.

Особено актуален е про-
блемът за използването на ин-
тернет. Масовите движения на
младите под лозунгите “Окупи-
рай Уолстрийт!”, “Окупирай лон-
донската фондова борса!”,
“Арабската пролет” и др. се
организират чрез социалните
мрежи. И в България вече голя-
ма част гражданите ежедневно
ползват интернет. Не трябва ли
БСП да има идея как да се
повиши грамотността на соци-
алистите в тази област и как да
се използват новите техничес-
ки средства за контакти и идей-
но въздействие? Без това тя
няма да е в състояние да води
активен диалог с младите
българи, които все по-масово
контактуват чрез интернет.

За някои национални
обекти

От ГЕРБ и други десни пар-
тии се отправят остри обвине-
ния към БСП във връзка с из-
граждането на АЕЦ “Белене”,
водното огледало в Кърджали,
Цанков камък и др. обекти.
Като не се отхвърлят тези об-
винения, у гражданите се фор-
мира убеждението, че наисти-
на има нещо нередно, че може
би са надделели нечии корпо-
ративни интереси. За това
предлагаме да се възложи на
авторитетни специалисти да
подготвят и публикуват обосно-
вани отговори защо са нужни
тези обекти, какви са направе-
ните разходи за тях и какво
страната ще загуби, ако ги
остави незавършени или неиз-
ползвани.

Изключително важен е
въпросът за

информираността на
партийните органи

Без да събира и анализира
информация за  въпросите,
критиките и предложенията на
хората, БСП не би могла да
изразява и защитава техните
интереси, граждански права и
свободи.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

23 ПЕТЪК 9 МАРТ 2012

Позиция От дума на дума, та в... ДУМА

Панчо ПАНЧЕВ

апоследък напусна-
ха грешната Земя
неколцина от най-
добрите ни стари
артисти. Утеха в

тежката загуба (малко щастие
в голямото нещастие) е фактът,
че те не само са играли на
сцената, а са се снимали и във
филми, някои от които бяха по-
казвани в траурните дни. Така
кинолентите могат да се гле-
дат и от идните поколения, да
вълнуват бъдещи зрители, да ги връщат в минало-
то... А по този начин големите майстори на сценич-
ното ни изкуство остават своего рода безсмъртни.

Стоя пред телевизора, гледам филми с участи-
ето на артисти от отиващото си поколение (от
времето на тяхната и моята младост), възхищавам
се на таланта и на актьорското им умение (май
не сме ги дооценявали преди години) и ми е труд-
но да повярвам, че съм общувал с по-голямата
част от тях, а с някои са ме свързвали професи-
онални и приятелски отношения. С Велко Кънев
и Иван Андонов не съм бил близък, макар да съм
ценял голямата им дарба - Велко го смятах за
един от първите ни актьори (преди това да стане
всепризнато), а с многостранно талантливия Иван
сме били по едно и също време в анимационната
филмова студия. Затова пък общата ни работа ми
е оставила скъпи спомени от Сава Хашъмов, Коста
Цонев и Георги Черкелов.

Савата играеше Момчето от пиесата ми “Пис-
мото”, поставена в театър “199”. Негови партньо-
ри бяха Лилия Райнова и Таня Масалитинова. Тол-
кова силен актьорски състав съм имал може би
само в комедията “Щръклица” в Сатиричния те-
атър, където участваха Невена Коканова, Стоян-
ка Мутафова, Татяна Лолова, Георги Парцалев,
Никола Анастасов, както и в пиесата “Тайната на
старата къща” в Телевизионния театър, където
бяха събрани Ирина Тасева, Славка Славова,
Апостол Карамитев, Наум Шопов. Излиза като моя
хвалба, че думички, написани от мен, са ги про-
изнасяли такива големи артисти, но ще си позво-
ля да добавя още участието на всичките тогаваш-
ни звезди на Сатирата като Григор Вачков, Геор-
ги Калоянчев, Нейчо Попов и други, които пък
изиграха в телевизията комедията ми “Коравата
брада”.

Но да продължа за Сава Хашъмов! Още млад
тогава, той играеше момче, влюбено от първи
поглед в момиче, осъдено на смърт за антифаши-
стката си дейност. Това момче трябваше да се
прости с току-що озарилата го юношеска обич,
да възриеме жестоката раздяла и същевременно
да мечтае за някакво чудо - тя да го отмине... С
изключително очарование и органичност акть-
орът внушаваше на зрителите (с малкото думи на
ролята си) силата на завладялото героя му чувст-
во, трагедията му и едва мъждукащата му надеж-
да. Дълги години след тази си роля Савата се
обръщаше към мен с фамилиарното “Авторе мой”...

Коста Цонев, когото свързваме главно с герои
от високата трагика в драматургията, изключи-
телно силно и с много чар изигра комедийния
герой Мунчо от пиесата ми “Има ли смисъл да
утепваме мечка?” в театър “София”. Негови парт-
ньори бяха невярната му изгора (по пиеса) Невя-
на Мандаджиева, по-старият (пак по пиеса) негов
брат Асен Кисимов, Ицко Финци, Досьо Досев и
други. Досега са сякаш пред очите ми високият
простодушен и храбър момък Мунчо с огромните
чизми и калпак от меча кожа (Коста) и батко му
- дребният хитър и нагъл Гунчо, който бере пло-
довете на добрините и геройствата, сторени от
брат му (Асен).

Постановката на пиесата ми “Очи в очи” в Мла-
дежкия театър беше първа режисьорска работа
на Георги Черкелов. Оттогава и досега обичам да
ме поставят актьори. Черо беше направил раз-
пределение в два състава, за една от ролите
беше писал като изпълнител и себе си. Пиесата
беше играна вече от няколко театъра със загла-
вие “Напречно сечение”, но по негово внушение
я прекръстих на “Очи в очи” и така продължи
богатия си сценичен живот у нас и в чужбина. В
края на втория или третия й сезон ненадейно
разбрахме, че директорът на театъра е обещал
“Очи в очи” да бъде представена в столичното
читалище “Светлина”. Актьорът Стефан Илиев
обаче, изпълнител на една от ролите, беше на
киноснимки в Силистра, а негов дубльор беше
Черкела, който изобщо не беше играл ролята си.
И той снимаше някакъв филм, но в Самоков, тоест
по-близо, и него извикаха за представлението.
Бях се притеснил какво ще стане, но бях наказан
с факта, че спектакълът мина чудесно. Малко мои
думи изрече от сцената големият артист Георги
Черкелов, но това не му попречи да изгради
напълно логичен и убедителен образ.

Моля читателите да ме извинят, че ги занима-
вам с лични спомени, а на приятелите артисти,
вече в небесния театър, още веднъж се покланям
доземи.

Н

Незабравимите
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За това предлагаме НС на БСП
да създаде постоянно действаща
система за информация, като оп-
редели сферите, за които перио-
дично ще се събират данни, както
и сроковете, в които бюрата на
ОПО ще ги изпращат в общински-
те съвети, а те ще ги обобщават и
предоставят на НС. Много ясно
трябва да се разпишат и правила-
та, по които ще се използва
събраната информация, кой, в
какъв срок и по какъв начин ще
отговаря на повдигнатите въпро-
си и отправените критични бележ-
ки. Системата може и трябва да
разшири връзките на партията с
хората, да подобри диалога с тях,
да повиши влиянието й сред на-
рода.

Ние, социалистите от Политиче-
ски клуб “Единство”, предлагаме в
материалите на 48-ия партиен кон-

Необходима ни е мотивирана,
мобилизирана и единна БСП

грес отново да се подчертае

социалистическият
идеал като

стратегическа цел
на БСП

В Програмата на партията, при-
ета от 47-ия конгрес през 2008 г., е
записано, че наша “неотменна цел
е стремежът към демократичен со-
циализъм”. В последните години
обаче думата “социализъм” остана
само в името на партията. За всички
е ясно, че преходът към социалисти-
ческо общество по никакъв начин
не може да се разглежда като зада-
ча на близкото бъдеще. Китайската
компартия обяви, че едва след 100
години в тази огромна страна ще
бъдат създадени основите на соци-
ализма. Но означава ли това, че сега
трябва да се откажем от социалис-
тическия идеал като крайна стра-

тегическа цел? Нали все някога ще
има “посткапитализъм”? Не може ли
и не трябва ли да се стремим той да
бъде реализация на нашия идеал,
даже ако обществото не се опреде-
ля като социалистическо? И нали се-
гашните млади и следващите поко-
ления ще търсят отговор на въпроса
“Що е социализъм и има ли той поч-
ва у нас?” и ще искат да знаят какви
ще са неговите основни черти и на-
ционални особености в България
през ХХI и следващите векове?

В заключение искаме да подчер-
таем, че в хода на отчетите и избо-
рите трябва да се състои наистина
сериозен, критичен и самокритичен
разговор за състоянието и задачите
на БСП, от който партийните струк-
тури на всички равнища да излязат
организационно и идейно укрепна-
ли, сплотени, максимално мотивира-
ни и мобилизирани да извоюват убе-
дителна победа на предстоящите
парламентарни избори.

од формата на
политическа ре-
золюция на кон-
греса левицата
ще предложи

НезабравимитеНезабравимитеНезабравимитеНезабравимитеНезабравимитеБойко Великов:

БСП трябва да се
научи да прави избори
Левицата се нуждае от политика, с която да се
противопоставя на ГЕРБ, заяви левият депутат
на среща със социалисти от столичния район “„Оборище”

П

Бойко Великов
на среща със
социалисти
от столичния
район
“Оборище”

Мария НИНОВА

своето виждане за съвре-
менната криза и бъдещето
на страната. Озаглавихме
една от резолюциите на
конгреса, която трябва да
приемем на 20 май, “Дей-
ствена БСП за демократич-
на промяна”. С тези думи
се обърна депутатът от ле-
вицата Бойко Великов към
симпатизанти на БСП от
столичния район “Обори-
ще”, с които проведе спе-
циална среща. Идеята е в
тази резолюция социалис-
тите да систематизират
своите виждания, които да
отговарят на днешните ре-
алности в партията. “Мо-
жем ли да направим БСП
достатъчно действена в
тази промяна? Можем ли
да направим България ре-
ално демократична? Как-
ви вътрешнопартийни ме-
ханизми са ни нужни в мо-
мента?” - това бяха част от
въпросите, които Великов
обобщи. Според него БСП
трябва да бъде конкурен-
тоспособна на една лидер-
ска партия, каквато е ГЕРБ
в момента.

В управляващата пар-
тия трудно можем да от-
кроим някакви идеологи-
чески аспекти освен заяв-
ленията, че е дясна фор-
мация, подчерта социа-
листът. Според него основ-
ната задача на БСП е да
формира политика, която
да се противопоставя на
ГЕРБ. В тази връзка леви-
цата има да решава някол-
ко основни проблема,
сред които се откроява
този как да бъде дееспо-
собна по време на целия
изборен процес и най-
вече в изборния ден. Ве-
ликов разясни, че всички
опозиционни партии в
страната са изправени
пред една “нова техноло-
гия за избори” - такава,

каквато ни предложи ГЕРБ
по време на вота за пре-
зидент и местни органи на
властта. Като особености
на тази технология Вели-
ков открои масовите мани-
пулации и масираното ку-
пуване на гласове. До-
статъчно примери за това
бяха изнесени след избо-
рите, припомни Великов.

Предизвикателство за
БСП е дали ще може да
ограничи и да спре този
тип технология, с която се
печелят избори вече три
пъти. Бойко Великов под-
черта, че това също трябва
да бъде сред темите на
предстоящия конгрес. Спо-
ред него това е част от го-
лямата задача на левица-
та - да се яви подготвена
на следващите избори и да
успее да ги спечели. На-
чинът на провеждане на
следващите избори е клю-
чов за развитието на стра-
ната, заяви Великов.

На въпрос каква ще
бъде коалиционната такти-
ка на БСП за следващия
вот, Бойко Великов отгово-
ри, че проблемът не е ед-
нозначен. “Големият въп-
рос е доколко имаме
възможност да се явим са-
мостоятелно на вота, какво
е нашето политическо
представителство, което
имаме, и доколко бихме

могли да разширим това
представителство с коали-
ционни партньори от ляво-
то и левоцентристкото по-
литическо пространство”,
обобщи той. Великов при-
помни, че на местния вот
м.г. в структурите на парти-
ята на повече места е над-
деляло мнението, че БСП
трябва да се яви самостоя-
телно. “Около 80% от мест-
ните организации на леви-
цата участваха самостоя-
телно в изборите, а не в
коалиция. Една част издиг-
наха независими кандида-
ти, друга направиха коали-
ции с някой от левите ни
партньори по места. Докол-
ко БСП би могла да разви-
ва коалиционна политика,
която да бъде достатъчно
ефективна, е също въпрос,
който стои в центъра на
вниманието ни”, анализира
Великов. Според него БСП
си задава и въпроса налич-
ни ли са евентуални парт-
ньори, които да имат до-
статъчно влияние и пози-
ции, за да може да си парт-
нира с тях.

Социалистите от “Обо-
рище” се интересуваха и от
темата за лидерския дву-
бой в партията. Между
Първанов и Станишев няма
идейни различия, коменти-
ра Великов. Според него
единствената разлика

между тях е свързана с
някои критики на бившия
президент към лидерство-
то в БСП. “Той постави те-
мата за ролята на лидери-
те и лидерските партии. Но
аз не съм съгласен с това -
БСП е програмна и идейна
партия от своето създава-
не и трябва да остане така-
ва и в бъдеще”, категори-
чен бе депутатът. “Можем
да открием известни раз-
личия между тях и в такти-
ческите отношения - т.е. във
вижданията им за коалици-
онна политика”, допълни
още той. Великов бе кате-
горичен, че и Станишев, и
Първанов трябва да имат
своето солидно място в
партията. Те имат автори-
тет, позиции, влияние и
трябва да се използва тех-
ният потенциал, подчерта
депутатът. Социалистът ко-
ментира, че все още не са
ясни последиците от този
сблъсък за левицата. Редо-
вият член на БСП не иска
да прави този избор, обоб-
щи той.

Според преобладава-
щи мнения от участници в
срещата основният въпрос
за БСП е не кой ще е след-
ващият лидер на партията,
а как левицата да се про-
тивопостави на ГЕРБ и да
спечели следващите пар-
ламентарни избори.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Култура

Под наслов “Изстрадано избавление” ще бъде концертът на Емил Табаков и
Симфоничния оркестър на Българското национално радио днес от 19 ч. в зала

“България”. Радиосимфониците ще представят творби от Димитър Ненов, Емил
Табаков и Дмитрий Шостакович. В програмата ще прозвучат произведения,

писани в началото на XX век и уловили неспокойния дух на времето - Четири
скици за голям оркестър от Димитър Ненов и Симфония 5 от Дмитрий

Шостакович. Чрез композицията на Емил Табаков, създадена през 2007 г., ще се
получи своеобразен диалог между два века. Световната премиера на Концерта

за виола е поверена на световноизвестния виолист Александър Земцов

ните рамки на всекидневието ни
канят издателство “Сиела”,
“Съни филм видео” и шеф Ради
Стамболов. Да отговорим на
въпроса може ли да се превърне
то в нещо опасно. Повод за това
им дават книгата на Джули
Пауъл и едноименният филм на
DVD “Джули и Джулия” на режи-
сьорката Нора Ефрон с участие-
то на Мерил Стрийп в главната
роля, които излизат едновремен-
но на българския пазар през
март, научи ДУМА от Елица
Пенова. За първи път те ще
бъдат представени днес от 16 ч.
в ресторант “Марсилия” и утре от
13 ч. в централното фоайе на
мол София. Интересни факти от
историята на книгата, живота и
личността на нейната авторка,
както и за екранизирането й ще
бъдат публикувани в един от
следващите броеве на ДУМА.

Преплетените
истории на
Джули и Джулия

Д
а споделим удоволствие-
то от готвенето като
предизвикателство, а не
рутина, като експеримент
и излизане от установе-

Снимка БНР

нови филма, които разглеж-
дат важни актуални теми -
световната финансова криза
и емиграцията. Третата лен-
та е документална.

“Индустриалецът” е най-
новата творба на един голям
майстор на италианското
кино - Джулиано Монталдо.
Самият той ще бъде гост на
фестивала и ще представи
филма си, както ДУМА писа,
а веднага след първата про-
жекция (на 18 март от 17.30
ч. в Дома на киното) почита-
телите ще могат да зададат
към него своите въпроси. Вто-
рата прожекция е на 24 март
от 15 ч. в Дома на киното.

Филмът “Твърда земя” е на
младия, но вече утвърден ре-
жисьор Емануеле Криалезе.
Лентата бе представена на 68-
ия кинофестивал във Венеция
през 2011 г. и получи Специ-
алната награда на журито.
Филмът ще има три прожек-
ции - днес от 21 ч. в кино “Лю-
миер” и на 11 март от 16.30 ч.

Ралица ЛУКАНОВА

И тази година няма да изпуснем
превърналото се в традиция кулинарно
състезание, което ще бъде точно два дни
след Деня на жената 8 март в столичното
народно читалище “Димчо Дебелянов”.
Нашата идея е да припомним за красиви-
те неща от природата. Раждането на
пролетта и великолепието на жената,
която е още по-привлекателна в XXI век.
Празнувайки 8 март и давайки начало на
кулинарните надпревари, казваме “да” на
любовта и на разбирателството между
хората. Затова каним наши приятели и
гости, които тази година са евродепутатът
Кристиан Вигенин и народната предста-
вителка Валентина Богданова, разказва
Миглена Иванова, организаторка на съби-
тието вече четвърта година.

Тук идват и представят своите кули-
нарни произведения наши съкварталци
от комплекс “Яворов”, но вече са добре
дошли и състезатели от други столични
райони. Читалището ще отвори госто-

Концерт в
Музикалната
академия

Концерт на Марсел Гробис от
Германия ще се състои на
10 март от 18 ч., събота, в зала
НМА на Музикалната академия.
Участва Студентският камерен
оркестър. Диригент е проф. д-р
Виржиния Атанасова. В програ-
мата са включени произведения
на Бах, Муфат, Хендел и др.
Входът е свободен.

Филмови плакати
в Чешкия център

Изложба “Чешко-словашки фил-
мови плакати 1960-1989” е под-
редена в салона на Чешкия
център в София, ул. “Раковски”
100. Експонатите са от колекци-
ята на “Terry posters”. Куратор е
Павел Райчан. Изложбата, в рам-
ките на 16-ия “София филм фест”,
акцентира върху най-добрите
филми от чешката и световна-
та кинематография. Специално
място в експозицията е отделе-
но за българския филм в чешкия
плакат. Плакатите може да се
видят до 1 април.

Книжовна премиера
в Полския институт

П о л с к и я т
институт и
издателство
“ В а л е н т и н
Траянов” орга-
низират на 12
март от 18 ч.
в салона на ул.
“Веслец” 12
представяне
на българско-
то издание на
“Пиеси” на Та-
деуш Ружевич
(Картотека, Групата на Лаоко-
он, Свидетели или нашата малка
стабилизация, Неконсумиран
брак, Гладуващият си отива).
Преводите са на Божко Божков.
Ян Столарчик - редактор на
творбите на полския драматург,
ще представи книгата и автора.
Откъси от пиесите ще четат
актьорите Маргарита Хлебаро-
ва и Богдан Глишев. Входът е
свободен.

Пускат билети
по 15 лв. за „Ла фаз”

Една от най-продуктивните
ъндърграунд френски банди ще
излее енергията си върху българ-
ската публика на 24 март в сто-
личния клуб “MIXTAPE 5”, както
ДУМА писа. Повече от 10 години
бандата съчетава успешно бе-
сен пънк с електросаунд и главно
дръмендбейс/джънгъл ритъм. Не-
подправеният им стил дори си е
спечелил собствено име - пънгъл
(пънгъл - микс от пънк и джънгъл).
Турнето на “Ла фаз”, представя-
що новия им албум - “Psalms and
Revolution”, до този момента
включва Германия, Чехия, Унга-
рия, Словения, Хърватска, Босна
и Херцеговина и, разбира се,
България. От днес до деня на
събитието промо билетите ще
са по 15 лв., а на 24 март цената
им ще е 20 лв. Обяснението на
организаторите от “Терен мю-
зик” е, че се съобразяват с мно-
жеството събития в София, ко-
ито заслужават внимание, и
възможностите на феновете да
посетят повечето от тях. Все-
ки, който е купил билет преди
промоционалния период, ще може
да си възвърне разликата в цена-
та - на входа на клуба в деня на
събитието.

Александър Морфов превръща абсурдна
комедия в отпимистична гротеска
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“Ñîôèÿ ôèëì ôåñò”

Ще бъдат представени два нови игрални и един
документален филм, както и панорама на Еторе Скола

приемните си врати за началото на ку-
линарната изложба с предястия, тесте-
ни изделия и сладкиши, блюда и веге-
тариански ястия и салати. Предимство
ще имат уникалните приготовления, ев-
ропейските новости, храната, приготве-
на с любов и желание. Предвидени са
награди за първите три места в отдел-
ните раздели, както и индивидуални по-
ощрения за подрастващи и хора с дълго-
годишно участие. Участват кулинари от
различни поколения, включително и
възпитаници на читалището от различ-
ните школи, пояснява Иванова.

Гостите ще поздрави председателят
на читалището Иван Митев, а от името
на преподователите ще вземе думата
Славея Стойчева. Очакват се изпълне-
ния от шлагерни песни от група “Роман-
тика”, както и рецитал от възпитаниците
на децата от художественото слово към
читалището. Докато компетентното
тричленно жури с участието на главна-
та редакторка на сп. “Черно и бяло”
Станислава Пекова дегустира храната,

гости и участници ще се насладят на
класически изпълнения на пиано и ци-
гулка. В програмата е предвидена вик-
торина на кулинарна тематика - с инте-
ресни награди.

Какво да очакваме през следващите
месеци? Замисляме около Великден-
ските празници да зарадваме нашите
съкварталци с боядисване на яйца и при-
готвянето на козунаци, както и да за-
храним духовната си нужда с култура,
издава Миглена Иванова. А тя е тук, в
читалището и се поддържа от препода-
вателите по пиано, китара, цигулка,
балет, пеене и рисуване. През май е
празникът на буквите и грамотността -
участници са възпитаници на читалище-
то от различни школи, децата от худо-
жественото слово - с патриотични и
любими стихотворения за всички бълга-
ри. Нека припомним, че читалище “Дим-
чо Дебелянов” е място за обучение и
семинари по европейски програми и
проекти. Предстоят срещи с писатели,
хора на изкуството и културата.

в Дома на киното, както и от
20.30 ч. в кино “Одеон”.

Третото заглавие е доку-
менталният филм “Хващай
пътя, бабо” на младия режи-
сьор Дучо Киарини. Той раз-
казва историята на баба си
Делия Убалди, една от първи-

те жени-предприема-
чи в италианската
шивашка промишле-
ност, която заради
своята работа не ус-
пява да посвети цяло-
то си време на май-
чинството. Тя е символ
на социалната промя-
на в италианското об-
щество след втората
световна война.
Филмът ще бъде про-
жектиран в Евро си-
нема на 17 март от
18.30 ч. и на 22 март
от 18.15 ч.

В рамките на “Со-
фия филм фест”, спо-
ред утвърдената вече
от няколко години традиция,
ще бъде представена ретро-
спективата на друг голям май-
стор на италианското кино -
Еторе Скола. От 22 март до 5
април т. г. в кино “Одеон” и в
Дома на киното ще бъдат
прожектирани 8 от неговите
най-интересни ленти - “Оби-

чахме се толкова много”,
“Един особен ден”, “Балът”,
“Грозни, мръсни, зли”, “Драма
от ревност: всички подробно-
сти - в хрониката”, “Сплендор”,
“Ще успеят ли нашите герои
да намерят своя приятел, ми-
стериозно изчезнал в Афри-
ка?”, “Наивници в Неапол”.

талианският културен
институт в София ще
представи на 16-ия
“София филм фест” дваИ
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Златина Русева:

Ùàñòëèâà ñúì,

Албена БЕЗОВСКА

еждународен филмов
фестивал “Милениум”
в Брюксел, пътуващи-
ят (по-скоро плаващи-
ят) Дунавски музика-

ция. “Моят босоног приятел” е ко-
рейският документален разказ,
който можете да видите утре от
19 ч. в Дома на киното.

“LOVE.NET” пък е българският
филм, който ще бъде представен
днес в Брюксел като част от
Празниците на българската кул-
тура, които започнаха на 2 март.
Първото издание на празниците
беше през октомври 2011 г.

Фестивалът беше
замислен преди

около година

разказва Златина Русева. -
Всъщност той се роди от желани-
ето да съберем повече българ-
ски прояви, да представим пове-
че български творци, да съчета-
ем различни изкуства и така да

за, че в Брюксел има истински
“глад” за българска култура. Това
ни даде кураж да организираме
още един минифестивал. Мина-
лата седмица, на 2 март показах-
ме най-нашумелия български
филм “Операция Шменти капели”
- режисьор Иван Митов, сцена-
рист и продуцент Владислав Ка-
рамфилов - Влади Въргала, кой-
то е и в актьорския състав. Толко-
ва хора се записаха предвари-
телно, че се наложи да органи-
зираме още една прожекция.
“Нирвана” - постановка на Иван
Добчев, видяхме на 3 март.

Златина Русева
напуска България през

80-те години на м.в.

Прави го по няколко причини.
Основният мотив: “Исках да съиз-
меря себе си със света, да изляза
от тесния кръг, в който се чувст-
вах ограничена, да видя дали
имам необходимите качества, за
да творя свободно и независимо.
От друга страна, не исках детето
ми да расте в атмосферата, която
цареше у нас по онова време. Но
винаги съм пазила своята дълбо-
ка връзка с България. Човек си
остава българин, където и да
живее. Моите най-големи при-
ятелства, любими хора, образо-
ванието ми - всичко е свързано с
България. Моят син се чувства
българин, независимо че израс-
на в Белгия. Затова никога не
пропускам и най-малката въз-
можност за популяризиране на
нашата култура. Има и още една
причина да организирам “българ-
ски” събития в Брюксел - много
ми е приятно да видя толкова
българи на едно място, събрани
от глада за родната култура, ща-
стливи от това, че има проява,
свързана с нашето изкуство. Пре-
ди много години - в началото на
90-те, се опитах да направя фес-
тивал на българското кино, но не
се получи. Нямаше интерес - от-
казах се. Явно сега нещата са се
променили. Този фестивал ми
носи лично, човешко и професи-
онално удовлетворение. Въпреки
многото работа, която имаме око-
ло организацията, аз съм щаст-
лива, че мога да направя нещо
за България, да събудя положи-
телна емоция. Доста млади хора
има сред публиката. Те са от по-
следната емигрантска вълна - ра-
ботят в Европейската комисия, в
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администрацията, има студенти. И
не на последно място - деца на
емигранти. За мен това е особе-
но важно - децата, които са роде-
ни или са израсли тук, да знаят
повече за родината си. Младите
хора се интересуват от култура -
не знам защо съществува проти-

запознат по-дълбоко с проблеми-
те, които съществуват в различни-
те точки на планетата. Ако ние
успеем да мобилизираме артисти
от цял свят в едно микрообщест-
во, което търси диалог със зрите-
ля, значи сме постигнали много.
Друга задача на това микрооб-

воположното мнение. Ако трябва
да обобщя личните си впечатле-
ния, бих казала, че младите ар-
тисти са изработили семантика,
адекватна за тяхното поколение
- нещо, което ми липсваше пре-
ди. Когато едно произведение
има жив език и говори за истин-
ски неща, разказва истински ис-
тории, то неминуемо намира сво-
ята публика. Аз наи-
стина се гордея с
това, което става в
момента в българ-
ското кино. Това мла-
до поколение, което
излезе на сцената,
започна да прави се-
риозни филми - инте-
ресни и като език, и
като тематика. А
празниците, които
ние организираме, са
място за среща на
творци и публика. Да
не говорим колко е
хубаво да видиш тол-
кова българи на едно
място. На 2 и 3 март
си разменяхме марте-
ници, отбелязахме националния
празник. Имаме традиции, които
обичаме и пазим. И които споде-
ляме с нашите приятели, деца,
колеги”.

Следващото издание
на „Милениум”

е през април

Превърнал се в респектиращ
международен форум, фести-
валът събира най-доброто в об-
ластта на документалното кино
от цял свят. Какво да очаква
Брюксел тази година?

“Освен че третират проблеми-
те, пред които е изправено чове-
чеството, целите на тази декла-
рация докосват най-дълбоките
надежди, най-древните мечти,
които винаги са съществували”,
продължава г-жа Русева. “Факт е,
че в наше време сме изправени
пред много сериозни проблеми.
Днес творците не могат да създа-
ват изкуство “заради самото изку-
ство”. Това е и позицията, заради
която създадохме “Милениум”.
Има неща, за които сме длъжни
да говорим. За съжаление в нови-
ните по различни медии непре-
станно има недобри съобщения.
В известен смисъл всичко става
война, агресия, несигурност. Но
нашият съвременник трябва да е

щество е да концентрира усилия
в търсене на позитивни решения.
Струва ми се, че успяваме да
привлечем творци, които не пра-
вят компромис с качеството за
сметка на тематиката. Бих казала,
че фестивалът “Милениум” вече
“звучи” сериозно не само на Ста-
рия континент. Сред членовете на
журито миналата година имахме

представители на
Китай, Африка, Ев-
ропа, Латинска Аме-
рика - т.е. това си е
международно съ-
битие с наистина
м е ж д у н а р о д н о
жури”.

С идеите на “Ми-
лениум”-а е свързан
и един от последни-
те проекти на фил-
мова къща “Па-
лимпсест”. Киноклуб
към СУ “Св. Климент
Охридски” (открит
през ноември 2011
г.) дава ценни по-
знания, както и ак-
туална информация

за развитието на документалното
кино - за студенти, които имат спе-
циален интерес към това изкуст-
во. За останалите е просто добра
възможност да научат какво се
случва по широкия свят, да пре-
одолеят инерцията и безразличи-
ето, обхванали седящите пред
компютъра... Както и да се вклю-
чат в дискусии по различни теми.

От всички тези проекти, поглъ-
щащи време и усилия, Златина
Русева трудно успява да намери
време за авторските си начина-
ния. Последният филм, върху кой-
то работи, е посветен на паметта.

“Може да се каже, че отдавна
работя върху него - това е една от
темите, които ме “преследват” от-
давна. Убедена съм, че без па-
мет, без минало, човек няма и бъ-
деще. А се случва така, че ние
много бързо забравяме натрупа-
ното чрез нашия исторически
опит. В този свят на глобализация
много неща започват да губят
емоционалната си памет, губят
смисъла си. Това ще бъде филм,
който чрез музиката и чрез исто-
рията на една река ще разкаже
за ХХ век. Ще припомни мащаб-
ните събития от това столетие,
които промениха облика на све-
та, в който живеем. Следите от те-
зи събития носим и днес. По няка-
къв начин те са нашето бъдеще”.

на “Диоген”. Името на философа,
тръгнал да търси човека, носи
културният център, създаден от
нашите сънародници в Брюксел
преди години. И двамата от десе-
тилетия живеят в белгийската сто-
лица. Златина Русева е известна
документалистка, авторка на фил-
ми, получили авторитетни меж-
дународни награди и признание-
то на специалисти и публика. Лю-
бомир Георгиев е продуцент.
Заедно с г-н Антонио Виджилан-
те (директор на ООН - Брюксел,
и директор на Програмата за
развитие на ООН - офис също в
Брюксел) утре те официално ще
открият панорама “Милениум” -
част от програмата на 16-ия “Со-
фия филм фест”. За първи път фе-
стивалът “Милениум” гостува у
нас. Лентите, включени в пано-
рамата, са отличени на големи
световни фестивали. Присъствали
са в афиша на форума или са
включени в тазгодишната селек-

го превърнем в истинско култур-
но явление. В програмата през
2011 г. показахме филма “Кецо-
ве” на режисьорите Иван Влади-
миров и Валери Йорданов, “Лора
от сутрин до вечер” с режисьор
Димитър Коцев-Шошо. И двете
кинотворби бяха посрещнати
много топло, залите бяха пълни.
Доста белгийци проявиха инте-
рес, но сред публиката преобла-
даваха наши сънародници, които
живеят тук. Спектакълът на Ка-
мен Донев “Възгледите на един
учител за народното творчество”
също имаше голям успех. Може
би най-много чужденци видяха
изложбата на Николай Тотев, а
също и “Севт безсмъртният, тай-
ните на един тракийски цар”
(най-успешният и най-награжда-
ван наш документален филм,
посветен на културното ни на-
следство, режисьорка и сценари-
стка Златина Русева - б. а.). Ус-
пехът на първото издание пока-

М
лен фестивал, Празници на
българската култура в Брюксел...
Събития със своя аудитория и
персонализиран отзвук в култур-
ното пространство. Форуми, кои-
то на пръв поглед отправят по-
сланията си в различни посоки.
Общото между тях са инициато-
рите и основните “двигатели” -
Златина Русева и Любомир Ге-
оргиев. Както и екипът им, съста-
вен от няколко белгийци - за офи-
са в Брюксел. И една българка -
за софийската секция на филмо-
вата им компания “Палимпсест” и

Златина и белгиецът
Милан Жустен от екипа

Златина Русева, Любомир
Георгиев и Иван Владимиров

на брюкселската премиера
на “Кецове”

Мария Павлова -
българката в екипа,
е филолог
по образование,
артист по душа.
Маша отговаря лично
на всеки имейл,
получен от
почитател на
българската
култура

Белгиецът
Джеймс Ле
също е част
от екипа
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Констатация

Няма нищо по-полезно за до-
макинството, отколкото гузен
съпруг.

АРМЕН НАЗАРЯН, многократен
шампион по класическа борба
ГЕОРГИ ШОПОВ,
член на Висшия съдебен съвет
ИВАЙЛО ТОШЕВ,
народен представител
НИКОЛА КИЦЕВСКИ, журналист
ПЕТЯ СТОЙКОВА, сценографка
Проф. СИМО ЛАЗАРОВ,
композитор и педагог
ФАХРАДИН ФАХРАДИНОВ, актьор
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9
Св. Четиридесет мъченици Севастий-

ски († 320). Св. мъченик Исихий Дорос-
толски. Св. преподобна Димитра Киевска
(Силистренска) (1810-1878)

Император Линикий издал строги
укази против християните. В един полк в
арменския гр. Севастия (в Мала Азия, на
границата с Кападокия) се намирали то-
гава четиридесет войници, които изпо-
вядвали християнската вяра. Те се отли-
чавали с неустрашимата си храброст в
битките и ревностно изпълнение на
задълженията си и затова били обичани
и уважавани от всички. Войниците еди-
нодушно отказали да се поклонят на
езическите богове. Войводата ги запла-
шил с мъчения и смърт, ако упорстват в
своето решение, и им обещал почести и
богати дарове, ако се отрекат от Христа.
Но заплахите и обещанията останали
безсилни и войниците били отведени в
тъмницата. Там в молитва почерпили нови
сили и получили чудесното видение, в
което Господ им обещал помощ и спасе-
ние. Това още повече закрепило тяхната
вяра. Мъчениците отишли радостно на
смърт, като пеели: “Душата ни се избави
като птица от примка на ловци: примката
се скъса и ние се избавихме. Нашата
помощ е в името на Господа, Който сътво-
ри небето и земята”.

Българите стават все по-малко суевер-
ни и все по-често избират часовник за
подарък на свой близък, сочат наблю-
денията на aukro.bg. Оказва се, че
онлайн потребителите са по-смели при
пазаруване и в по-малка степен се
влияят от народните поверия. Обикно-
вено хората с предразсъдъци свързват
подаряването на часовник с раздяла.
Последните години обаче покупките на
този популярен аксесоар зачестяват,
като все повече потребители влагат
нов смисъл в подаряването му - да
отброява не дните до края на живота,
а прекрасните моменти с близкия
човек. През последните 6 месеца най-
търсени са кварцовите часовници, като
българинът традиционно предпочита
японските марки. Хит при младежите
продължават да са дигиталните моде-
ли на този аксесоар в ярки цветове.
От дамските часовници най-много се
купуват с кожени верижки и инкрусти-
рани с камъни, а при мъжките най-
предпочитани са тези със стоманени
верижки. Потребителите отделят
средно по 120 лв. за часовник, като
държат на гарантирания произход и
сертификат за качество.

Аукционна къща “Кристис”
(Christie`s) излага на търг 15 платна
на художници от т.нар. златен век на
холандската живопис, сред които и
Рембранд, съобщи ИТАР-ТАСС. От тях
организаторите разчитат да получат
около 19 млн. британски лири, или
близо 30 млн. долара. Картините са
от сбирката на холандските колекци-
онери Питер и Олга Дреесман.

Търгът “Изкуството на старите май-
стори и английската живопис” е на-
срочен за 3 юли в Лондон. Произве-
денията от колекцията на Дреесман
ще бъдат изложени в рамките на ве-
черен аукцион. Според специалисти-
те сбирката е една от най-значител-
ните с произведения на холандски
майстори от ХVII век, която се предла-

моционалното въз-
приятие на напеча-
тана дума зависи
от това дали пове-
чето букви са раз-

Любителите на приключенията и екзотич-
ните животни могат да разгледат великолеп-
ната експозиция в Благовеград. Тя е на Тра-
кийското херпетологично дружество и се рад-
ва на интерес от малки и големи. Черна и
зелена мамба, кобри, отровници, гърмящи
змии, крокодили и тайпан са само част от
екзотичните видове влечуги в терариума.

С голяма любов собствениците отглеждат
студенокръвните животни и като хоби, а и
професионално. “Определено е хоби и голя-
ма страст. Започнахме с колекцията преди
15 години. При някои от змиите е много опас-
но, защото нямаш право на грешка, но бла-
годарение на рутината и опита вече дори не
ме е страх”, призна с голямо вълнение един
от собствениците Георги Еленски. “Преди го-
дини се отказах от ръководен пост в голям
холдинг, за да се отдам на занимание с вле-
чугите и не съжалявам”, призна Георги Пет-
ров -другият собственик.

Изложбата на Тракийското херпетологич-
но дружество ще остане в Благоевград до
18 март.

алката Ема - дъщерич-
ката на Иван Динев-
Устата, направи своя
артистичен дебют на
сцената на Next Club,

Часовник е най-честият
подарък за близки хора

Äúùåðè÷êàòà íà Óñòàòà
íàïðàâè àðòèñòè÷åí äåáþò

Надпревара по улични танци
превзема Града под тепетата
Надпревара по улични танци
превзема Града под тепетата
Надпревара по улични танци
превзема Града под тепетата
Надпревара по улични танци
превзема Града под тепетата
Надпревара по улични танци
превзема Града под тепетата

годишната “Евровизия”.
Близо две години Устата и Софи

Маринова бяха оставили на заден
план съвместните си проекти и
работата по нови песни, за да
може всеки от тях да се съсредото-
чи върху самостоятелната си кари-
ера. Изпълнителите официално
съобщиха в края на 2011-а нови-
ната, че работят по ново общо
парче, идеята за което се е роди-
ла още през лятото. Сингълът, с
който Устата и Софи вдъхват нов
живот на творческата си симбио-
за, бе пуснат в мрежата т.г. в Деня
на влюбените - 14 февруари. Дълго
време песента бе с работно загла-
вие “Завръщането на джедаите”,
но официалното име - “Режи го
на 2” - авторът на текста разкри за
първи път навръх Свети Валентин

в официалния си уебсайт www.ustata.bg.
Музиката и аранжиментът на новото пар-
че са дело на хит-мейкъра Велислав Дра-
ганински. А имиджовият клип, заснет в сто-
личния Next Club, в стилистиката на топ
хита, изстрелял изпълнителите в звездна
орбита - “Бурята в сърцето ми”, отново е
дело на режисьора Ники Нанков, уточни
за ДУМА Кристи Мартинова, пиарката на
Устата и Софи.

Альона НЕЙКОВА

гласовитите певци също отправиха своя
музикален поздрав към Софи и Устата.

Дуетът обаче преди това откри вечер-
та с 11-минутен микс, включващ всички
техни хитове - общо 8 на брой, в ретро-
спекция от 2006-а до днес. След изпълне-
нието на деветото, новото парче “Режи го
на 2”, Софи изпя и “Love Unlimited” - песен-
та, с която тя ще се представи на 24 май
в азербайджанската столица Баку на таз-

Клавиатурният ефект на думите
се отразява на емоциите

ват “десните” слова и като по-
позитивни, докато “левите” -
като по-негативни. Те си по-
ставили задачата да изяснят
как влияят широко разпрост-
ранените компютърни канали
за комуникация и в частност
използването на стандартна-
та клавиатура QWERTY за
възприемането на думите и
тяхното значение.

Учените провели 3 експе-
римента. При първия участни-
ците (132 души с роден език

холандски, 14 от които - леви-
чари) трябвало да оценят ня-
колкостотин думи на англий-
ски, испански и холандски
език. Значението на словата,
чиито букви са разположени
повече в дясната страна на
клавиатурата, се възприемали
по-положително и обратно.

Вторият експеримент по-
твърдил хипотезата, че т.нар.
от учените QWERTY-ефект е
по-изявен при сравнително по-
нови думи. Третият тест търсел

клавиатурното влияние при
възприемането на безсмисле-
ни буквосъчетания. Той отново
потвърдил, че “десните” думи
се възприемат по-позитивно от
емоционална гледна точка, от
“средните” или “левите”.

За много хора да пишеш
на компютъра вече е равно-
силно на това да говориш, а
да четеш - е все едно да слу-
шаш, обясняват авторите на
изследването интереса си към
този въпрос.

15 ПЛАТНА ОТ ЗЛАТНИЯ ВЕК
НА ХОЛАНДСКАТА ЖИВОПИС
СЕ ПРЕДЛАГАТ НА ТЪРГ

га на търг през последните години.
Перлата на колекцията е “Портрет

на мъж с нагръдник и шапка с перо”
на Рембранд, датиращ от 1626-1627 г.
и създаден под влияние на Каравад-
жо. За последен път той е бил предла-
ган на търг преди около 40 години.
Предварителната оценка на спе-
циалистите е 8-12 млн. лири, или
12.6-19 млн. долара. Друга картина,
която предизвиква огромен интерес, е
морски пейзаж на Вилем ван де Вел-
де-младия, оценен на 2.5-3.5 млн. лири,
или около 4-5.5 млн. долара.

Преди търга, като се започне от
този месец, колекцията на Дреесман
ще бъде изложена в Доха, а след това
в Москва, Ню Йорк, Амстердам, Лон-
дон и, може би, в Хонконг.

“Портрет на
мъж с нагръдник
и шапка с перо”
на Рембранд

Николая ИВАНОВА

Представят екзотични
животни в Благоевград

Е
положени от лявата или от дяс-
ната страна на компютърната
клавиатура, става ясно от ста-
тия, публикувана в “Psycho-
nomic Bulletin & Review”.

Авторите на изследването,
ръководени от Кайл Джасмин
от Лондонския университет,
установили, че хората оценя-
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Снимка ДАРИК

М
като изпя част от новата песен на
татко си и Софи Маринова “Режи
го на 2”. Чаровницата демонстри-
ра, че знае текста не по-зле от
титулярите, които благородно й
отстъпиха правото да изрецитира
парчето преди тях.

Един от най-емблематичните и
успешни дуети на България отбе-
ляза излизането на новата песен
и премиерата на видеоклипа към
нея с пищен концерт-промоция.
След двугодишна творческа пауза
Софи и Устата направиха страхот-
но завръщане на музикалната сцена, като
споделиха събитието с много известни
гости, близки и приятели. Сред колегите
на изпълнителите, дошли да ги поздравят,
бяха Таня Боева, Лияна, Бони, Джена,
Ивена и Джина Стоева, Ерик, Емануела,
Тони Стораро, Владо Димов, както и “Пе-
вецът на годината” на ТВ Планета - Илиян,
който получи отличието два дни по-рано
на сцената в зала 1 на НДК. Някои от
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рез следващото денонощие над страната ще
преобладава облачно време. По-значителни
разкъсвания на облачността ще има през деня
над Дунавската равнина. Само на отделни

места, главно в Югозападна България, ще превали
слабо. Ще духа слаб вятър от изток-североизток. Ми-
нималните температури ще бъдат между минус 3 и
плюс 2°, а максималните между 4 и 9°. Атмосферното
налягане е по-високо от средното за март - ще се
повиши. Над планините ще преобладава облачно вре-
ме и на места ще превали слаб сняг. Ще духа слаб, по
откритите части умерен вятър от запад-югозапад.
Максимална температура на височина 1200 м около
минус 1°, на 2000 м - 6°. И над Черноморието ще пре-
обладава облачно време. Разкъсвания на облач-
ността са възможни в следобедните часове. Ще духа
слаб вятър от изток-югоизток. Максимални температу-
ри около 5-6°. Температурата на морската вода е око-
ло 4°. Вълнението на морето ще бъде 1-2 бала.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
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USD
1.5065

GBP
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CHF
1.6201
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Фреди ГрозникаАве
Филмите до 15 март

Cinema City 17:40, 19:40, 21:40
Арена Запад 12:50, 14:50, 16:50, 18:50,
20:50, 22:45
Арена Младост 12:50, 14:50, 16:50,
18:50, 20:50, 22:45
НДК, международен “София филм
фест 2012” 9 март (петък), зала 1,
19:00

Cinema City 10-11 март (събота-неде-
ля), 11:20

Потомците

ƒÊÓ‰Ê  ÎÛÌË ‚ÎËÁ‡ ‚ ÓÎˇÚ‡ Ì‡ Ã‡Ú
 ËÌ„, Ì‡ÒÎÂ‰ÌËÍ Ì‡ ·Ó„‡ÚÓ ı‡‚‡ÈÒÍÓ ÒÂÏÂÈ-
ÒÚ‚Ó, ÓÚ ˜ËÂÚÓ ‡ËÒÚÓÍ‡ÚË˜ÌÓ ÏËÌ‡ÎÓ Ò‡
ÓÒÚ‡Ì‡ÎË Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌÓ Ï‡ÎÍÓ ÁÂÏË Ë ÌÂ‰ÓÍÓÒ-
Ì‡ÚË ÓÚ ÚÛËÒÚË˜ÂÒÍËˇ Ì‡ÔÎË‚ ‰Â‚ÒÚ‚ÂÌË
ÔÎ‡ÊÓ‚Â. —˙ÔÛ„‡Ú‡ Ì‡  ËÌ„ ÔÂÊË‚ˇ‚‡
ËÌˆË‰ÂÌÚ Ë ËÁÔ‡‰‡ ‚ ÍÓÏ‡, Í‡ÚÓ ¯‡ÌÒÓ‚ÂÚÂ
È Á‡ ÓˆÂÎˇ‚‡ÌÂ Ò‡ ÌË˘ÓÊÌË. ¬ ÂÁÛÎÚ‡Ú Ì‡
Ì‡¯Ëˇ „ÂÓÈ ÏÛ ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ‰‡ ÔÓÏÓ„ÌÂ Ì‡
‰‚ÂÚÂ ÒË ÓÚ˜ÛÊ‰ÂÌË ‰˙˘ÂË - ·ÛÌÚÓ‚Ì‡Ú‡
ÚËÈÌÂÈ‰Ê˙Í‡ ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰‡ Ë ÔÓ-Ï‡ÎÍ‡Ú‡ È
ÒÂÒÚ‡ —ÍÓÚË - ‰‡ ÔËÂÏ‡Ú ÚÓÁË Ù‡ÍÚ.

Cinema City 13:00, 15:20, 17:40, 20:00,
22:20
Арена The Mall 11:50, 14:20, 16:40,
19:00, 21:20
Арена Запад 12:30, 15:00, 17:30, 20:00,
22:20
Арена Младост 12:30, 15:10, 17:40,
20:00, 22:20

Œ˘Â Â‰Ì‡ ÏËÎ‡ ÒÂÏÂÈÌ‡ ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, Ì‡
ÍÓˇÚÓ ‰Âˆ‡Ú‡ ËÒÍÂÌÓ ˘Â ÒÂ Á‡‡‰‚‡Ú. ì‘Â‰Ë
√ÓÁÌËÍ‡î Ë‰‚‡ Ô‡‚Ó ÓÚ ƒ‡ÌËˇ Ë ÌÓÒË
Ò˙‚ÒÂÏ ÔÓÒÚË˜ÍË ÔÓÒÎ‡ÌËˇ Á‡ ÒÏÂÎÓÒÚÚ‡ ‰‡
ÒÂ ËÁÔ‡‚Ë¯ ÒÂ˘Û ÔÓ-ÒËÎÌËÚÂ Ë ÔÓ·ÂÊ‰‡-
‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÁÎÓÚÓ. ¬ ÒÎÛ˜‡ˇ ÁÎÓÚÓ Â Ò‡ÏËˇÚ
‘Â‰Ë, ÍÓÈÚÓ ÓÒ‚ÂÌ ˜Â Â ‰ÓÒÚ‡ ÌÂÎËˆÂÔËˇ-
ÚÂÌ, ÚÓÏÓÁË ‚˙ÒÚÌËˆËÚÂ ÒË Ò ÌÂÔÂÒÚ‡ÌÌË
ÌÓÏÂˆ‡. ≈‰ËÌ ‰ÂÌ ‚ „‡‰˜ÂÚÓ ÔËÒÚË„‡ Ô˙ÚÛ-
‚‡˘ ˆËÍ Ë 10-„Ó‰Ë¯ÌËˇÚ ¬ËÍÚÓ Â¯‡‚‡ ‰‡
ÒÂ ‚ÍÎ˛˜Ë ‚ ¯ÓÛÚÓ Á‡ Ú‡Î‡ÌÚË Á‡Â‰ÌÓ Ò ÍÛ-
˜ÂÌˆÂÚÓ ÒË Õ‡‰ÂÌË˜Í‡. √ÓÁÌËÍ‡ Ó·‡˜Â ËÁ-
ÏËÒÎˇ Ô˙ÍÎÂÌ ÔÎ‡Ì ‰‡ ÔÓ‚‡ÎË ‚ÒË˜ÍÓ. ¬ËÍ-
ÚÓ Ë ÔËˇÚÂÎËÚÂ ÏÛ ÌˇÏ‡ ‰‡ ÓÒÚ‡‚ˇÚ ÌÂ˘‡Ú‡
Ú‡Í‡ Ë Ò˙Ò ÒË„ÛÌÓÒÚ ˘Â Ì‡ÏÂˇÚ Ì‡˜ËÌ ‰‡
Ì‡‰ıËÚˇÚ ÔÓ‰ÎÂˆ‡.

“≈À≈÷
— Ô‡„Ï‡ÚË˜ÂÌ
ÔÓ‰ıÓ‰ ÔË Â-
¯‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÒÎÛÊÂ-
·ÂÌ ËÎË ‰Û„

Œ¬≈Õ
—Ú‡ÌÂÚÂ ÔÓ-Ó„‡-
ÌËÁË‡ÌË Ë ÍÓÌ-
Í  Â Ú Ë Á Ë  ‡ È Ú Â
ÔÎ‡ÌÓ‚ÂÚÂ ÒË. ¬

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ÃÌÓ„Ó ÓÚ ‚‡Ò ˘Â
„Ë Á‡ÌËÏ‡‚‡Ú
‚˙ÔÓÒË, Ò‚˙Á‡ÌË
Ò Í‡ËÂ‡Ú‡ Ë

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
¿ÍÚË‚ÌÓÒÚÚ‡ ‚Ë ˘Â
ÒÂ ÔÓˇ‚Ë ÔÓ Ì‡-
˜ËÌ, ÍÓÈÚÓ ˘Â ‚Ë
ÌÓÒË ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ë Ë

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
œÂÓ‰ÓÎˇ‚‡ÈÍË
ÚÛ‰ÌÓÒÚËÚÂ Ë ·ÂÁ
‰‡ ËÁÔ‡‰‡ÚÂ ‚
Í‡ÈÌÓÒÚË, ˘Â

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
— Ì‡‚ÂÏÂÌÌË Â-
¯ÂÌËˇ ˘Â Ò˙ÛÏÂÂ-
ÚÂ ‰‡ ÔÂ‰‡ÁÔÓ-
ÎÓÊËÚÂ ÓÍÓÎÌËÚÂ

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
 ‡Í‚ÓÚÓ ËÁÎ˙˜‚‡-
ÏÂ, ÚÓ‚‡ Ë ÔËÂÏ‡-
ÏÂ. ¬ÌËÏ‡ÚÂÎÌË Ë
ÚÓÎÂ‡ÌÚÌË, ˘Â ÒÂ

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
”ÒÂ˘‡ÌÂÚÓ ‚Ë Á‡
ÌÂ˘‡Ú‡ Â Ô‡-
‚ËÎÌÓ Ë ÔÓÏÂ-
ÌËÚÂ, ÌˇÍÓË ÓÚ

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
—ÔÓ‰ÂÎÂÚÂ Ì‡ÏÂ-
ÂÌËˇÚ‡ Ò Ô‡Ú-
Ì¸ÓËÚÂ ÒË Ë Á‡-
Â‰ÌÓ ˘Â ‚Ë ·˙‰Â

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
ƒ‡ ÔÂ‚˙ÌÂÚÂ ÌÂ-
‰ÓÒÚ‡Ú˙ˆËÚÂ ÒË ‚
ÔÂ‰ËÏÒÚ‚Ó Â ‚˙‚
‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚËÚÂ

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
¬˙‚ ‚ÒË˜ÍË ÒÎÛ-
˜‡Ë ‡ÍÚË‚ÌÓÒÚÚ‡
‚Ë ˘Â ‚Ó‰Ë ‰Ó
‰Ó·Ë ÂÁÛÎÚ‡-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡ Ò Ô‡ÚÌ¸Ó‡ ÒË
·˙‰ÂÚÂ ˜ÂÒÚÌË Ë ÓÚÍËÚË.

‰Û„Ë, Û‰Ó‚ÎÂÚ‚Óˇ‚‡˘Ë ‚Ë Â-
ÁÛÎÚ‡ÚË.

‚˙ÔÓÒ ˘Â ÒË ÒÔÂÒÚËÚÂ ‚Â-
ÏÂ Ë Ô‡Ë.

ÔËÍÎ˛˜ËÚÂ Ì‡‚ÂÏÂ Á‡ÔÓ˜-
Ì‡ÚÓÚÓ.

‡‰‚‡ÚÂ Ì‡ ‚Á‡ËÏÌÓÒÚ Ë ‰ÂÌˇÚ
‚Ë ˘Â ÔÂÏËÌÂ ÔÓ-ÒÔÓÍÓÈÌÓ.

Úˇı ‚ÒÂ Ó˘Â ÌÂ‚Ë‰ËÏË, ‚Â˜Â
Ò‡ ‚ ıÓ‰.

‰ÓÏ‡, ‰Û„Ë Ò ÔÂ‰ÒÚÓˇ˘Ë
Ô˙ÚÛ‚‡ÌËˇ.

Í˙Ï ÒÂ·Â ÒË, ÒÔÂ˜ÂÎ‚‡ÈÍË „Ë Á‡
Ë‰ÂËÚÂ Ë ‰ÂÎ‡Ú‡ ÒË.

ÔÓ-ÎÂÒÌÓ. ÕÂ Ô‡‚ÂÚÂ ÌÂÔÓ-
ËÒÍ‡ÌÓ ‰Ó·Ó.

ÚË, ·˙‰ÂÚÂ ÍÓÌÍÂÚÌË Ë
‰ÂÈÒÚ‚‡ÈÚÂ.

‚Ë, ÒÚË„‡ ‰‡ „Ë ÓÔÂ‰ÂÎËÚÂ Ë
ÔÓÊÂÎ‡ÂÚÂ.

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

ƒÓÍ‡ÚÓ Ô˙ÚÛ‚‡ Ì‡ ÒÚÓÔ Á‡ ÔÓ„Â·ÂÌËÂÚÓ
Ì‡ Ò‚ÓÈ ÔËˇÚÂÎ,  ‡ÏÂÌ ÒÂ˘‡ 17-„Ó‰Ë¯Ì‡Ú‡
¿‚Â - ·Â„˙ÎÍ‡, ÍÓˇÚÓ Ú˙ÒË Ò‚Óˇ ÔÓ·ÎÂÏÂÌ
·‡Ú Ì‡ÍÓÏ‡Ì. «‡ÔÓÁÌ‡ÌÒÚ‚ÓÚÓ ËÏ ÓÚÍÎ˛˜‚‡
ÒÚ‡ÌÌË ÔËÍÎ˛˜ÂÌËˇ, ÌÂÓ˜‡Í‚‡Ì‡ Ï˙‰ÓÒÚ Ë
ÔÓ‡ÒÚ‚‡ÌÂ Ì‡ÒÂ‰ ‚ÒË˜ÍË ÍËÁË, Ò ÍÓËÚÓ
Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ ÒÔ‡‚ˇÚ. œÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ Ô˙ÚÛ‚‡ÌÂ-
ÚÓ ÒË ¿‚Â ‚˙‚ÎË˜‡  ‡ÏÂÌ ‚˙‚ ‚ÒÂ ÔÓ-„ÓÎÂÏË
ÔÓ·ÎÂÏË, ‡ ÚÓÈ ÌÂÛÒÂÚÌÓ ÒÂ ‚Î˛·‚‡ ‚ ˘Û-
ÓÚÓ Ë ÒÚ‡ÌÌÓ ÏÓÏË˜Â. ”˜‡ÒÚËÂÚÓ Ì‡ ‰‚‡Ï‡
ÔÂÍ‡ÒÌË ‡ÍÚ¸ÓË - Œ‚‡ÌÂÒ “ÓÓÒˇÌ Ë ¿Ì-
ÊÂÎ‡ ÕÂ‰ˇÎÍÓ‚‡ ‚˙‚ ÙËÎÏ‡ Ì‡  ÓÌÒÚ‡ÌÚËÌ
¡ÓÊ‡ÌÓ‚ ËÁÎ˙˜‚‡ ÏÎ‡‰ÓÒÚ. ÕÓ ÓÚ ÓÌ‡ÁË, Á‡
ÍÓˇÚÓ ÚÛ‰ÌÓ ÒÂ „Ó‚ÓË...

¬ŒƒŒÀ≈…
ÃÓÊÂÚÂ ‰‡ ÒË ÔÓ-
ÏÓ„ÌÂÚÂ ‡ÍÓ
ÔÓÚ˙ÒËÚÂ ÏÌÂÌË-
ÂÚÓ Ì‡ ıÓ‡, ÍÓÈ-

ÚÓ ËÏ‡Ú ÔÓÁËˆËË ‚ ÒÙÂ‡Ú‡,
ÓÚ ÍÓˇÚÓ ÒÂ ËÌÚÂÂÒÛ‚‡ÚÂ.
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САЩ ПОРЪЧАХА
АРТИЛЕРИЙСКИ РАДАРИ
ЗА 900 МИЛИОНИ ДОЛАРА

С

РУСИЯ ПОСТАВЯ
УСЛОВИЯ ЗА
ПРОДАЖБА НА
СУ-35 НА КИТАЙ

Р

Миниатюрните...

Знаете ли, че най-малкият  револвер
в света е изработен в Швейцария. Това
е Swiss Mini Gun. Дължината на револ-
вера е едва 5,5 см и тежи 19,8 г. Револ-
верът се зарежда със специално напра-
вени патрони с калибър 2,34 мм и тегло
на куршума 0.128 г. Револверът изглеж-
да като невинна играчка и може заедно
с ключове и телефон да бъде оставен
например в кошницата за проверка на
лични вещи през металния детектор на
летищата, без да събуди каквито и да
било подозрения.  Миниатюрният револ-
вер е за шест патрона и е произведен
от швейцарската оръжейна компания
SwissMiniGun. Тяхното оригинално тво-
рение, както и амунициите към него, се
считат за най-малките по размер в све-

Най-малкото оръдие

Да не се заблуждаме от миниатюрни-
те размери на това наистина микроско-
пично оръдие. Въпреки тях то може да
стреля съвсем истински и да причинява
реални разрушения. С него може да счу-
пите лампа, да пробиете стъкло, да "на-
дупчите" монитор, да уцелите бирена
кутия... и какво ли още не. Според своя
създател Т. Шамир това е едно от най-
малките оръдия в света.

Най-малката
картечница

17-калибровата Мини-Браунинг е
едно доста опасно оръжие. Въпреки че
изглежда като някаква смешна играчка,
не е добре да я подценяваш – все пак
Mini machine gun е способна да изстре-
ля двайсетина куршума за няколко се-
кунди. Да, няма шега с тази играчка!

та, като куршумите са с калибър 2,34 мм.
Въпреки размерите си револверът е
напълно функционален, има точно същи-
те характеристики като на големия си
"брат" – популярния револвер Колт Пи-
тон. Револверът се продава на съвсем не
миниатюрна цена -  5000 щатски долара!
Репликата има и луксозен вариант, който
е инкрустиран със злато и диаманти, и
макар че цената му е 30 000 щатски до-
лара, се оказва че е по-търсен от "обик-
новения"!

Книгата за рекорди Гинес е удостове-
рила репликата на Колт като най-малкият
действащ пистолет в света, който стреля
с най-миниатюрните реални амуниции.

Най-малкият
револвер

ухопътните войски на САЩ са сключили с компанията
Lockheed Martin контракт на стойност 881 милиона долара
за доставка на мобилни радиолокационни станции AN/
TPQ-53 Firefinder, съобщава The Post-Standard. Според из-

данието, контрактът ще се изпълнява три години. През първата
година въоръжените сили ще получат 12 артилерийски радари
Firefinder на стойност 166 милиона долара. Общо трябва да бъдат
доставени 51 РЛС AN/TPQ-53.

Радарите AN/TPQ-53 Firefinder (известни още и като EQ 36) са
предназначени за откриване на противникови артилерийски
снаряди, включително ракети и мини. РЛС е способна да открива
снаряди от всички направления, да определя траекторията на
тяхното движение, източника на водене на огъня и мястото за
планирано попадение. Според представители на Lockheed Martin

AN/TPQ-53 Firefinder,
разположен на плат-
форма на камион, оси-
гурява повишена мо-
билност на военнослу-
жещите и възможност
за водене на бойни
действия в отдалече-
ни райони.

Defence Professi-
onals отбелязва, че
AN/TPQ-53 Firefinder
съществено превъз-
хожда по своите ха-
рактеристики РЛС
AN/TPQ-36, намиращи
се на въоръжение в
САЩ. AN/TPQ-53 при-
тежава по-голям ра-
диус на откриване и
по-голяма точност на
определяне на коор-
динатите на противни-
ковата артилерия.

емският вестник "Kieler Nachrichten" съобщава, че до
края на 2012 година от въоръжение на базиращата се
край Кил авиобаза Ягел 51-ва разузнавателна ескад-
ра „Immelmann“, снабдена със самолети Tornado, ще

ГЕРМАНИЯ СВАЛЯ
ОТ ВЪОРЪЖЕНИЕ
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Kormoran 2

Рекорден износ на
руска военна техника

Р

За 2012 г. руският експорт на
въоръжения да надвиши нивото
от 14 милиарда долара

уският износ на въоръже-
ния за 2012 година, по
прогнози на Центъра за
анализ на стратегиите и

технологиите (ЦАСТ), ще над-
виши стойността от 14 милиар-
да долара.

По-рано ръководителят на
Руската агенция за износ на
въоръжения Анатолий Исай-
кин съобщи, че през 2011 го-
дина по линия на компанията
му Русия е продала оръжие за
10,7 милиарда долара. Това е
поредният рекорд, като из-
носът на руско оръжие все
повече расте през последните
години. Но тази цифра не
включва парите, спечелени

непосредствено от руските за-
води за отбранителни въоръ-
жения, които пряко продават в
чужбина резервни части за
своята продукция. Крайната
цифра не се споменава, но
според наблюдателите тя на-
дали ще надвиши 12 милиар-
да долара.

„Ние очакваме за 2012 го-
дина руският износ на въоръ-
жения да надвиши нивото от
14 милиарда долара. Отчи-
тайки текущите поръчки на
стойност 41,5 милиарда до-
лара, това ниво може да
бъде поддържано за повече
от 3 години” - се казва в
доклада на ЦАСТ.

По данни на Центъра, през
2012 година в чужбина ще
бъдат доставени около 50 из-
требителя от семейство Су-30:
в Индия (около 30 комплекта
за сглобяване на Су-30МКИ),
Виетнам (8 Су-30МК2), Алжир
(8 Су-30МКИ(А)), Индонезия
(два Су-30МК2) и Уганда (два
Су-30МК2). Също така ще
бъдат модернизирани 15-20
индийски Су-30МКИ по дого-
вора от 2010 година.

Освен това, се очаква в
Индия да бъдат доставени 10
палубни изтребителя МиГ-29К
по договора от 2010 година и
да бъдат модернизирани още
около 10 самолета МиГ-29 до
типа МиГ-29UPG. Миянма ще
получи 14 изтребителя МиГ-
29Б/СЭ/УБ. По данни на ЦАСТ,
през 2012 година може да
бъде започната доставката на

МиГ-29М2 за Сирия по догово-
ра от 2007 година за 24 само-
лета. През декември 2011 го-
дина първият МиГ-29М2 за Си-
рия започна летателни изпи-
тания.

По оценка на ЦАСТ, най-
големите доставки на хеликоп-
тери през 2011 година ще
бъдат за Индия (около 20 Ми-
17-В5), Азербайджан (около 20
хеликоптера от семейство Ми-
17 и повече от 12 бойни Ми-
35М) и Афганистан (12 Ми-17-
В5). Системи за  противо-
въздушна отбрана ще се изна-
сят за Алжир и ОАЕ («Панцир-
С1Е»), за Сирия («Бук-М2Е»),
а Белорус ще получат още
една батарея от зенитно-ракет-
ния комплекс «Тор-М2Е». Су-
хопътна техника (танкове Т-72,
БМП-3, БТР-80А) ще се изнася
основно за Венецуела.
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усия е готова да продаде на Ки-
тай партида от 48 многоцелеви
свръхманеврени изтребители Су-
35С за четири милиарда долара,

съобщи вестник „Коммерсантъ”. Поста-
вено е обаче условие китайската стра-
на да гарантира, че няма да копира ру-
ския самолет. Преговорите са в напред-
нал етап, практически е уточнена цена-
та на самолетите и тяхната стойност. Ако
сделката бъде сключена, тя ще стане
най-голямата в историята на сътрудни-
чеството между Китай и Русия във воен-
ната област и първата продажба на
Су-35С зад граница. За първи път Ки-
тай се е заинтересувал от Су-35 през
2008 година по време на изложението
Airshow China. За сериозните намере-
ния стана известно през февруари 2012
година, когато бе обявено, че Китай е
направил предложение да купи Су-35С.

Руските претенции към китайската
страна по отношение на патентните
права се основават на факта, че някои
китайски самолети всъщност са копия на
купени преди това руски машини: изтре-
бителят J-10 копира руския Су-27,
J-11 е аналог на Су-30, а FC-1 е копие
на МиГ-29. Китайските копия при значи-
телно по-слабите си технически харак-
теристики често печелят пред руските
оригинали в цената и успешно конкури-
рат руските на международните пазари.
Например Китай успя да заинтересува
със своите самолети Пакистан и Венецу-
ела. Су-35С представлява дълбоко мо-
дернизиран Су-27, като е превърнат в
изтребител от поколение 4++. Отличава
се от 5-то поколение единствено по това,
че не е направен по технологиите

СТЕЛТ. Прототипът е изпълнил първия
си полет през февруари 2008 година,
като до 19 февруари 2012 година са про-
изведени първите четири серийни ма-
шини за руските ВВС. Ориентировъчна
цена – 60 милиона долара. Развива ско-
рост до 2500 километра в час, боен ра-
диус – 1600 километра. Притежава вгра-
дено 30-мм оръдие, а под крилото има
12 точки за окачване на бомби и ракети.
Максималното му тегло е 34,5 тона.
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AN/TPQ-53
Firefinder

Червеното е винаги на мода, особено
подплатено с мощен пистолет...

Обективът се шегува

Н
бъдат снети противокорабните ракети Kormoran 2. Уточнява
се, че до края на годината всички ракети Kormoran 2 ще
бъдат утилизирани поради изтичане на срока за съхране-
ние на твърдото гориво. По този начин, ВВС на ФРГ рязко
ще съкратят своите противокорабни възможности, понеже

самолетите Tornado на ескадрата AG 51 ще могат да из-
ползват за противокорабни удари само противорадиолока-
ционни ракети AGM-88 HARM и свободнопадащи бомби.

Покупка на нови противокорабни ракети за сега не се пла-
нира заради липса на средства. Противокорабната ракета
Kormoran 2 е разработена от групата Messerschmitt-Boelkow-
Blohm (сега бившето и ракетно подразделение влиза в състава
на обединението MBDA) през 1980-те години като модифициран
вариант на ПКР AS.34 Kormoran 1. През 1991-1996 години на
авиацията на ВМС на ФРГ са били доставени 140 серийни ра-
кети Kormoran 2, които са постъпили на въоръжение при само-
летите Tornado на 2-ра морска ескадра (Marinefliegergeschwader
2 - MFG 2), базирана на летище Егебек. През 2005 година MFG
2 е била разформирана, като задачите за борба с надводни
цели са били възложени на разузнавателната ескадра AG 51 на
ВВС на ФРГ в Ягел, въоръжени със самолети Tornado Recce, на
която са били предадени и останалите по това време ПКР
Kormoran 2. Сега AG 51 разполага с 46 самолета Tornado Recce.
От 140-те закупени ракети Kormoran 2 не по-малко от 22 са били
използвани по време на практически и изпитателни стрелби.

ПРОТИВОКОРАБНИТЕ
РАКЕТИ KORMORAN 2
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¿ÎÚÂÌ‡ÚË‚Ì‡ ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍ‡
ÒÚ‡ÚÂ„Ëˇ Ë ÔÓÎËÚËÍ‡ Ì‡ œ≈—
ЕС се нуждае от гъвкава политика за интеграция, растеж,
заетост и солидарност, а не от брутален десен догматизъм

Проф. Иван
АНГЕЛОВ
Член-кор.
на БАН

(Продължение от миналия брой)

œ≈— ÒË„ÛÌÓ ‡·ÓÚË ‚ Ú‡ÁË Ó·Î‡ÒÚ. Õ‡ÒÚÓˇ-
˘‡Ú‡ ÂÍÒÚÂÏÌ‡ ÒËÚÛ‡ˆËˇ Ó·‡˜Â Ì‡Î‡„‡ Ó˘Â ÔÓ-
‡‰ËÍ‡ÎÌË ÏÂÍË Á‡ ÔÓ‰ÔÓÏ‡„‡ÌÂ Ì‡ ·Â‰ÌËÚÂ Ë
ÊË‚ÂÂ˘ËÚÂ ‚ ÎË¯ÂÌËˇ, Á‡ ‡Î‡ÏË‡ÌÂ Ì‡ Â‚Ó-
ÔÂÈÒÍ‡Ú‡ Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌÓÒÚ Á‡ ‚ÁË‚ÓÓÔ‡ÒÌËÚÂ ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË Í˙Ï ÒÓˆË‡ÎÌ‡ ÔÓÎˇËÁ‡ˆËˇ Ë Á‡ ÏÂÍË ÔÓ
ÌÂÈÌÓÚÓ ÒÏÂÍ˜‡‚‡ÌÂ. ¿ÍÓ ÚÓ‚‡ ÌÂ ·˙‰Â Ì‡Ô‡‚Â-
ÌÓ, ÌÂ Â ÚÛ‰ÌÓ ‰‡ ÒË ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÏ Í‡Í‚Ó ÏÓÊÂ ‰‡
ÒÂ ÒÎÛ˜Ë. »ÒÚÓËˇÚ‡ Â ‰Ó·‡ Û˜ËÚÂÎÍ‡. ¿ ÌËÂ
Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÏÂ ‰Ó·Ë Û˜ÂÌËˆË. »Ì‡˜Â ÌÂ ÌË ˜‡Í‡
ÌË˘Ó ‰Ó·Ó!

7. ÃÂÚÓ‰Ë Á‡ Â¯‡‚‡ÌÂ Ì‡ ‰˙Î„Ó‚Ëˇ ÔÓ-
·ÎÂÏ ‚ ≈‚ÓÔ‡. ¡˛‰ÊÂÚÌËÚÂ Ë ‰˙Î„Ó‚ËÚÂ ÔÓ·ÎÂ-
ÏË Ò‡ Ò˙Ô˙ÚÒÚ‚‡ÎË ÓÚ ‰ÂÒÂÚËÎÂÚËˇ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ
Ì‡ Ì‡È-·Ó„‡ÚËÚÂ Â‚ÓÔÂÈÒÍË Ë ‰Û„Ë ‰˙Ê‡‚Ë.
œÂÁ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ 170 „Ó‰ËÌË ¬ÂÎËÍÓ·ËÚ‡ÌËˇ Â
ËÏ‡Î‡ 81 „Ó‰ËÌË Ò ÔÛ·ÎË˜ÂÌ ‰˙Î„ Ì‡‰ 100% ÓÚ
¡¬œ. flÔÓÌËˇ ËÏ‡ ÒÂ„‡ ÔÛ·ÎË˜ÂÌ ‰˙Î„ 230% ÓÚ
¡¬œ. ‘‡ÌˆËˇ ÌˇÏ‡ ÌËÚÓ Â‰Ì‡ „Ó‰ËÌ‡ Ò ·‡Î‡Ì-
ÒË‡Ì ·˛‰ÊÂÚ ÓÚ 1974 „. ‰ÓÒÂ„‡. ƒ‡ ÌÂ „Ó‚ÓËÏ
Á‡ √˙ˆËˇ, »Ú‡ÎËˇ, ¡ÂÎ„Ëˇ, ”Ì„‡Ëˇ Ë ‰Û„Ë ÒÚ‡-
ÌË. Œ·˘ËˇÚ ÔÛ·ÎË˜ÂÌ ‰˙Î„ Ì‡ ÒÚ‡ÌËÚÂ ÓÚ Â‚Ó-
ÁÓÌ‡Ú‡ ÔÂÁ 1995 „. Â ·ËÎ 72% ÓÚ ¡¬œ Ë ‰ÓÒÂ„‡
Ò‡ÏÓ ÔÂÁ 2007 „. Â Ô‡‰‡Î ‰Ó 66,4%. ¬ Í‡ˇ Ì‡
2011 „. Â 88%. —ÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎÌÓ Ì‡ÒÚÓˇ˘ËÚÂ Ò˙·Ë-
ÚËˇ ÓÍÓÎÓ ‰˙Î„‡ ÌÂ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÌË ËÁÌÂÌ‡‰‚‡Ú,
Á‡˘ÓÚÓ ÒÂ ìÔÓ‰„ÓÚ‚ˇı‡î ÓÚ‰‡‚Ì‡. Õ‡ÔÓÒÎÂ‰˙Í
·ˇı‡ ËÒÚÂËÁË‡ÌË Ò ‰Û„Ë ˆÂÎË.

ÕÓ‚ÓÚÓ ÒÂ„‡ Â, ˜Â ˙ÍÓ‚Ó‰ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ≈—, Ì‡
≈‚ÓÔÂÈÒÍ‡Ú‡ ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ·‡ÌÍ‡ Ë Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚‡-
Ú‡ Ì‡ Ì‡È-„ÓÎÂÏËÚÂ ÒÚ‡ÌË-˜ÎÂÌÍË ÌÂ ‚ÁÂı‡ Ò‚Ó-
Â‚ÂÏÂÌÌË ÏÂÍË Á‡ ÔÓÒÚ‡‚ˇÌÂ ‚ ìÍ‡‡ÌÚËÌ‡î Ë
‡ÁÂ¯‡‚‡ÌÂ Ì‡ „˙ˆÍ‡Ú‡ ÍËÁ‡, ÔÂ‰Ë ‰‡ Ò‡
Á‡ÔÓ˜Ì‡ÎË ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ËÚÂ

„метастази”
в другите страни

—˙˘ÂÒÚ‚ÂÌ ìÔËÌÓÒî Á‡ ‡Á„˙˘‡ÌÂ Ì‡ ÍË-
Á‡Ú‡ ËÏ‡Ú Ë ÚËÚÂ ÂÈÚËÌ„Ó‚Ë ‡„ÂÌˆËË Ò Ï‡˘‡·-
ÌÓÚÓ Ï‡ÌËÔÛÎË‡ÌÂ Ì‡ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ËÚÂ Ô‡Á‡Ë. “Ó‚‡
‰ÂÒÚÛÍÚË‚ÌÓ ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂ ÓÒÚ‡‚‡ ·ÂÁÌ‡Í‡Á‡ÌÓ.
ÕËÚÓ Ò‡ ‚ÁÂÚË ÏÂÍË Á‡ Á‡ÒËÎ‚‡ÌÂ Ì‡ Ó·˘ÂÒÚ‚Â-
ÌËˇ Ë ‰˙Ê‡‚ÌËˇ ÍÓÌÚÓÎ ‚˙ıÛ ‰ÂÈÌÓÒÚÚ‡ ËÏ.
¬ÒÂ Ó˘Â ÒÂ Ó·ÏËÒÎˇ Ë‰ÂˇÚ‡ Á‡ Ò˙Á‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
ÌÂÁ‡‚ËÒËÏ‡ ≈‚ÓÔÂÈÒÍ‡ ÂÈÚËÌ„Ó‚‡ ‡„ÂÌˆËˇ.

»Á‚ÂÒÚÌË Ò‡ ‰‚‡ Ì‡˜ËÌ‡ Á‡ Â¯‡‚‡ÌÂ Ì‡
‰˙Î„Ó‚Ëˇ ÔÓ·ÎÂÏ: ÔÓ„ÓÎÓ‚ÌË ‰‡ÒÚË˜ÌË ·˛‰-
ÊÂÚÌË Ë ‰Û„Ë Ò˙Í‡˘ÂÌËˇ Ë ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘Ó ÒÚËÏÛ-
ÎË‡ÌÂ Ì‡ ‡ÒÚÂÊ‡, Ò˙˜ÂÚ‡ÌÓ Ò˙Ò Ò˙Í‡˘ÂÌËˇ
Ì‡ ÌÂÔÓËÁ‚Ó‰ËÚÂÎÌË ‡ÁıÓ‰Ë. œ‡‚ËÚÂÎÒÚ‚‡Ú‡
Ì‡ Ì‡È-„ÓÎÂÏËÚÂ Â‚ÓÔÂÈÒÍË ‰˙Ê‡‚Ë Ë ˙ÍÓ‚Ó-
‰ËÚÂÎËÚÂ Ì‡ ≈— ÔËÎ‡„‡Ú Ô˙‚Ëˇ ÏÂÚÓ‰, Ï‡Í‡ ̃ Â
Â Ó˜Â‚Ë‰ÌÓ ÌÂ„Ó‰ÂÌ. — ÔÓÎËÚËÍ‡Ú‡ Ì‡ ·ÛÚ‡ÎÌË
ÂÒÚËÍˆËË ÒÂ ‡ÁÛ¯‡‚‡ Ò‡Ï‡Ú‡ Ú˙Í‡Ì Ì‡ ËÍÓ-
ÌÓÏË˜ÂÒÍËÚÂ ÒËÒÚÂÏË Ì‡ Á‡‰Î˙ÊÌÂÎËÚÂ ÒÚ‡ÌË.
»ÍÓÌÓÏËÍËÚÂ ËÏ ÔÂÒÚ‡‚‡Ú ‰‡ ÔÓËÁ‚ÂÊ‰‡Ú, ‰‡
Ò˙Á‰‡‚‡Ú Á‡ÂÚÓÒÚ, ‰ÓıÓ‰Ë, ÂÍÒÔÓÚ, ÔËıÓ‰Ë Á‡
·˛‰ÊÂÚ‡ Ë Á‡ Ó·ÒÎÛÊ‚‡ÌÂ Ì‡ ÔÛ·ÎË˜ÌËˇ ‰˙Î„, ‰‡
ÓÒË„Ûˇ‚‡Ú ÌÓÏ‡ÎÌÓ ‰ÂÏÓ„‡ÙÒÍÓ ‡Á‚ËÚËÂ, ‰‡
ÓÔ‡Á‚‡Ú ÓÍÓÎÌ‡Ú‡ ÒÂ‰‡. ¿‚ÚÓËÚÂ Ì‡ ÚÓÁË ÔÓ‰-
ıÓ‰ ÌˇÏ‡Ú ÓÚ„Ó‚Ó Ì‡ ‚˙ÔÓÒ‡: ÓÚÍ˙‰Â ̆ Â ‰ÓÈ‰‡Ú
ÒÂ‰ÒÚ‚‡Ú‡ Á‡ Ó·ÒÎÛÊ‚‡ÌÂ Ì‡ Ó„ÓÏÌËˇ ‰˙Î„?

≈‰ËÌÒÚ‚ÂÌËˇÚ ËÁıÓ‰ ÓÚ ‰˙Î„Ó‚‡Ú‡ ÍËÁ‡ Â
˜ÂÁ ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘Ó ÒÚËÏÛÎË‡ÌÂ Ì‡ ËÍÓÌÓÏËÍ‡Ú‡,
Ò˙˜ÂÚ‡ÌÓ Ò˙Ò Ò˙Í‡˘ÂÌËˇ Ì‡ ÌÂÔÓËÁ‚Ó‰ËÚÂÎÌË
Ë Ó˜Â‚Ë‰ÌÓ ÌÂ‡ˆËÓÌ‡ÎÌË ‡ÁıÓ‰Ë. “‡Í‡ ˘Â ÒÂ
Ò˙Á‰‡‚‡ ÔÓ-„ÓÎˇÏÓ ÔÓËÁ‚Ó‰ÒÚ‚Ó, Á‡ÂÚÓÒÚ, ËÁ-
ÌÓÒ, ÔÓ‚Â˜Â ‰ÓıÓ‰Ë, ÔÓÒÚ˙ÔÎÂÌËˇ ‚ ·˛‰ÊÂÚ‡ Ë
ÓÒË„ÛËÚÂÎÌ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡, ÔÓ-„ÓÎÂÏË ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒ-
ÚË Á‡ Ó·ÒÎÛÊ‚‡ÌÂ Ì‡ ÔÛ·ÎË˜ÌËˇ ‰˙Î„, ÔÓ-ÛÒÔÂ¯-
ÌÓ ÒÓˆË‡ÎÌÓ Ë ÍÛÎÚÛÌÓ ‡Á‚ËÚËÂ.

¬ ÚÓÁË ÍÓÌÚÂÍÒÚ Â Ì‡ÎÓÊËÚÂÎÌ‡ Â‚ËÁËˇ Ì‡
ÔÓ‰ıÓ‰‡ ÒÔˇÏÓ √˙ˆËˇ. —Â„‡¯ÌËˇÚ ·ÛÚ‡ÎÂÌ
ÔÓ‰ıÓ‰ Ì‡ ìÚÓÈÍ‡Ú‡î ÌˇÏ‡ ¯‡ÌÒÓ‚Â Á‡ ÛÒÔÂı.
ÕËÍÓÂ Â‚ÓÔÂÈÒÍÓ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚Ó ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡
ËÁÔ˙ÎÌË ÛÎÚËÏ‡ÚË‚ÌËÚÂ ËÁËÒÍ‚‡ÌËˇ, Ì‡Î‡„‡ÌË Ì‡

√˙ˆËˇ ÒÂ„‡. œË Ú‡Í‡‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡, ‰ÓË ÒÎÂ‰
ÓÚÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ „ÓÎˇÏ‡ ˜‡ÒÚ ÓÚ ‰˙Î„‡ Ë ‰‡ÊÂ
√˙ˆËˇ ‰‡ ÔÂÒÚ‡ÌÂ ‰‡ ËÁÔ˙ÎÌˇ‚‡ Ì‡È-ÂÎÂÏÂÌ-
Ú‡ÌËÚÂ ÒË ÙÛÌÍˆËË Í‡ÚÓ ‰˙Ê‡‚‡, ÚˇıÌ‡Ú‡ ËÍÓ-
ÌÓÏËÍ‡ ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ Ò˙Á‰‡‰Â ÂÒÛÒË Á‡ ËÁÔÎ‡-
˘‡ÌÂ Ì‡ ‰˙Î„‡ ÔÂÁ ÒÎÂ‰‚‡˘ËÚÂ 15-20 „Ó‰ËÌË.
—Ú‡Ì‡Ú‡ ÒÂ ÔÂ‚˙˘‡ ‚ ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍ‡, ÒÓˆË‡Î-
Ì‡ Ë ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍ‡ ÛËÌ‡ Ò ÌÂÔÂ‰‚Ë‰ËÏË ÔÓÒÎÂ‰-
ÒÚ‚Ëˇ Á‡ ̂ ˇÎ‡ ≈‚ÓÔ‡. Õ‡Í‡Á‚‡Ú ÊÂÒÚÓÍÓ „˙ˆÍËˇ
Ì‡Ó‰, ·ÂÁ ‰‡ Â ‚ËÌÓ‚ÂÌ Á‡ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ËÚÂ ·ÂÁÓ-
·‡ÁËˇ Ì‡ ÌÂ„Ó‚ËÚÂ ÔÓÎËÚËˆË Ë ·‡ÌÍÂË.

ŒÒ‚ÂÌ ÚÓ‚‡ √ÂÏ‡ÌËˇ, ÍÓˇÚÓ ÔÂ˜ÂÎÂ¯Â ‰ÓÒ-
ÍÓÓ ÓÚ Á‡‰Î˙ÊÌˇÎÓÒÚÚ‡ Ì‡ √˙ˆËˇ Ë ‰Û„ËÚÂ
Â‚ÓÔÂÈÒÍË ÒÚ‡ÌË, ÒÂ„‡ Ô‡Í ̆ Â ÔÂ˜ÂÎË, ÔÓÌÂÊÂ
‚ÁÂÏ‡ Á‡ÂÏË ÓÚ Ò‚ÂÚÓ‚ÌËÚÂ Ô‡Á‡Ë ÔË ÌËÒÍ‡
ÎËı‚‡ Ë „Ë ËÁÔÓÎÁ‚‡ Á‡ ÍÂ‰ËÚË‡ÌÂ Ì‡ √˙ˆËˇ ÔË
Ï‡ÎÍÓ ÔÓ-‚ËÒÓÍ‡ ÎËı‚‡. ¿ √ÂÏ‡ÌËˇ Á‡ÂÏ‡ ÒÂ‰-
ÒÚ‚‡ ÓÚ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ËÚÂ Ô‡Á‡Ë, ÔÓÌÂÊÂ ÌˇÏ‡ Ì‡ÎË˜-
ÌË Ë ÔÓ‡‰Ë ‚ËÒÓÍ‡Ú‡ ÒË ÔÛ·ÎË˜Ì‡ Á‡‰Î˙ÊÌˇÎÓÒÚ
- 81,7% ÓÚ ¡¬œ ‚ Í‡ˇ Ì‡ 2011 „. “ˇ Ó·‡˜Â ÒÂ
ÔÓÎÁ‚‡ Ò ‰Ó‚ÂËÂÚÓ Ì‡ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚‡Ú‡ Ó·˘ÌÓÒÚ,
ÔÓÌÂÊÂ ÌÂÈÌ‡Ú‡ ËÍÓÌÓÏËÍ‡ ‡·ÓÚË ‰Ó·Â Ë ÔÎ‡-
ÚÂÊÓÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚÚ‡ È Â ÒË„ÛÌ‡. ¬ ÒıÓ‰Ì‡, Ï‡Í‡
Ë ÌÂ ÚÓÎÍÓ‚‡ ‰Ó·‡ ÔÓÁËˆËˇ, Â Ë ‘‡ÌˆËˇ Ò
ÌÂÈÌ‡Ú‡ Á‡‰Î˙ÊÌˇÎÓÒÚ ÓÚ 85,4% ÓÚ ¡¬œ.

œÓ-‡ˆËÓÌ‡ÎÌÓ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔËÂÏÂ ÒÏÂÍ˜ÂÌ
ÔÓÒÚÂÔÂÌÂÌ ÔÓ‰ıÓ‰, ‚ÍÎ˛˜‚‡˘ „ÓÎˇÏ‡ Â‰ÛÍˆËˇ
Ì‡ ‰˙Î„‡ Í˙Ï ˜‡ÒÚÌËÚÂ Ë ÓÙËˆË‡ÎÌËÚÂ ÍÂ‰ËÚÓ-

Ë; ÁÌ‡˜ËÚÂÎÌÓ ‡ÁÒÓ˜‚‡ÌÂ Ì‡ ÔÎ‡˘‡ÌËˇÚ‡ ÔÓ
ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌËˇ ‰˙Î„; ÛÏÂÂÌË Ò˙Í‡˘ÂÌËˇ Ì‡ „˙ˆÍË-
ÚÂ ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË, ÒÓˆË‡ÎÌË, ÓÚ·‡ÌËÚÂÎÌË Ë ‰Û„Ë
ÔÓ„‡ÏË, Á‡ ‰‡ Ò‡ ÔÓÌÓÒËÏË Á‡ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡ Ë
ıÓ‡Ú‡; ÒÔÂˆË‡ÎÌË ÏÂÍË Á‡ ÒÔ‡‚Â‰ÎË‚Ó ‡Á-
ÔÂ‰ÂÎÂÌËÂ Ì‡ ÚÂÊÂÒÚËÚÂ Ì‡ ÍËÁ‡Ú‡ ÏÂÊ‰Û ‡Á-
ÎË˜ÌËÚÂ ÒÓˆË‡ÎÌË „ÛÔË; Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ ÓÚ„Ó‚Ó-
ÌÓÒÚ ÓÚ „˙ˆÍËÚÂ ÔÓÎËÚËˆË, ·‡ÌÍÂË Ë ‰Û„Ë, ‚Ë-
ÌÓ‚ÌË Á‡ ·ÂÁ‡ÁÒ˙‰ÌÓÚÓ Ì‡ÚÛÔ‚‡ÌÂ Ì‡ ‰˙Î„‡.

ŒÚ„Ó‚ÓÌÓÒÚ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÔÓÌÂÒ‡Ú Ò˙˘Ó ÎË˜ÌÓ-
ÒÚË Ë ËÌÒÚËÚÛˆËË ËÁ‚˙Ì √˙ˆËˇ: ˜ÛÊ‰ÂÒÚ‡ÌÌË
·‡ÌÍË - Á‡ ·ÂÁÓÚ„Ó‚ÓÌ‡Ú‡ ËÏ ÍÂ‰ËÚÌ‡ ÔÓÎËÚËÍ‡
ÒÔˇÏÓ √˙ˆËˇ, Ï‡Í‡ ˜Â Ò‡ ÁÌ‡ÂÎË Í‡Í‚Ó ÁÂÂ
Ú‡Ï; ≈‚ÓÔÂÈÒÍ‡Ú‡ ÍÓÏËÒËˇ, ≈‚ÓÔÂÈÒÍ‡Ú‡ ˆÂÌ-
Ú‡ÎÌ‡ ·‡ÌÍ‡ Ë ‰Û„Ë Â‚ÓÔÂÈÒÍË ËÌÒÚËÚÛˆËË,
ÍÓËÚÓ ÌÂ Â ‚˙ÁÏÓÊÌÓ ‰‡ ÌÂ Ò‡ ÁÌ‡ÂÎË ÔÂÁ „Ó-
‰ËÌËÚÂ Í‡Í‚Ó ÒÚ‡‚‡ ‚ √˙ˆËˇ, ÌÓ Ò‡ ·ÂÁ‰ÂÈÒÚ‚‡-
ÎË Ë Ò‡ Ì‡ÎË‚‡ÎË ÌÓ‚Ë Ë ÌÓ‚Ë ÂÒÛÒË. ÕˇÍÓÈ
ÏÓÊÂ ‰‡ ‚˙Á‡ÁË: Á‡˘Ó ‰‡ ÒÂ Ú˙ÒË ÓÚ„Ó‚ÓÌÓÒÚ
ÔÓÒÚÙ‡ÍÚÛÏ! ŒÚ„Ó‚Ó˙Ú ÏË Â ÔÓÒÚ: Á‡˘ÓÚÓ ÌÂÌ‡-
Í‡Á‡ÌÓÚÓ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂ (ËÎË Ì‡Û¯ÂÌËÂ) Â

покана за нови престъпления

(ËÎË Ì‡Û¯ÂÌËˇ) ‚ ·˙‰Â˘Â.
œ≈— ËÏ‡ ¯ËÓÍÓ ÔÓÎÂ Á‡ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍË ‰ÂÈ-

ÒÚ‚Ëˇ ‚ Ú‡ÁË Ó·Î‡ÒÚ: ‚ ≈‚ÓÔÂÈÒÍËˇ Ô‡Î‡ÏÂÌÚ,
‚ ≈‚ÓÔÂÈÒÍ‡Ú‡ ÍÓÏËÒËˇ, ‚ ‰Û„ËÚÂ Ó„‡ÌË Ì‡ ≈—,
‚ ÒÓˆË‡ÎËÒÚË˜ÂÒÍËÚÂ Ë ÒÓˆË‡Î‰ÂÏÓÍ‡ÚË˜ÂÒÍË-
ÚÂ Ô‡ÚËË ‚ ÒÚ‡ÌËÚÂ-˜ÎÂÌÍË. œ≈— ÏÓÊÂ ‰‡ ÔÂ‰-
ÎÓÊË Ë ÌÓ‚Ë Ë‰ÂË Á‡ ‡ÁÂ¯‡‚‡ÌÂ Ì‡ ‰˙Î„Ó‚‡Ú‡
ÍËÁ‡ ‚ ≈‚ÓÔ‡. œ≈— Úˇ·‚‡ ‰‡ ËÁ‡·ÓÚË ˆˇÎÓ-
ÒÚÌ‡ ÒÚ‡ÚÂ„Ëˇ Á‡ ‡ÁÂ¯‡‚‡ÌÂ Ì‡ ‰˙Î„Ó‚‡Ú‡
ÍËÁ‡, ‡ ‰‡ ÌÂ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡‚‡ Ò ËÁÓÎË‡ÌË ÍË-
ÚË˜ÌË ËÁÍ‡Á‚‡ÌËˇ ÔÓ ÚÓÁË ÔÓ·ÎÂÏ.

8. ‘ËÒÍ‡ÎÌËˇÚ Ò˙˛Á Ë ÌÂ„Ó‚ËÚÂ ‰ÂÒÚÛÍÚË‚-
ÌË ÔÓÒÎÂ‰ÒÚ‚Ëˇ. ÃÂÊ‰Û Ì‡Ò ÔÓ˜ÚË ÌˇÏ‡ ‡ÁÎË-
˜Ëˇ, ˜Â Ò‡ÏÓˆÂÎÌËÚÂ ÙËÒÍ‡ÎÌË Ó„‡ÌË˜ÂÌËˇ ÌÂ
Ò‡ Ô˙ÚˇÚ Á‡ ‡ÁÂ¯‡‚‡ÌÂ Ì‡ ‰˙Î„Ó‚Ëˇ ÔÓ·ÎÂÏ

‚ ≈—. “Ó‚‡ Â ÔÓ„Â¯ÌÓ Â¯ÂÌËÂ Ò ‡ÁÛ¯ËÚÂÎÌË
ÔÓÒÎÂ‰ÒÚ‚Ëˇ, Ì‡Ú‡ÔÂÌÓ Ì‡ ≈— Ë Â‚ÓÔÂÈÒÍËÚÂ
Ì‡Ó‰Ë ÓÚ ÍÓÌÒÂ‚‡ÚË‚ÌË ÔÓÎËÚËˆË Ë ËÍÓÌÓÏËÒ-
ÚË. ‘ËÒÍ‡ÎÌËˇÚ Ò˙˛Á ‚Í‡‚‡ ≈‚ÓÔ‡ ‚ ÒÚ‡„Ì‡ˆËˇ
ÔÂÁ ÒÎÂ‰‚‡˘ËÚÂ „Ó‰ËÌË. «‡ÔÓ˜‚‡ Â‰ÌÓ Á‡„Û·ÂÌÓ
‰ÂÒÂÚËÎÂÚËÂ. Õ‡Î‡„‡ÌËÚÂ ÂÒÚËÍˆËË ÔÓ‰ÍÓÔ‡-
‚‡Ú ÙÛÌ‰‡ÏÂÌÚ‡ Ì‡ ì—Ú‡ÚÂ„Ëˇ ≈‚ÓÔ‡ 2020î.
œË ÚÂÁË ÛÒÎÓ‚Ëˇ ÌÂ Â ‚˙ÁÏÓÊÂÌ Á‡ÎÓÊÂÌËˇÚ ‚
ÌÂˇ ÛÒÍÓÂÌ ìÁÂÎÂÌî Ë Í‡˜ÂÒÚ‚ÂÌ ‡ÒÚÂÊ.

‘ËÒÍ‡ÎÌËˇÚ Ò˙˛Á Ô‡‚Ë ÌÂ‚˙ÁÏÓÊÌÓ ÛÒÍÓ-
ÂÌÓÚÓ ‰Ó„ÓÌ‚‡˘Ó ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍÓ ‡Á‚ËÚËÂ Ì‡ ÔÓ-
·Â‰ÌËÚÂ ÒÚ‡ÌË, Í‡ÚÓ Ì‡¯‡Ú‡. «‡˘ÓÚÓ ‚ ÛÒÎÓ‚Ë-
ˇÚ‡ Ì‡ ·ÛÚ‡ÎÌË ÂÒÚËÍˆËË ÌˇÏ‡ ÛÒÍÓÂÌ ‡Ò-
ÚÂÊ. “Ó‚‡ ˘Â ·ÂÚÓÌË‡ ÒÂ„‡¯ÌËˇ ‡ÁÌÓÓ‰ÂÌ
ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË Ë ÒÓˆË‡ÎÂÌ Ò˙ÒÚ‡‚ Ì‡ ≈—, ÍÓÈÚÓ Â
Â‰Ì‡ ÓÚ ‚‡ÊÌËÚÂ ÔË˜ËÌË Á‡ Ì‡ÒÚÓˇ˘ËÚÂ ÏÛ ÔÓ-
·ÎÂÏË. — ‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌËÚÂ ÒË ËÌÒÚÛÏÂÌÚË, ÏÂÊ-
‰Û ÍÓËÚÓ Ë Ó„‡ÌË˜ÂÌËˇÚ‡ Á‡ ËÌÙÎ‡ˆËˇ, ÙËÒÍ‡Î-
ÌËˇÚ Ò˙˛Á ˘Â Á‡ÚÛ‰Ìˇ‚‡ Ë Ó·ÂÍÚË‚ÌËˇ ÔÓˆÂÒ
Ì‡ ÔÓÒÚÂÔÂÌÌÓ ËÁ‡‚Ìˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ˆÂÌËÚÂ ‚ Ó·˘-
ÌÓÒÚÚ‡. «‡˘ÓÚÓ ‚ ÔÓ-·Â‰ÌËÚÂ ÒÚ‡ÌË ÓÚ Ó·˘-
ÌÓÒÚÚ‡ Ò ÔÓ-ÌËÒÍÓ ÒÂ‰ÌÓ ˆÂÌÓ‚Ó ‡‚ÌË˘Â Ì‡-
ˆËÓÌ‡ÎÌËÚÂ ̂ ÂÌË ÌÂËÁ·ÂÊÌÓ ̆ Â ‡ÒÚ‡Ú ÔÓ-·˙ÁÓ,
Á‡ ‰‡ ÒÂ Ò·ÎËÊ‡‚‡Ú Ò ˆÂÌËÚÂ ‚ ‡Á‚ËÚËÚÂ ÒÚ‡-
ÌË-˜ÎÂÌÍË. «‡ ‰‡ „Ó ÔÓÒÚË„Ì‡Ú ·Â‰ÌËÚÂ ÒÚ‡ÌË,
˘Â Ò‡ ‚ ÔÓÒÚÓˇÌÌÓ Ì‡Û¯ÂÌËÂ Ì‡ Ó„‡ÌË˜ËÚÂÎË-
ÚÂ ‚ ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡Ì‡Ú‡ Ì‡ÒÍÓÓ ÂÙÂÂÌÚÌ‡ ‡ÏÍ‡
Ë ˘Â ·˙‰‡Ú Ì‡Í‡Á‚‡ÌË Á‡ ÚÓ‚‡, ·ÂÁ ‰‡ Ò‡ ‚ËÌÓ‚-

ÌË. “‡Í‡ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ÚË‚ÌËÚÂ Ô‡‚ËÎ‡ Ì‡ ·˛Í-
ÒÂÎÒÍ‡Ú‡ ·˛ÓÍ‡ˆËˇ ˘Â ÒÂ ÍÓÌÙÓÌÚË‡Ú Ò
Ó·ÂÍÚË‚ÌËÚÂ ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÔÓˆÂÒË, ÍÓËÚÓ ÌËÍÓÈ
ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ Á‡·‡ÌË ËÎË Á‡Ó·ËÍÓÎË.

‘ËÒÍ‡ÎÌËˇÚ Ò˙˛Á Á‡·Ë‚‡

поредния пирон в ковчега

Ì‡ Â‚ÓÔÂÈÒÍËˇ ÒÓˆË‡ÎÂÌ ÏÓ‰ÂÎ. –‡Á·Ë‡ ÒÂ,
ÒÚ‡‚‡ ‰ÛÏ‡ Á‡ Á‡Ô‡Á‚‡ÌÂ Ì‡ Â‡ÎËÒÚË˜ÂÌ ÒÓˆË-
‡ÎÂÌ ÏÓ‰ÂÎ, Ò˙Ó·‡ÁÂÌ Ò ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍËˇ ÔÓÚÂÌ-
ˆË‡Î Ì‡ Ó·˘ÌÓÒÚÚ‡ Ë Ì‡ ÒÚ‡ÌËÚÂ-˜ÎÂÌÍË. ¿ ÒÓ-
ˆË‡ÎÌËˇÚ ÏÓ‰ÂÎ ·Â¯Â Ë ‚ÒÂ Ó˘Â Â Â‰Ì‡ ÓÚ
„Ó‰ÓÒÚËÚÂ Ì‡ ÒÎÂ‰‚ÓÂÌÌ‡ ≈‚ÓÔ‡, Á‡ ‡ÁÎËÍ‡ ÓÚ
‡Ì„ÎÓÒ‡ÍÒÓÌÒÍËˇ ÍÓÌÒÂ‚‡ÚË‚ÂÌ ÏÓ‰ÂÎ. ΔËÁÌÂ-
ÌÓ ‚‡ÊÌËÚÂ ÒÓˆË‡ÎÌË ËÁÏÂÂÌËˇ Ì‡ ËÍÓÌÓÏË˜Â-
ÒÍ‡Ú‡ ÔÓÎËÚËÍ‡ ÒÂ ÊÂÚ‚‡Ú ‚ ËÏÂÚÓ Ì‡ ÍÎË¯ÂÚÓ
Á‡ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚‡ ÒÚ‡·ËÎÌÓÒÚ.

‘ËÒÍ‡ÎÌËˇÚ Ò˙˛Á Ë ÔÂ‰¯ÂÒÚ‚‡ÎËˇÚ „Ó Ô‡ÍÚ
ì≈‚Ó ÔÎ˛Òî Ì‡Î‡„‡Ú ÌÂÔÓÌˇÚÌË Á‡ ÏÂÌ Ô‡‚ËÎ‡
Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ Ì‡ ÒÚ‡ÌËÚÂ-˜ÎÂÌÍË ‚ Ì‡·Ë‡ÌÂÚÓ Ì‡
ÒÂ‰ÒÚ‚‡ ‚˙‚ ‘ÓÌ‰‡ Á‡ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚‡ ÒÚ‡·ËÎÌÓÒÚ.
“Â ÔÓÒÚ‡‚ˇÚ ‚ ÌÂÔÓÒËÎÌ‡ ÒËÚÛ‡ˆËˇ ÔÓ-·Â‰ÌËÚÂ
ÒÚ‡ÌË, ÍÓËÚÓ ÌÂ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÓÚ‰ÂÎˇÚ ÂÒÛÒË, Á‡
‰‡ ÔÓÏ‡„‡Ú Ì‡ ‰‡ÎÂ˜ ÔÓ-·Ó„‡ÚË ÒÚ‡ÌË-˜ÎÂÌÍË Ò
·ÂÁÓÚ„Ó‚ÓÌÓ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ó ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂ. «‰‡‚‡Ú‡
ÎÓ„ËÍ‡ ‰ËÍÚÛ‚‡ Ì‡È-·Â‰ÌËÚÂ ÒÚ‡ÌË-˜ÎÂÌÍË ‰‡
·˙‰‡Ú ÓÒ‚Ó·Ó‰ÂÌË ÓÚ Ú‡ÍË‚‡ ‚ÌÓÒÍË. ÕËÏ‡ ÚÓ‚‡
ÌÂ ÒÂ ‡Á·Ë‡ ÓÚ ˙ÍÓ‚Ó‰ËÚÂÎËÚÂ Ì‡ ≈—!

‘ËÒÍ‡ÎÌËˇÚ Ò˙˛Á ÔÓÏÂÌˇ ‡‰ËÍ‡ÎÌÓ ÛÒÎÓ-
‚ËˇÚ‡ Á‡ ˜ÎÂÌÒÚ‚Ó ‚ Â‚ÓÁÓÌ‡Ú‡. œÓ ÔËÌˆËÔ
Í‡ÚÓ ˜ÎÂÌ Ì‡ ≈— ÏˇÒÚÓÚÓ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ Â ‚ Â‚Ó-
ÁÓÌ‡Ú‡. ¬˙ÔÓÒ˙Ú Â ÌÂ ‰‡ÎË, ‡ ÍÓ„‡ Ë Í‡Í ˘Â ÒÂ
ÔËÒ˙Â‰ËÌËÏ. “ÂÁË ÛÒÎÓ‚Ëˇ ÒÂ„‡ ÒÂ ÔÓÏÂÌˇÚ
„Î‡‚ÌÓ ‚ ‰‚Â Ì‡Ô‡‚ÎÂÌËˇ - ÔÓ Û˜‡ÒÚËÂÚÓ ‚˙‚
‘ÓÌ‰‡ Á‡ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚‡ ÒÚ‡·ËÎÌÓÒÚ Ë ÔÓ Ò·ÎËÊ‡-
‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‰‡Ì˙˜Ì‡Ú‡ ÔÓÎËÚËÍ‡.

Õ‡¯ÂÚÓ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚Ó ÌÂ ÊÂÎ‡Â ‰‡ ÒÂ ÔË-
Ò˙Â‰ËÌËÏ ÒÂ„‡ Í˙Ï Â‚ÓÁÓÌ‡Ú‡. ¿Á Ò˙Ï Ì‡ Ò˙˘Ó-

ÚÓ ÏÌÂÌËÂ. –‡ÁÎËÍ‡Ú‡ ÏÂÊ‰Û ÏÂÌ Ë Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ-
‚ÓÚÓ Ó·‡˜Â Â ‚ ÔË˜ËÌËÚÂ. œ‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ ÌÂ
ÊÂÎ‡Â Ò·ÎËÊ‡‚‡ÌÂ Ì‡ ‰‡Ì˙˜Ì‡Ú‡ ÔÓÎËÚËÍ‡ ‚
‡ÏÍËÚÂ Ì‡ Â‚ÓÁÓÌ‡Ú‡. ”Ê Ò‡ Á‡ ÙËÒÍ‡ÎÂÌ Ò˙˛Á
Ë ÙËÒÍ‡ÎÌ‡ ËÌÚÂ„‡ˆËˇ, ‡ ÌÂ ÊÂÎ‡ˇÚ Ó·˘‡
‰‡Ì˙˜Ì‡ ÔÓÎËÚËÍ‡! “Ó‚‡ Â

погрешна и
незащитима позиция

Á‡˘ÓÚÓ ÌÂ Â ‚˙ÁÏÓÊÌ‡ ÙËÒÍ‡ÎÌ‡ ËÌÚÂ„‡ˆËˇ ·ÂÁ
Â‰ËÌÌ‡ ‰‡Ì˙˜Ì‡ ÔÓÎËÚËÍ‡.

¡˙Î„‡Ëˇ ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ÓÚÒÚÓˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡Ú‡
ÒË Ì‡ ìÔÎÓÒÍËî Ë ÌËÒÍË ÔÂÍË ‰‡Ì˙ˆË, ÍÓËÚÓ
ÓÒ‚ÂÌ ˜Â Ò‡ ‡ÌÚËÂ‚ÓÔÂÈÒÍË, Ò‡ Ë ‡ÌÚËÒÓˆË‡Î-
ÌË. ÕÂ Â ‚ˇÌÓ, ˜Â ÌËÒÍËÚÂ ‰‡Ì˙ˆË ÔË‚ÎË˜‡ÎË
˜ÛÊ‰Ë ËÌ‚ÂÒÚËˆËË. ÀÓ„Ë˜ÂÒÍËÚÂ ‡„ÛÏÂÌÚË ÔÓ-
ÚË‚ Ú‡ÍÓ‚‡ Ú‚˙‰ÂÌËÂ Ò‡ ÏÌÓ„Ó, ‡ Ë ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ
„Ó‰ËÌË „Ó ÔÓÚ‚˙‰Ëı‡. «‡˘ÓÚÓ ÔË‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÌÓÒÚ-
Ú‡ Ì‡ Â‰Ì‡ ÒÚ‡Ì‡ Á‡ ˜ÛÊ‰Ë ËÌ‚ÂÒÚËÚÓË Á‡‚ËÒË
ÓÚ ÏÌÓ„Ó Ù‡ÍÚÓË Ë ÍÓÔÓ‡ÚË‚ÌËˇÚ ‰‡Ì˙Í Â Ò‡ÏÓ
Â‰ËÌ ÓÚ Úˇı, ÓÔÂ‰ÂÎˇÌ ÓÚ —‚ÂÚÓ‚ÌËˇ ËÍÓÌÓÏË-
˜ÂÒÍË ÙÓÛÏ ÔÓ ÁÌ‡˜ËÏÓÒÚ Ì‡ ‰Â‚ÂÚÓ ÏˇÒÚÓ. »
‡ÍÓ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ Ú˙ÒË ÌˇÍ‡Í‚‡ ‚˙ÁÍ‡ ÏÂÊ‰Û
˜ÛÊ‰Ë ËÌ‚ÂÒÚËˆËË Ë ÍÓÔÓ‡ÚË‚ÂÌ ‰‡Ì˙Í, Ú‡Í‡‚‡
‚˙ÁÍ‡ ÌˇÏ‡ ÏÂÊ‰Û ˜ÛÊ‰Ë ËÌ‚ÂÒÚËˆËË Ë ‰‡Ì˙Í‡
‚˙ıÛ ‰ÓıÓ‰ËÚÂ Ì‡ ÙËÁË˜ÂÒÍËÚÂ ÎËˆ‡.

ÕÂÔÓÌˇÚÌÓ Á‡˘Ó Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ Ï˙Î˜Ë ÔÓ
‚ÌÓÒÍËÚÂ ÌË ‚˙‚ ‘ÓÌ‰‡ Á‡ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚‡ ÒÚ‡·ËÎ-
ÌÓÒÚ. “Ó‚‡ Â „Î‡‚Ì‡Ú‡ ÔË˜ËÌ‡, ÍÓˇÚÓ Ì‡Î‡„‡ ‰‡
ÒÂ ‚˙Á‰˙Ê‡ÏÂ Á‡ÒÂ„‡ ÓÚ ÔËÒ˙Â‰ËÌˇ‚‡ÌÂ Í˙Ï
Â‚ÓÁÓÌ‡Ú‡. ¡˙Î„‡Ëˇ ÌÂ ‡ÁÔÓÎ‡„‡ Ò ÂÒÛÒË Á‡
Û˜‡ÒÚËÂ ‚ ÚÓÁË ÙÓÌ‰. «‡Â‰ÌÓ Ò ‰Û„ËÚÂ ËÁÚÓ˜ÌÓ-
Â‚ÓÔÂÈÒÍË ÒÚ‡ÌË Úˇ·‚‡ ‰‡ Ì‡ÒÚÓˇ‚‡ÏÂ Á‡ ÔÓ-
ÏÂÌË ‚ ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡ Á‡ ÌÂ„Ó‚ÓÚÓ ÙÓÏË‡ÌÂ, Ú‡Í‡
˜Â ÒÚ‡ÌËÚÂ-˜ÎÂÌÍË Ò ¡¬œ Ì‡ ˜Ó‚ÂÍ ÓÚ Ì‡ÒÂÎÂ-
ÌËÂÚÓ ÔÓ‰ 75% ÓÚ ÒÂ‰ÌÓÚÓ ‚ Â‚ÓÁÓÌ‡Ú‡ ‰‡
·˙‰‡Ú ÓÒ‚Ó·Ó‰ÂÌË ÓÚ ‚ÌÓÒÍË.

œ≈— Úˇ·‚‡ ‰‡ ËÁ‡·ÓÚË Ë Ó·ˇ‚Ë ÔÓÁËˆËˇ ÔÓ
ÔÓÒÓ˜ÂÌËÚÂ Ë ‰Û„Ë ‰ÂÒÚÛÍÚË‚ÌË ÔÓÒÎÂ‰ÒÚ‚Ëˇ
ÓÚ Ò˙Á‰‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‘ËÒÍ‡ÎÌËˇ Ò˙˛Á Ë ‰‡ ÏÓ·ËÎË-
ÁË‡ Ò˙ÔÓÚË‚‡Ú‡ Á‡ ÚˇıÌÓÚÓ ÔÂ‰ÓÚ‚‡Úˇ‚‡ÌÂ.

9. ƒ˙Î„Ó‚‡Ú‡ ÍËÁ‡ Ë ÂÈÚËÌ„Ó‚ËÚÂ ‡„ÂÌˆËË.
Õ‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ Ú‡ÍË‚‡ ‡„ÂÌˆËË Â Â‰ËÌ ÓÚ ËÌÒÚÛ-
ÏÂÌÚËÚÂ Ì‡ ÍÓÌÒÂ‚‡ÚË‚Ì‡Ú‡ ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍ‡ ÚÂÓ-
Ëˇ ‚˙‚ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚‡Ú‡ Ó·Î‡ÒÚ. ¬ ÚˇıÌÓÚÓ Ò˙˘Â-
ÒÚ‚Û‚‡ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ Â ËÏ‡ÎÓ ÌˇÍÓË ‡ˆËÓÌ‡ÎÌË
ÓÒÌÓ‚‡ÌËˇ ÔÂ‰Ë „Ó‰ËÌË. — ÚÂ˜ÂÌËÂ Ì‡ ‚ÂÏÂÚÓ
Ó·‡˜Â ÚÂ Á‡ÔÓ˜Ì‡ı‡ ‰‡ ÁÎÓÛÔÓÚÂ·ˇ‚‡Ú Ò˙Ò ÒÔÂ-
ˆË‡ÎÌÓÚÓ ÒË ÔÓÎÓÊÂÌËÂ Ë ‰‡ Ì‡Î‡„‡Ú ÔÓ‚ÒÂÏÂ-
ÒÚÌÓ ‰Ó„ÏËÚÂ Ì‡ ÍÓÌÒÂ‚‡ÚË‚ÌËÚÂ ¯ÍÓÎË ‚
ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍ‡Ú‡ ÚÂÓËˇ Í‡ÚÓ ËÒÚËÌ‡ ÓÚ ÔÓÒÎÂ‰Ì‡
ËÌÒÚ‡ÌˆËˇ, ÌÂÔÓ‰ÎÂÊ‡˘‡ Ì‡ Ó·Ò˙Ê‰‡ÌÂ Ë ÔÂ-
ˆÂÌÍ‡; ‰‡ Ï‡ÌËÔÛÎË‡Ú Ò‚ÂÚÓ‚ÌËÚÂ Ë Â„ËÓÌ‡Î-
ÌËÚÂ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ë Ô‡Á‡Ë; ‰‡ ÔÂ‰Â¯‡‚‡Ú Ò˙‰·‡-
Ú‡ ÌÂ Ò‡ÏÓ Ì‡ ÓÚ‰ÂÎÌË ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ë ËÌÒÚËÚÛˆËË,
ÌÓ Ë Ì‡ ‰˙Ê‡‚Ë Ë ‰ÓË Ì‡ Ó·Â‰ËÌÂÌËˇ ÓÚ ‰˙Ê‡-
‚Ë. ƒÓÔÛÒÌ‡ı‡ „Û·Ë „Â¯ÍË ‚ ÂÈÚËÌ„ËÚÂ Ì‡
Ó„ÓÏÌË ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ë ËÌÒÚËÚÛˆËË ‚ 2008 „. ÌÂÔÓ-
ÒÂ‰ÒÚ‚ÂÌÓ ÔÂ‰Ë ‡Á„˙˘‡ÌÂÚÓ Ì‡ „ÎÓ·‡ÎÌ‡Ú‡
ÍËÁ‡. ¡Ë‚¯Ë ÒÎÛÊËÚÂÎË Ì‡ ÚÂÁË ‡„ÂÌˆËË ËÁÌÂ-
ÒÓı‡ ‰ËÒÍÂ‰ËÚË‡˘Ë Ù‡ÍÚË Á‡ ‰ÂÈÌÓÒÚÚ‡ Ë
‚Á‡ËÏÓÓÚÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡ ËÏ Ò ÍÎËÂÌÚË. “ÂÁË ‡„ÂÌˆËË
ËÁË„‡ı‡ Ï‡˘‡·Ì‡ ‰ÂÒÚÛÍÚË‚Ì‡ ÓÎˇ Á‡ ÛÒÎÓÊ-
Ìˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ Ú‡Í‡ Ì‡Â˜ÂÌ‡Ú‡ ì‰˙Î„Ó‚‡ ÍËÁ‡î ‚
≈‚ÓÔ‡ ˜ÂÁ Ï‡ÌËÔÛÎË‡ÌÂ Ì‡ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ËÚÂ Ô‡-
Á‡Ë. ì—Ú‡Ì‰‡‰ & œÛ˙Òî ‰ÓË ÒÂ Ì‡ÏÂÒË ‚˙‚
‚˙ÚÂ¯Ì‡Ú‡ ÔÓÎËÚËÍ‡ Ì‡ —¿Ÿ, ‚ÁÂÏ‡ÈÍË ÒÚ‡Ì‡
‚ ÔÓÎÁ‡ Ì‡ –ÂÔÛ·ÎËÍ‡ÌÒÍ‡Ú‡ Ô‡ÚËˇ ÒÂ˘Û ÔÂ-
ÁË‰ÂÌÚ‡ Ë ƒÂÏÓÍ‡ÚË˜ÂÒÍ‡Ú‡ Ô‡ÚËˇ.

»Ï‡ ‡ÁÎË˜ÌË Ë‰ÂË ÔÓ ·˙‰Â˘ÂÚÓ Ì‡ ÚÂÁË
‡„ÂÌˆËË: ÓÚ Í‡ÈÌË, Ì‡ÒÚÓˇ‚‡˘Ë Á‡ ÚˇıÌ‡Ú‡ ÎËÍ-
‚Ë‰‡ˆËˇ, ‰Ó ÔÓ-ÛÏÂÂÌË, Ò‚ÂÊ‰‡˘Ë ÒÂ ‰Ó Á‡ÒËÎ-
‚‡ÌÂ Ì‡ Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌËˇ Ë ‰˙Ê‡‚ÌËˇ ÍÓÌÚÓÎ ‚˙ıÛ
‰ÂÈÌÓÒÚÚ‡ ËÏ, ÔÓ‚Ë¯‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÚˇıÌ‡Ú‡ ÓÚ„Ó‚Ó-
ÌÓÒÚ, ÔÓ Ì‡Î‡„‡ÌÂ Ì‡ Ó„‡ÌË˜ÂÌËˇ ‰‡ ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡Ú
ÂÁÛÎÚ‡ÚËÚÂ ÓÚ ‡Ì‡ÎËÁËÚÂ Á‡ ‰˙Ê‡‚Ë Ë Â„ËÓÌË,
·ÂÁ ËÁË˜ÌÓÚÓ Ò˙„Î‡ÒËÂ Ì‡ Ò˙ÓÚ‚ÂÚÌËÚÂ Ô‡‚Ë-
ÚÂÎÒÚ‚‡, ÔÓ Ó·ı‚‡Ú‡ Ì‡ ‰ÂÈÌÓÒÚÚ‡ ËÏ, ÔÓ ËÁÔÓÎÁ-
‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÚÂıÌËÚÂ ÓˆÂÌÍË ÓÚ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ËÚÂ Ô‡Á‡-
Ë, ÔÓ Ò˙Á‰‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÌÂÁ‡‚ËÒËÏ‡ Â‚ÓÔÂÈÒÍ‡
ÂÈÚËÌ„Ó‚‡ ‡„ÂÌˆËˇ.

ΔÂÎ‡ÚÂÎÌÓ Â œ≈— ‰‡ Ó·ˇ‚Ë Ò‚Óˇ ÔÓÁËˆËˇ ÔÓ
ˆÂÎÂÒ˙Ó·‡ÁÌÓÒÚÚ‡, ÔÓ ‰ÂÈÌÓÒÚÚ‡ Ë ·˙‰Â˘ÂÚÓ
Ì‡ ÚÂÁË ‡„ÂÌˆËË, ‡ Ò˙˘Ó Ë ÔÓ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌÓÚÓ
Ò˙Á‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ ≈‚ÓÔÂÈÒÍ‡ ÂÈÚËÌ„Ó‚‡ ‡„ÂÌˆËˇ.

10. ◊Ó‚Â˜ÂÒÚ‚ÓÚÓ Â ËÁÔ‡‚ÂÌÓ ÔÂ‰ ÏÌÓ„Ó
ÒÂËÓÁÌË ‰˙Î„ÓÒÓ˜ÌË ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‡ÚÂÎÒÚ‚‡. »Ï‡Ï
ÔÂ‰‚Ë‰ ‰ÂÏÓ„‡ÙÒÍ‡Ú‡ ÍËÁ‡ ‚ ≈‚ÓÔ‡, Á‡‰‡‚‡-
˘ËÚÂ ÒÂ ÂÍÓÎÓ„Ë˜Ì‡, ÂÌÂ„ËÈÌ‡, ı‡ÌËÚÂÎÌ‡ Ë
‚Ó‰Ì‡ ÍËÁ‡ ‚ „ÎÓ·‡ÎÂÌ Ï‡˘‡· ÔÂÁ ÒÎÂ‰‚‡˘ËÚÂ
‰ÂÒÂÚËÎÂÚËˇ. œÓ‡‰Ë ÚÓ‚‡ Ì‡Â‰ Ò ‰ÂÈÒÚ‚ËˇÚ‡
ÒË ÔÓ Â¯‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÚÂÍÛ˘ËÚÂ ÓÒÚË ÔÓ·ÎÂÏË Ì‡
Â‚ÓÔÂÈÒÍËÚÂ „‡Ê‰‡ÌË œ≈— Úˇ·‚‡ ‰‡ ÔÓ‰„ÓÚ‚Ë
Ò‚ÓË ‰˙Î„ÓÒÓ˜ÌË ÒÚ‡ÚÂ„ËË Ë ÔÓÎËÚËÍË ÔÓ ËÁ-
·ÓÂÌËÚÂ ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ÚÂÊÍË ÒÚ‡ÚÂ„Ë˜ÂÒÍË
ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‡ÚÂÎÒÚ‚‡.

Мерките на “тройката”
наказват жестоко гръцкия

народ, а не политиците

Снимка БГНЕС
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ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.00 Унион -

Дуисбург
21.30 Щутгарт -
Кайзерслаутерн

ПО НОВА СПОРТ
15.10 Тотнъм - Стивънидж (П)

17.00 АПОЕЛ - Лион (П)
ПО РИНГ

12.00 Твенте - Шалке (П)
14.30 Спортинг - Манчестър Сити (П)

И АТЛЕТИТЕ СЕ
СДОБИХА СЪС
ЗАЛА НА СЛАВАТА

еждународната федерация по
лека атлетика (IAAF) създаде
собствена Зала на славата.
Сред първите 12 приети чле-

Бившата звезда на Франция и Манчестър Юнайтед  Ерик Кантона, сега спортен
директор на американския Ню Йорк Космос, и президентът на световния, европейски
и испански шампион Барселона Сандро Росел позират на откриването на IV глобален

спортен форум в Барселона, който се закрива днес

Дейвид Бекъм държи в лявата си ръка
кутия от бира, с която бе замерян по

време на 1/4-финалния плейоф на
Шампионската лига в зона КОНКАКАФ

на Лос Анджелис Галакси с Торонто 2:2.
Английската суперзвезда бе обстрелван

и с ленти при почти всеки опит да
изпълни ъглов удар. Головете вкараха

Майк Макгий (29) и Лендън Донован (88),
а за канадците се разписаха Райън

Джонсън (12) и Луис Силва (63)

Снимка БГНЕС

М

Звездата на Сантос Неймар танцува,
след като е отбелязал третия си гол във

вратата на Интернасионал 3:1 в мач от
Група 1 на Копа Либертадорес. Победата

за бразилците, които са носители на
трофея, бе първа, след като на старта

паднаха от боливийския Дъ Стронгест.
Аржентинският шампион Бока Хуниорс пък
падна у дома от бразилския Флуминензе в

Група 4 и прекъсна серията си от 36
мача без поражение във всички турнири

нове са Джеси Оуенс, Карл Люис и
Фани Бланкерс-Коен.

Залата на славата, която се прави
в чест на 100-годишнината на IAAF,
ще приеме общо 24 атлети през тази
година. Втората дузина членове ще
бъдат обявени не по-късно от 24 но-
ември, когато е официалното търже-
ство за юбилея в Барселона.

От световната федерация разкри-
ха, че критерият за включване в За-
лата на славата е поне два олимпий-
ски или два световни златни медала,
както и поставянето на поне един све-
товен рекорд. Освен това атлетите
трябва да са сложили край на кари-
ерата си преди поне 10 години.

Останалите членове от първата
вълна са легендите Абебе Бикила,
Пааво Нурми, Емил Затопек, Ал
Ортър, Адемар да Силва, Ед Моузес,
Бети Кътбърт, Джаки Джойнър-Кърси
и Ван Джунся.

МОНТАНА УРЕДИ
2-МА ЧУЖДЕНЦИ
ЗА ЛЕВСКИ

Монтана ще може да разчита
на новите си чуждестранни
попълнения Дебое Борис и Коло-
ло Мисенду Мину в мача с Левски
в неделя от 13,30 ч. Жълтите кар-
ти на играчите пристигнаха и два-
мата вече имат картотеки в БФС.
Очаква се камерунецът Дебое да
започне като титуляр в защитата.
Вратарят от Франция Мину обаче
вероятно ще остане резерва на
Ивайло Яначков.

реньорът на Локомотив Пловдив
Емил Велев освободи аржентине-
ца Себастиан Рикардо Наяр.
Халфът пристигна на проби в клу-

ВЕЛЕВ НЕ ХАРЕСА
АРЖЕНТИНЕЦА

Т
ба преди десетина дни, а в сряда игра
в контролата срещу юношите старша
възраст на черно-белите, спечелена от
представителния тим с 4:1. В нея 2 гола
отбеляза Христо Спасов, 1 добави Лю-
бомир Витанов, а младоците си вкара-
ха и автогол. “Смърфовете” се готвят
за домакинството си срещу един от хи-
товете на сезона Черноморец.

Фенове на ЦСКА
бойкотират мач

Ф
Фракцията “Офанзива” протестира срещу управлението на тима

еновете на ЦСКА ще
бойкотират мача от
XVIII кръг на “А” гру-
па с Калиакра. Дву-
боят е официален

дебют на новия треньор на
“червените” Стойчо Младенов.
Привържениците от фракцията
“Офанзива” ще протестират
срещу шефовете на тима Ди-
митър Борисов и Иво Иванов
“заради некадърното им ръко-
водство”. Червените ултраси
ще се съберат в 11.30 часа в
градинката на ул. “Иван Асен
II”, където ще се продават ар-
тикули на “Офанзива”. От там
ще се проведе шествие до ст.
“Българска армия”. “Офанзива”
ще протестира срещу целия
цирк в нашия клуб като 40

минути няма да се пее, скан-
дира или пък отразява ситуа-
цията на терена. След това ще
изразим нашата позиция с
няколко скандирания против
случващото се и в 45-ата ми-
нута ще напуснем Сектор “Г”,
съобщиха от фракцията.

Бразилският нападател Жу-
ниор Мораес, който остана
единственият непродаден фут-
болист от звездното нападе-
ние на “червените” от есенния
полусезон, се похвали, че за
пръв път от престоя си в Бълга-
рия се е пускал по пистите в
родните курорти. 24-годишни-
ят голмайстор пропуска зани-
манията на 31-кратните шам-
пиони заради контузия. Твърде
е вероятно кариоката да е

получил травмата по време на
спусканията, но от клуба за-
сега не разкриват какво
всъщност става.

Поради тази причина Мла-

денов се чуди как да запълни
дупката на върха на атаката.
Той може да върне ирландския
нападател Килиън Шеридън.
Футболистът е собственост на
ЦСКА, но играе под наем в
Сейнт Джонстън. “Червените”
обаче имат право да си го
върнат по всяко време, но само
ако шотландският клуб се
съгласи да го пусне. От ръко-
водството на “армейците” вече
са се свързали с колегите си
от Сейнт Джонстън и в момен-
та се водят преговори между
2-та клуба. Най-вероятно двете
страни ще се споразумеят, като
самият играч няма нищо про-
тив да се върне в ЦСКА. Очак-
ва се Шеридън да пристигне в
България до няколко дни.

Димитър Димитров-Херо се за-
кани да победи и Локо Пд с
Черноморец. Мачът от XVIII
кръг на “А” група е утре от
15.30 часа и ще бъде излъ-

Херо скача и на Локо Пд

чен по ТВ7. “Акулите” са приятната
изненада на родния шампионат,
след като са на 3 точки от лидера
Лудогорец, а в първия пролетен кръг
биха ЦСКА с 2:0.

“На “Лаута” винаги съм се чувст-
вал прекрасно. Отношението на фе-
новете към мен винаги е било чу-
десно, както е и моето към тях.
Пловдив е може би най-футболният
град в България, с невероятна пуб-
лика. През годините, в които съм
работил там, никога не съм чул да
освиркват футболистите или трень-
орите си. Затова с огромно жела-
ние винаги съм стъпвал там, макар
и да съм бил противник. Локо има

много силни футболисти като инди-
видуалности за нивото на България.
Не е случаен фактът, че имат само
победи в домакинските си срещи.
Това говори за някаква класа и
ниво, което притежават. Ние сме
длъжни да се съобразим с техните
силни качества, но разбира се ще
се опитваме да се надиграваме с
тях”, каза Херо.

Георги Терзиев е претърпял
спешна операция. Защитникът на
Черноморец пострадал в двубоя с
ЦСКА, когато след сблъсък с играч
на “армейците” е усетил много сил-
на болка в ръката. Все пак той доиг-
ра срещата, а след това било уста-
новено, че има счупване на костица.
Това принудило Терзиев веднага да
се подложи на неотложната опера-
ция, след която е с 4 шева, както и
му е поставена шина.

Рейнджърс може
да не довърши сезона

Рейнджърс Глазгоу може да не
довърши сезона в шотландското
първенство. В момента синдиците
се опитват да продадат клуба,
който изпадна в администрация и
е пред фалит. Има и сериозна опас-
ност тимът да загуби дело в съда
срещу данъчните власти за 49 млн.
паунда. Не е изключена възможност-
та към тези пари да се добави и
наказателна лихва за просрочени
падежи, като по този начин за-
дълженията ще достигнат 75 млн.
Въпреки тежкото положение ръко-
водството на клуба е уверено, че
ситуацията ще се подобри и през
следващия сезон отново ще се
състезават във Висшата лига на
Шотландия. От друга страна обаче
администраторите обявиха, че
клубът трябва да бъде продаден
възможно най-скоро, в противен
случай ще бъдат принудени да го
изпратят в реален банкрут.

Снимки DAYLIFE.COM

Иван Боладо претърпя
успешна операция в клини-
ката “Аджъбадем” в Истан-
бул. Испанецът получи теж-
ка контузия при дебютния
си мач за “червените” сре-
щу Черноморец, когато при
съприкосновение скъса ко-
ленни връзки и увреди ме-
нискус на дясното коляно.
Травмата на най-новото
попълнение на “армейците”
е една от най-тежките във
футбола и се очаква да е
аут между 6 и 8 месеца.
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Черноморец
скача и
на Локо Пд

Първият удар на Европейското първенство по снукър
за младежи направи министърът на младежта и спорта.
За това го прикани Джим Лайси - председател на Евро-
пейската асоциация по снукър и билярд, който отчете
голямото доверие, което ЕАСБ гласува на страната ни.
Според шефа на ЕАСБ важните фактори за провеждане-
то на крупното събитие в България са оказаната подкре-
па от страна на Министерството на спорта и на спонсори
като “Рефан”, без които е невъзможно организирането на
такова престижно и мащабно съревнование.

Председателят на Българската снукър федерация
Олег Велинов публично пред официалните гости благода-
ри лично на “Рефан”, който отново е дарил подаръчни
комплекти с елитни козметични серии “Кралица Роза” и
“Роза Дамасцена” за всички участници в първенството,
което се провежда до 16 март в Хотел Принцес Дедеман.
В съревнованието участват над 200 състезатели от над
30 държави-членки на Европейската асоциация по снукър
и билярд, които веднага започнаха да ползват козметич-
ните продукти на “Рефан” с етерични масла от българска
маслодайна роза.

„РЕФАН“ спонсорира
европейското по снукър

Козметич-
ният гигант
“Рефан” под-
крепи и пред-
ходната голя-
ма изява на
снукърите ми-
налата година,
което бе отче-
тено високо
от български-
те и междуна-
родните орга-
низатори. Джим Лейсли лично сподели, че са благодарни
както на българските спонсори на европейското първен-
ство като “Рефан”, така и на спонсора на европейската
асоциация “Шендер”, който дари 14-те професионални
12-футови маси, на които играят снукарите.

Най-малкият шампион, 9-годишният Никола Портрьо
от Франция, поздрави официалните гости и с удоволст-
вие показа класа под логото на “Рефан”.

гледайте

ПО БНТ 1
10.15 Олимпийски

хроники
БОРБА

23.55 ЕП в Белград
(Обзор)

ПО БНТ СВЯТ
И БНТ 2

резултати

ВОЛЕЙБОЛ
17.30 Арда - ЦСКА

ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ

11.30 и 14.30 СК за жени в Оре
(Гигантски слалом)

ЛЕКА АТЛЕТИКА
10.00 и 17.45 СП в зала в Истанбул

Северна комбинация
13.00 СК в Осло

БИАТЛОН
16.00 СП Руполдинг

(Щафета мъже)
БОКС

22.00 Константин Айрих (Гер) -
Ондрей Пала (Чех)
ПО ЕВРОСПОРТ 2
ЛЕКА АТЛЕТИКА

11.30 СП в зала в Истанбул
Колоездене

16.00 Тирено-Адриатико (III етап)

ШАМПИОНСКА ЛИГА
1/8 финали, реванш

Барселона - Байер Левер-
кузен 7:1 3:0 Меси (25, 42
и 49), 4:0 Тейо (55), 5:0
Меси (58), 6:0 Тейо (62),
7:0 Меси (84), 7:1 Белараби (90).

АПОЕЛ Никозия - Лион 5:3 след
дузпи (1:0 в редовното време и продъл-
женията) Мандука (9)

кратки

при победата на Барселона
над Байер Леверкузен със
7:1 в реванш от 1/8 финали-
те. Аржентинецът направо
разпиля защитата на герман-
ците и се записа на светлин-
ното табло с попадения в 25-
ата, 42-рата, 50-ата, 58-ата и
85-ата мин, а след това при-
бла за спомен топката. Бар-
са се класира за 1/4 финал с
общ резултат 10:2. Другите 2
гола за домакините на “Камп
Ноу” наниза 20-годишният
Кристиан Тейо (55 и 62).

Меси с 5 гола в
Шампионска лига
Барселона на 1/4 финал след
разгром над Байер 7:1, кипърци
влизат в Топ 8 след дузпи с Лион

ЛИОНЕЛ МЕСИ, нападател на Барселона:
“Най-важното е, че спечелихме и продължаваме напред. На

тази фаза вече няма слаби съперници и затова във всеки мач
трябва да даваме всичко от себе си. Искамe купата да си
остане при нас и затова трябва да спечелим всичките ни
срещи до края.”

ХОСЕП ГУАРДИОЛА, треньор на Барселона:
“Никога няма да видим друг като него през живота си. Той

е уникален. Тронът във футбола е негов и само той може да
реши кога да го отстъпи. Присъствахме на една от специал-
ните вечери на Меси. Той е дар и аз винаги ще се гордея, че
съм му бил треньор. Единствената ми заслуга е, че винаги го
пускам в игра. На терена просто се опитваме да му подаваме
топката. Когато това стане, задачата е изпълнена.”

РОБИН ДУТ, треньор на Байер:
“Поздравих Гуардиола и му казах, че съм сигурен, че него-

вият отбор ще бъде на финала на Шампионската лига и тази
година. Ако сте фен на футбола, трябва да сте останали
дълбоко впечатлени от Меси в този мач, но аз, като треньор,
се надявах той да има лош ден.”

ИВАН ЙОВАНОВИЧ, треньор на АПОЕЛ:
“Това бе най-важната вечер в историята на АПОЕЛ, фе-

новете и кипърския футбол. Никога не сме вярвали, че ще
бъдем там, където се намираме в момента, но когато имаш
играчи с такова самочувствие, това е възможно. Когато
стадионът е изпълнен с фенове като нашите, това е
възможно. Фантастично е за всички. Победата принадлежи
на играчите и феновете.”

Почетно за “аспирините” вка-
ра мароканецът Карим Бела-
раби (90). Така Байер се спа-
си от антирекорд като отбор,
допуснал най-тежка загуба в
Шампионската лига.

Въпреки отпадането Бай-
ер ще получи най-малко 21
милиона евро приходи от
участието си. Тимът от Левер-
кузен има гарантирани 7,2
млн. евро само от участието
в груповата фаза на надпре-
варата, както и 2,8 млн. от
спечелените точки. Допълни-
телно в касата на клуба вли-
зат още 3 млн. за достигане-
то на осминафиналите и дру-
ги 4 млн. от маркетинговите
отчисления за участниците в

турнира. От продажба на би-
лети за 4-те домакински сре-
щи “аспирините” са събрали
също около 4 млн. евро.

АПОЕЛ Никозия пък влезе
в историята като първия
кипърски отбор, достигнал 1/4
финал в Шампионската лига.
Възпитаниците на Иван Йова-
нович отстраниха Лион с 5:4
след дузпи. Пред рекордните
23 000 зрители АПОЕЛ зали-
чи аванса на съперника от 1:0
от първия мач още в начало-

Лионел Меси си прибра топката за спомен, след като наниза
5 гола за Барселона във вратата на Байер Леверкузен - 7:1 в

1/8 финалния реванш от Шампионска лига

Левски остава
непобеден в ББЛ

Левски остава непобеден в
Балканската баскетболна лига,
след като се наложи над Фени
Индъстрис с 91:84 (26:17, 23:16,
19:24, 23:27) в Македония. Тимът
на Константин Папазов вече си
беше осигурил класиране за фи-
налната четворка, но не подцени
мача и записа 9-и пореден успех
в Група Б. Най-резултатен беше
американецът Джаред Хауел с 22
точки. Сънародниците му Аарън
Харпър добавиха 19 т., а Маркъс
Хол 16 т., Васил Евтимов се
отличи с 13 т. и 16 борби.

Левски Волей ще играе на 1/4 финалите
в турнира за Купата на България

срещу лидера Пирин Разлог. Носителят
на трофея ЦСКА ще срещне КВК

Габрово също на 21 март, а
победителите ще се срещнат на

полуфинала. В другия поток двубоите
са УНСС - Арда Кърджали и Монтана -

Марек Юнион-Ивкони (Дупница).
Турнирът е в зала “Скаптопара”

в Благоевград

Меси вече има 235 гола за Барселона (48 в 42 мача този
сезон) и е само на 7 от рекордьора в цялата история на
клуба Сесар. Аржентинецът увеличи на 24 попадения
рекорда си като футболиста с най-много голове във
фазата на преките елиминации на Шампионската лига.
Далеч назад остават Раул (Реал М) и Андрий Шевченко
(Динамо К, Милан и Челси) с по 18, и Филипо Индзаги
(Ювентус и Милан) с 16. Последният футболист, отбеля-
зал 5 гола в турнира на шампионите на Европа (тогава
КЕШ), е датският халф Сьорен Лерби за холандския
Аякс през сезон 1979/80 г. 5 гола е вкарал в турнира за
КЕШ и Никола Котков за Локо Сф при разгрома на
шведския Малмьо в София с 8:3 през сезон 1964/65.

то, когато бразилецът Густаво
Мандука (9) бе точен. До края
французите владееха повече
топката, но до гол така и не се
стигна. В продълженията гол-
майсторът Мандука (115) по-
лучи 2-ри жълт и бе изгонен,
но домакините и с 10 души
устискаха до края. При дузпи-
те вратарят Дионисиос Хиотис
спаси ударите на Александър
Лаказет и на Мишел Бастос, с
което отприщи кипърската
радост.

След срещите

Анатолий Гуйдя (в син екип) и Тогзул Асгаров са се
вчепкали по време на финала в кат. до 60 кг на

европейското първенство по свободна борба в Белград,
спечелен от азера с 2:1 части. Радослав Великов

(55 кг) донесе трети медал за България от
европървенството. Той  заслужи бронз след победа над

с Михран Джабурян (Арм) с 2:0 (1:0, 2:1).

Снимки БГНЕС

Марин МИЛАШКИ

Федерацията по вдигане на тежести раздаде по 2 ком-
плекта щанги “Елейко” на всички клубове в България. Пре-
зидентът на централата Неделчо Колев се зарече да на-
прави това още през декември и лично той даваше ком-
плектите в зала “Арена Армеец”. С него беше и генерални-
ят секретар на федерацията Борислав Гидиков, който сле-
деше дали всички отбори взимат обещаното. Клубовете
получиха по 2 комплекта - за деца и за мъже. Щангистите
откриват сезона с I кръг от държавното отборно първенство
в Асеновград от 17 до 20 март. Това ще бъде последна
проверка на националните отбори за мъже и жени за ев-
ропейското първенство в Анталия (6 - 16 април).

Цветана Пиронкова (№44 в света) отпадна на старта
на “Мастърс” турнира в Индиън Уелс ($5 536 000), след
като загуби от Карла Суарес Наваро (Исп, №69) с 4:6, 2:6.
Най-добрата ни тенисистка пропиля множество възмож-
ности, както и 14 от 15 точки за пробив и отстъпи след 2
часа игра.  Пиронкова заслужи 5 т. за класацията на УТА
и $7709 от наградния фонд.

РАЗДАВАТ ЩАНГИ
НА КЛУБОВЕТЕ У НАС

ЦВЕТИ ОТПАДА В САЩ

Л
ионел Меси вкара
рекордните в ис-
торията на Шампи-
онската лига 5
гола в един мач


